

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

အတွဲ (၅၄)
အမှတ် (၁၅)

Established in 1914

Myanma Alinn Daily

အရိယ သစ္စာန ဒဿနံ
ဇေတမင်္ဂလ မုတ္တမံ
သစ္စာလေးပါးကိုသိခြင်းသည်
မြတ်သော မင်္ဂလာမည်၏။

၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၇ ရက်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့။

တပ်မတော်နှင့်သတင်းမီဒီယာများအကြား သတင်းအချက်အလက်များ ပုန်ကန်ဖြန့်ချိရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ မြန်မာနိုင်ငံစာနယ်ဇင်းကောင်စီ(ယာယီ)မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်လေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအားလက်ခံတွေ့ဆုံရာတွင် တပ်မတော်နှင့်သတင်းမီဒီယာများအကြား သတင်းအချက်အလက်များမှန်ကန်မြန်ဆန်စွာ စီးဆင်းမှုရှိရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ နှစ်ဖက်ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုများမှတစ်ဆင့် နားလည်မှု ယုံကြည်မှု တို့အား တည်ဆောက်ရန်၊ တပ်မတော်နှင့်မီဒီယာအကြား အပြန်အလှန် အားကိုးအားထားပြုနိုင်သည်အထိ အားနည်းချက်၊ ချို့ယွင်းချက်များအား ပြုပြင်ဆောင်ရွက်သွားရန်တို့ကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အား တပ်မတော်၏ မှန်ကန်သည့် ရည်ရွယ်ချက်အဖြစ် ရပ်တည်လုပ်ဆောင်နေမှု၊ လက်ရှိဖော်ဆောင်နေသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းအတိုင်း မယိမ်းမယိုင်လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေး ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေလိုသည့် မှန်ကန်သောစိတ်စေတနာ တူညီကြသည့် တပ်မတော်နှင့်မီဒီယာအတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့အား အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အတူ ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး(ကြည်း)၊ ရေ၊ လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီး လှဌေးဝင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်သော်တို့တက်ရောက်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၂ *



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံစာနယ်ဇင်းကောင်စီ(ယာယီ)မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်လေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။ (မြဝတီ)

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ စက္ကဗျူဟာပင်မသိုင်းအဖွဲ့ချုပ်သို့ ဂုဏ်ပြုဆုငွေများချီးမြှင့်



မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ စက္ကဗျူဟာပင်မသိုင်းအဖွဲ့ချုပ်မှ သိုင်းသမားများ သိုင်းစွမ်းရည်ပြသစဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ရှေးခေတ် သိုင်းပညာများကို ရိုးရာမပျက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်၍ စနစ်တကျ ပြန့်ပွားအောင် လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသော ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညိုမြို့နယ် အိုးဘိုကျေးရွာရှိ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ စက္ကဗျူဟာ ပင်မသိုင်းအဖွဲ့ချုပ်၏ သိုင်းပညာစိစစ်ဖော်ထုတ်ပြသမှုကို အဆိုပါကျေးရွာ၌ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ စိတ်ဝင်စားသော ဒေသခံပြည်သူများစွာနှင့်အတူ ရထားပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးသန်းဌေး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ စက္ကဗျူဟာ သိုင်းအဖွဲ့ချုပ်သည် အဖွဲ့ဝင်တိုင်းအား ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာ ဖြူစင်စေရန် ငါးပါးသီလခံယူစေခြင်း၊ ပုတီးစိပ်၊ သမထထိုင်စေခြင်းနှင့် စိတ်စွမ်းအားမြှင့်တင်၍ ထူးခြားသော သိုင်းပညာစွမ်းအားများကို အမျိုးစုံလင်စွာပြသခဲ့ကြသည်။ လှတစ်ချောင်းပေါ်တွင် ဝမ်းလျားမှောက်၍ လှည့်ပြနိုင်ခြင်း၊ မျက်လုံး၊ နားထင် တို့ဖြင့် ထောက်၍ ဓားဦးချွန်အားကွေးပြခြင်း၊ လည်ပင်းပေါ်လှိုက်၍ ကုပ်ပေါ်၌ ကျောက်ဖျာခဲတင်ကာ မကွဲမချင်း ဆယ်ပေါင်တူဖြင့် ရိုက်ခွဲပြခြင်း စသော ထူးဆန်းသည့် ပြကွက်မျိုးစုံကို စိတ်စွမ်းအားမြှင့်မားသော သိုင်းပြကွက်များဖြင့်ပြသခဲ့ရာ တက်ရောက်လာသူ ပြည်သူအပေါင်းက အထူးတအံ့တဩ ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ သိုင်းသင်တန်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများသည် ခေတ်ကာလလူငယ်များ၏ ပြည်ပမှဝင်ရောက်လာသော သတင်းမီဒီယာမျိုးစုံ၏ အတုခိုးမှားမှုကို စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၄ *

ယနေ့ မာတိကာ

အမေရိကန်သူနာပြု အိတ်တိုက်စက်ခံရ
စာ » ၄

လားရှိုးမြို့တွင် စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀၀၀ ပမ်းဆီးရမိ
စာ » ၅

ဝေလရှုံးပွဲမရှိ ထိပ်ဆုံး၌ရပ်တည်ဆဲ
စာ » ၁၄

ကျွမ်းကျင်ပုံစံတိုင်းဆန်းစစ်ထား ဖြည့်သည့် ပြုပြင်မှုများဖြင့် ဖော်စပ်ထားသောကြောင့် အံ့ဩလောက်အောင် အထူးပင် ဆေးရွှမ်းထက်ပြက်လှပါသည်။

ကျွမ်းကျင်ပုံစံတိုင်းဆန်းစစ်ထား ဖြည့်သည့် ပြုပြင်မှုများဖြင့် ဖော်စပ်ထားသောကြောင့် အံ့ဩလောက်အောင် အထူးပင် ဆေးရွှမ်းထက်ပြက်လှပါသည်။

ကျွမ်းကျင်ပုံစံတိုင်းဆန်းစစ်ထား ဖြည့်သည့် ပြုပြင်မှုများဖြင့် ဖော်စပ်ထားသောကြောင့် အံ့ဩလောက်အောင် အထူးပင် ဆေးရွှမ်းထက်ပြက်လှပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာ

၁။ ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်မြို့ (၄)ရပ်ကွက် တကောင်းဘုရားလမ်း အမှတ်(၂)တွင် ပါတီရုံးချုပ်တည်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံတော်အလယ်သမား အလုပ်သမား ပြည်သူ့ပါတီက နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေပုဒ်မ ၅ အရ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် ၁၄-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ယင်းသို့လျှောက်ထားရာတွင် ပါတီအမည်၊ အလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ဖော်ပြပါအတိုင်း အသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြလာပါသည်။

၂။ ယင်းအဖွဲ့အစည်းက အသုံးပြုမည့် ပါတီအမည်၊ အလံနှင့် တံဆိပ် တို့ကို ကန့်ကွက်လိုက် ယခုကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း နည်းဥပဒေ ၁၄ (ဃ)အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော်အလယ်သမား အလုပ်သမားပြည်သူ့ပါတီ၏ အလံပုံစံ



မြန်မာနိုင်ငံတော်အလယ်သမား အလုပ်သမားပြည်သူ့ပါတီ၏ တံဆိပ်ပုံစံ



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

နိုင်ငံရေးပါတီမှတ်ပုံတင်ခွင့် များ လာရောက်လျှောက်ထားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် နိုင်ငံရေးပါတီမှတ်ပုံတင်ခွင့် လျှောက်ထားချက်များကို စိစစ်ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်အလယ်သမားအလုပ်သမားပြည်သူ့ပါတီ က ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ နိုင်ငံရေးပါတီမှတ်ပုံတင်ခွင့် လာရောက်လျှောက်ထားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



မြန်မာနိုင်ငံတော်အလယ်သမားအလုပ်သမားပြည်သူ့ပါတီ (၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာ ဆို၊ က၊ ရေး၊ တီးဖြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ့ရိုးရာ ဆို၊ က၊ ရေး၊ တီး ဖြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်မှ မြန်မာ့ရိုးရာ အဆိုနှင့် အကအဖွဲ့ဝင်များသည် အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက်က မြန်မာ့ရိုးရာ ဝတ်စုံပြည့် အစမ်းသရုပ်ပြတင်ဆက်မှုကို လေ့ကျင့်စဉ်။ (မြို့နယ်ပြန်/ဆက်)

အမျိုးသားပညာရေးနည်းဥပဒေနှင့် ဆက်စပ်ဥပဒေများရေးဆွဲရေး ညှိနှိုင်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
နည်းဥပဒေနှင့် ဆက်စပ်ဥပဒေ များ ရေးဆွဲရေးညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကို ယနေ့မနက် ၁ နာရီတွင် ပညာ ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံးအစည်း အဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ သမ္မတရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်နိုင်သိန်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်စန်းရီ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာ ဇော်မင်းအောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဝိဇ္ဇာနှင့် သိပ္ပံပညာရှင်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဦးတင် ညို၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့်ဆက်စပ် ဝန်ကြီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တက္ကသိုလ်အသီးသီးမှ ပါမောက္ခချုပ် များ၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဥပဒေ ပညာရှင်ပါမောက္ခဌာနမှူးများ၊ ပါမောက္ခ များ၊ ပြင်ပပညာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိ သူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ရှေးဦးစွာ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမျိုးသား ပညာရေး ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းပြီးနောက် နည်းဥပဒေနှင့် ဆက်စပ်ဥပဒေများ ရေးဆွဲရန်လိုအပ်ပါက သတ်မှတ်



ကလအတွင်း အပြီးရေးဆွဲရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ရေးဆွဲပြီးပါက တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်၊ အမျိုးသား အဆင့်များတွင် အလွှာအသီးသီးမှ လူတန်းစားပေါင်းစုံပါဝင်ကာ အသေး စိတ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး၍ အစိုးရအဖွဲ့သို့ ဆက်လက်တင်ပြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ)
ပြောကြား
ထို့နောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်စန်းရီက နည်းဥပဒေနှင့် ဆက်စပ်ဥပဒေများရေးဆွဲရန် အမျိုး သားပညာရေးကော်မရှင်နှင့် တက္ကသိုလ် များပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ တို့ကို ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်တွေ့ဆောင်ရွက် ကြရာတွင် ရှင်းလင်းစွာဖြင့် အောင် အောင်မြင်မြင် အကောင်အထည်ဖော် နိုင်ရေးအတွက် နည်းဥပဒေများနှင့် ဆက်စပ်ဥပဒေများကို ရေးဆွဲရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်းတို့ကို ပြော ကြားသည်။ (သတင်းစဉ်)

သင်တန်းတက်ရောက်ရန် ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄
ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် မှ ၁၇ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် Capacity Building in Gender Equality Leadership Training သို့တက်ရောက်ရန် မြန်မာအမျိုးသမီး စီးပွားရေးစွမ်းဆောင်ရည်များအသင်း အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဒေါ်နန်း ဝေသည် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် ညပိုင်းက လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ ထွက်ခွာသွားကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာနိုင်ငံ အသွင်ကူးပြောင်းရေးဖြစ်စဉ်အပေါ် အရပ်ဘက်လူထုအဖွဲ့အစည်းများ၏ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄
မြန်မာနိုင်ငံ အသွင်ကူးပြောင်း ရေးဖြစ်စဉ်အပေါ် အရပ်ဘက်လူထု အဖွဲ့အစည်းများ၏ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ အင်းစိန်မြို့နယ် ခခဲခြံရှိ ရန်ကုန် မျက်မမြင်ကျောင်း၌ ကျင်းပရာ ဒေါက်တာကျော်သူနှင့် ဆရာမစံရော် တို့က အမှာစကားပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် အသင်းအဖွဲ့အစည်း ဆိုင်ရာမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ၊ မိဒီယာ ဥပဒေ၊ ပညာရေးဥပဒေ၊ အလုပ် သမားဥပဒေ၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်း လှည့်လည်ခြင်းဥပဒေ၊ ဘာသာကူး ပြောင်းရေးဥပဒေ၊ တရားရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲ ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့် အရေးကော်မရှင်၊ လူငယ်ရေးရာ မူဝါဒလိုအပ်ချက်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ရှိ သူများက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက ပြန် လည်မေးမြန်း ဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းနောက် နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကို ညနေပိုင်းတွင် အစီအစဉ်အတိုင်း ဆက်လက်ကျင်းပကြသည်။ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ဒေသများရှိ အရပ်ဘက်လူထုအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ကဏ္ဍအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူ စုစုပေါင်း ၅၀၀ ခန့် တက်ရောက်ကြပြီး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်အထိ ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

ကချင်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄
ကျေးလက်ဒေသ ဘက်ပေါင်းစုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်အနေဖြင့် ကချင် ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနား၊ ဝိုင်းမော်၊ ပန်းမော်၊ မိုးကောင်း၊ မိုးမောက်၊ မန်စီ၊ ရွှေကျ၊ နောင်မွန်းမြို့နယ်များနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီး၊ ဟိုပုံး၊ ဆီဆိုင်၊ ပင်းတယ၊ ကျိုင်းတုံ၊ လားရှိုး၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်တို့တွင် စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံရေး၊ သဘာဝအရင်းအမြစ် ထိန်း သိမ်းခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ စွမ်း

ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် လူသား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် အမျိုးသမီး ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအား ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းစီမံကိန်းကို နယ်စပ်ဒေသ နှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေး ဆွစ်ဇာလန်ဖောင်ဒေးရှင်းတို့၏ နားလည်မှုစာချွန်လွှာအရ စီမံကိန်း စတင်အကောင်အထည်ဖော်သည့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၅၀၉၅၄ သုံးစွဲ၍ စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံရေး၊ လူထုအခြေပြုအသေးစား ငွေစုငွေချေးလုပ်ငန်း၊ လူထုအခြေပြု အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ၊ အိမ်ထောင်စုဝင်ငွေတိုး လုပ်ငန်းများ၊ သဘာဝအရင်းအမြစ် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်းကဏ္ဍ၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် လူသား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးကဏ္ဍ၊ အမျိုး

ရောဝတီဘဏ်လီမိတက်၏ ဘဏ်ခွဲမန်နေဂျာများအား စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးစာတမ်း
Performance Review Seminar အစမ်းကစားကျင်းပသွားမည်
ရောဝတီဘဏ်လီမိတက်သည် ယခုနှစ်အတွက် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးစာတမ်း အစမ်းကစားကျင်းပသွားမည် ဟု ကြေညာခဲ့သည်။ ယခုနှစ်အတွက် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးစာတမ်း အစမ်းကစားကျင်းပသွားမည့် အခါ အစီအစဉ်အတိုင်း အစီအစဉ်များကို အစွဲပြု၍ အစမ်းကစားကျင်းပသွားမည် ဟု ကြေညာခဲ့သည်။
ရောဝတီဘဏ်၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးစာတမ်း အစမ်းကစားကျင်းပသွားမည့် အခါ အစီအစဉ်အတိုင်း အစီအစဉ်များကို အစွဲပြု၍ အစမ်းကစားကျင်းပသွားမည် ဟု ကြေညာခဲ့သည်။



နိုင်ငံတကာသတင်း

ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်တင်းမာမှုများ မြင့်တက် တောင်ကိုရီးယားတပ်များ နယ်စပ်၌ ဖြန့်ကြက်

ဆိုးလ် အောက်တိုဘာ ၁၄

အိမ်နီးချင်း နှစ်နိုင်ငံအကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လာချိန် မြောက်ကိုရီးယားနှင့် နယ်နိမိတ် ထိစပ်နေသော ကျွန်းပေါ်တွင် တောင်ကိုရီးယားက တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပိုမိုဖြန့်ကြက်ချထားလိုက်သည်။ တောင်ကိုရီးယား တပ်မတော်က Chiron Man ခိုးယူမှုများနှင့် သံချပ်ကာယာဉ်များ အဆိုပါနယ်စပ်ဒေသ ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်

အနောက်ပိုင်း၌ ဖြန့်ကြက်ချထားကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ပူးတွဲစစ်ဘက်အကြီးအကဲက တနင်္လာနေ့တွင် ကြေညာသည်။ တောင်ကိုရီးယား လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မြောက်ကိုရီးယားဘက်မှ ရန်စလှာမှုများကို တုံ့ပြန်သွားရန် အသင့်ပြင်ဆင်ထားကြောင်း အဆိုပါ ထိပ်တန်းစစ်ဘက်အကြီးအကဲက ပြောဆိုလိုက်သည်။ တောင်ကိုရီးယား တက်ကြွ

လှုပ်ရှားသူများက မိုးယုံပူဖောင်းများဖြင့် မြောက်ကိုရီးယားအစိုးရအား ဝေဖန်သည့် လက်ကမ်းကြော်ငြာများ ကြေညာလိုက်ပြီးနောက် သောကြာနေ့က နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်၍ အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်ခဲ့ကြသည်။ မြောက်ကိုရီးယား တပ်များက အဆိုပါ မိုးယုံပူဖောင်းများကို သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ တောင်ကိုရီးယားဘက်မှလည်း ၎င်းတို့ပိုင်နယ်မြေအတွင်း ကျည်အချို့ ကျရောက်ခဲ့



ပြီးနောက် ပြန်လည်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။ ယင်းကဲ့သို့ တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် တင်းမာမှုဖြစ်ပွားနေချိန် တောင်ကိုရီးယားဘက်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဖြန့်ကြက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုလကုန်ပိုင်းတွင် နှစ်နိုင်ငံ ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ရန် သဘောတူ

(ပရက်စ်တီဒါ)



ဆွန်နီအရပ်သားများ ပြန်ပေးဆွဲသတ်ဖြတ်ခံရမှုများလာ

ဘဂ္ဂဒက် အောက်တိုဘာ ၁၄

လွန်ခဲ့သည့်လများအတွင်း အီရတ်ရိုးယိုက်စစ်သွေးကြွများက ဆွန်နီအရပ်သားများအား ပြန်ပေးဆွဲသတ်ဖြတ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံတကာလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့က ပြောသည်။ အဆိုပါ တိုက်ခိုက်သတ်ဖြတ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်းမှာ အိုင်အက်စစ်စစ်သွေးကြွများအား တိုက်ခိုက်နေခြင်းအပေါ် လက်တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ အီရတ်အစိုးရက လက်နက်များပံ့ပိုးပေးနေသော အဆိုပါစစ်သွေးကြွများအား အပြစ်မှကင်းလွတ်ခွင့်များ ပြုနေကြောင်း လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့က ပြောသည်။ လွန်ခဲ့သည့်လက ဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်လာသော ဟိုက်ဒါအယ်လ်အဘာဒီက အီရတ်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ၏ ယခင်က တရားလက်လွတ်ပြုမှုများကို ဝန်ခံလိုက်ပြီး အီရတ်ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးကို အုပ်ချုပ်သွားရန် ကတိကဝတ်ပြုလိုက်သည်။ အီရတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့်လည်း အိုင်အက်စစ်စစ်သွေးကြွများအား ယခင်ကထက် ပိုမိုတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်လာကြောင်း အစီရင်ခံစာတစ်စောင်၌ ဖော်ပြသည်။ အီရတ်တောင်ပိုင်း ဆင်ဂျာတောင် အနီးဝန်းကျင်နှင့် အီရတ်မြောက်ပိုင်းတို့၌ အီရတ်အမျိုးသမီးများနှင့်ကလေးများ ပိုမိုပြန်ပေးဆွဲခံရသည်ဟုလည်း အစီရင်ခံစာက ဖော်ပြထားပြီး အမျိုးသမီးအချို့ ရောင်းစားခြင်းခံရသည်ဟု ဆိုသည်။

(ဘီဘီစီ)

ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းသည်

အရေးပေါ်အမျိုးသားလုံခြုံရေး

ခြိမ်းခြောက်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ပင်တဂွန်ပြောကြား

နယူးယောက် အောက်တိုဘာ ၁၄

ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းသည် အမေရိကန်တပ်မတော်အတွက် အဓိက အရေးပါသော စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ပင်တဂွန်က ထုတ်ပြန်လိုက်သော အစီရင်ခံစာအသစ်တစ်ခုတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ပင်တဂွန်က ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းကို အန္တရာယ်ဆိုးအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ ကူးစက်ရောဂါများနှင့် အကြမ်းဖက်မှုများအပါအဝင် အမေရိကန်တို့ ယနေ့ကြုံတွေ့နေရသော စိန်ခေါ်မှုများတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုသည် အဓိက ရင်ဆိုင်နေရသည့်ပြဿနာဖြစ်သည်။ “ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းကြောင့် ကာကွယ်ရေးဌာန၏ နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အကျိုးသက်ရောက်မှုများရှိစေသည်။ ထို့အပြင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းသည် အမေရိကန်အမျိုးသားလုံခြုံရေးအတွက် အရေးပေါ်အန္တရာယ်တစ်ခုဖြစ်စေသည်” အစီရင်ခံစာက ဖော်ပြထားသည်။

အကျိုးသက်ရောက်

ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းသည် တပ်မတော်အတွက် အမှန်တကယ် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေရုံသာမက တပ်ဖွဲ့ဝင်များ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင်လည်း အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေကြောင်း၊ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်များ မြင့်တက်လာခြင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ မကြာခဏဖြစ်ပေါ်ခြင်းနှင့် အစာရေစာပြတ်လပ်မှုတို့သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မငြိမ်သက်မှုဖြစ်စေသည့် အကြောင်းတရားများဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ချက်ခါ ဟေဂယ်က ဖော်ပြခဲ့သည်။ “ဒီဖြစ်ရပ်များဟာ ကမ္ဘာကြီးရဲ့ တခြားဒေသတွေမှာပါ ဖြစ်နေတယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်တို့မျက်မှောက်ပဲ။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းသည် စိုးရိမ်စရာကိစ္စ တစ်ခုဖြစ်ပြီး ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တည်ငြိမ်နေတဲ့ ကမ္ဘာကြီးကို လှုပ်နှိုးလိုက်တဲ့ အန္တရာယ်တွေပဲဖြစ်တယ်” ဟု တနင်္လာနေ့က ပီရူးတွင်ပြုလုပ်ခဲ့သော အမေရိကန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးတွင် ဟေဂယ်က ပြောခဲ့သည်။ (ပရက်စ်တီဒါ)

အမေရိကန်သူနာပြု အီဘိုလာကူးစက်ခံရ

နယူးယောက် အောက်တိုဘာ ၁၄

အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု၌ အမျိုးသမီးသူနာပြုတစ်ဦး ပထမဆုံး အီဘိုလာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရကြောင်း၊ ကူးစက်ခံရသူ အသက် ၂၆ နှစ်အရွယ် ဖမ်သည် တက္ကဆက် ဆေးရုံ၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူ တစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း ၎င်း၏မိသားစုဝင်များက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဖမ်သည် ပြီးခဲ့သည့် ရက် သတ္တပတ်က အီဘိုလာဗိုင်းရပ်စ် ကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် လိုက်ဘေးရီးယားနိုင်ငံသား ဒန်ကမ်ကို ဆေးကုသပေးခဲ့ရာမှ ရောဂါကူးစက်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ အီဘိုလာရောဂါ ကူးစက်ခံရခြင်းသည် ဘေးအန္တရာယ် တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ၎င်း၏မိသားစုဝင်များက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဟု ရောဂါကာကွယ်ရေးဗဟိုက အစောပိုင်းတွင် ပြောခဲ့သည်။ သို့သော် နောက်ပိုင်းသတင်းများအရ ဖမ်သည် လူနာကို ဆေးကုသချိန်များ၌ ပိုးသတ်ဝတ်စုံကို ဝတ်ဆင်ထားသည်ဟု ဆိုသည်။ ၎င်းသည် မိမိကိုယ်ကို ဆေးစစ်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ရာ အီဘိုလာရောဂါ လက္ခဏာများတွေ့ရသဖြင့် ဆေးရုံ

တက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သမ္မတအိုဘားမားက အီဘိုလာ အန္တရာယ်ကို နိုင်ငံတကာ အထောက်အပံ့များဖြင့် အချိန်အဟုန်ဖြင့်ဖြေရှင်းရန်လိုအပ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘန်ကီမွန်ကိုပြောခဲ့ရာ ၎င်းက သဘောတူ ထောက်ခံခဲ့ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က ပြောကြားခဲ့သည်။ အီဘိုလာ ဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် အနောက်အာဖရိက၌ သေဆုံးသူ ၄၀၀၀ ကျော်လာပြီဖြစ်သည်။ (ပရက်စ်တီဒါ)

တူရကီဂျက်လေယာဉ်များက အီရတ်အနီးရှိ ကာဒ်(ပီကေကေ)တိုက်ခိုက်ရေးသမားများကို ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်



အန်ကာရာ အောက်တိုဘာ ၁၄

တူရကီ F-16 နှင့် F-4 တိုက်လေယာဉ်များသည် အီရတ်နယ်စပ်အနီး ဟက်ခါရီဒေသရှိ ကာဒ် (ပီကေကေ)များကို ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း တူရကီသတင်း

မီဒီယာက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ၎င်းအုပ်စုက ၂၀၁၃ ခုနှစ် မတ်လတွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲခြင်း ကြေညာပြီးကတည်းက ယခုကဲ့သို့ ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခြင်းသည် ပထမဆုံး အကြိမ် ပီကေကေကို လေကြောင်း

စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ တနင်္လာနေ့က ဒက်ဂျ်လီဂါအရှေ့တောင်ဘက်ရွာအနီး လေကြောင်း စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အသေအပျောက်များခဲ့ကြောင်း ဟားရီးရတ် နေ့စဉ်သတင်းစာက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဆီးရီးယားနယ်စပ်ရှိ ကိုဘာနီ မြို့ကို အိုင်အက်စစ်တို့ရန်မှ ကာကွယ်ရေးအတွက် အကူအညီပေးရန် တူရကီတို့၏ ငြင်းဆန်မှုအပေါ် ကာဒ်တို့က အမျက်ထွက်နေကြသည်။ ပီကေကေအုပ်စုများနှင့် တူရကီအရှေ့အလယ်ပိုင်း တန်ဆီဒီဒေသရှိ တပ်ဖွဲ့များအကြား ပဋိပက္ခများ တနင်္လာနေ့က ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း တူရကီသတင်းစာများဖြစ်သော ကမ်ဟူရီရက်နှင့် မီလီရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။ ပီကေကေဟုခေါ်သည့် ကာဒ်အလုပ်သမားပါတီသည် နယ်စပ်စခန်းကို လက်နက်ကြီးများဖြင့် သုံးရက်ကြာ တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း ဟားရီးရတ် သတင်းက ဖော်ပြခဲ့သည်။ (ဘီဘီစီ)

ပုသိမ်ကြီးမြို့၌ မိုးများမှုကြောင့် လယ်မြေအချို့ရေမြုပ်

ပြည်တွင်းသတင်း

ပုသိမ်ကြီး၌ မီးလောင်၊ တစ်ဦးသေဆုံး

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၄

မန္တလေးခရိုင် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် နန်းဦးလွင်ကျေးရွာ ဘူးကုန်းဆုံရွာတွင် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၁ နာရီ ၂၅ မိနစ်ခန့်က နေအိမ်နှစ်လုံး မီးလောင်ခဲ့ပြီး စတိုးဆိုင်ဝန်ထမ်းမောင်ရဲဇော်ထက်(ခ) ရဲဇော် (၂၂နှစ်) မီးလောင်သေဆုံးသွားကာ ဇေယျာထက် (၁၇နှစ်) မှာမီးလောင်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါမီးလောင်ကျွမ်းမှုမှာ ဦးဝင်းနိုင်မြင့် (၄၁ နှစ်) ၏ နှစ်ထပ်နေအိမ်အတွင်းရှိ လျှပ်စစ်ခွံမှ ဝိုင်ယာရော့ခံဖြစ်ပြီး စတင်လောင်ကျွမ်းကာ ထိုမှ တစ်ဆင့် တောင်ဘက်ရှိ မြေစိုက်နေအိမ်ကို မီးစူးစက်လောင်ကျွမ်းသည်။ မန္တလေးမြို့ပေါ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အာရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် အင်အား ၁၂၀ ခန့်တို့က မီးသတ်ယာဉ် အစီး ၂၀ ဖြင့် ဒေသပြည်သူများနှင့်အတူ ပူးပေါင်း ငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်က မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် အိမ်နှစ်လုံးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး သက်ဆိုင်ရာမြို့မရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



အောက်တိုဘာ ၆ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ တစ်ပတ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးပမ်းဆီးရမိမှု

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

အောက်တိုဘာ ၆ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ တစ်ပတ်အတွင်း တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ ဘိန်း ၅ မှု၊ အလေးချိန် ၃ ဒသမ

၁၂၄၀ ကီလို၊ ဘိန်းဖြူ ၄၃ မှု၊ အလေးချိန် ၀ ဒသမ ၈၂၀၃ ကီလို၊ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၄၉ မှု ဆေးပြား အရေအတွက် ၇၀၇၇၉ ပြား၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း ၆ မှု၊ အလေးချိန် ၀

ဒသမ ၅၇၇၃ ကီလို၊ ဘိန်းဆီခဲ တစ်မှု အလေးချိန် ၀ ဒသမ ၀၇၉၆ ကီလို၊ ဆေးခြောက် တစ်မှု၊ အလေးချိန် ၀ ဒသမ ၀၀၉၂ ကီလို၊ အိုက်စ် ၃ မှု၊ အလေးချိန် ၀ ဒသမ ၀၀၇၉ ကီလို၊ ဘိန်းစာမှုန့် တစ်မှု၊ အလေးချိန် ၀ ဒသမ ၀၃၇ ကီလို အမှုပေါင်း ၁၀၉ မှု ဖမ်းဆီးခဲ့ရာတွင် အမျိုးသားတရားခံ ၁၁၉ ဦး၊ အမျိုးသမီးတရားခံ ၂၁ ဦး စုစုပေါင်းတရားခံ ၁၄၀ တို့ကို ဥပဒေအရ အရေးယူနိုင်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ ၅၄ လားရှိုးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၇) နေ မခေချီ၏နေအိမ်ကို သတင်းအရ ရှာဖွေရာ ၎င်းတို့ဆောင်ထားသည့် လက်ဆွဲအိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀၀၀ သိမ်းဆည်း ရမိသဖြင့် မခေချီ (၃၇ နှစ်) အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မခေချီအား ဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

လားရှိုး၌ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀၀၀ ပမ်းဆီးရမိ



နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ ၅၄ (၂၂) မှုဆယ်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နမ့်ဖတ်ကာကျေးရွာ ရပ်ကွက်(၁)နေ မလိကိုက်ရွာ၏နေအိမ်ကို သတင်းအရရှာဖွေရာ နေအိမ်ရှေ့ မီးဖိုချောင်တွင် ကာရံထားသည့် ဝါးထရိုင်းကြွပ် အိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၆၅ ပြားသိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် မလိကိုက်ရွာ (၄၃ နှစ်) အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကွတ်ခိုင်၌ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၆၅ ပြား ပမ်းဆီးရမိ

ဖယောင်းတိုင်ထွန်းစဉ် ဓာတ်ဆီဘူးပေါ်သို့ ကျကာ မီးစွဲလောင်၍ လူတစ်ဦးသေဆုံး

ချောင်းဆုံ အောက်တိုဘာ ၁၄

ချောင်းဆုံမြို့နယ် ဒရယ်ကျေးရွာ အကွက်(၂) ဦးမောင်ဖြူ(၄၆နှစ်) သည် နံနက်ပိုင်းထင်းခွတ်သွားရာတွင် အသုံးပြုသည့် စက်ဆီထည့်ထားသော ဓာတ်ဆီနှစ်ဘူးဝယ်ကာ နေအိမ်အောက်တွင်ချိတ်ဆွဲထားပြီး အိမ်ချင်းကပ်နေအိမ်တွင် တီဗွီကြည့်ရန် ထွက်သွားခဲ့သည်။ ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်သောင်းအေး(၄၇နှစ်) (ခန္ဓာကိုယ်

အောက်ပိုင်းသေနေသူ)က ဖယောင်းတိုင်ထွန်းစဉ် ဖယောင်းတိုင်လဲ၍ ဓာတ်ဆီဘူးပေါ်သို့ ကျကာ ဓာတ်ဆီဘူးများပေါက်၍ ခန္ဓာကိုယ်အနှံ့ မီးစွဲလောင်ခဲ့သဖြင့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဦးမောင်ဖြူက ရောက်လာ ငြိမ်းသတ်ပေးခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးစလုံး ခန္ဓာကိုယ်အနှံ့ မီးလောင်ဒဏ်ရာများရရှိပြီး အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက

ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်သောင်းအေးမှာ ရရှိထားသော ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးသွားခဲ့ သည်။ မီးလောင်ဒဏ်ရာ ရရှိထားသူ ဦးမောင်ဖြူအား ရွာလွတ်တိုက်နယ် ဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ကုသရာ သက်သာမှုမရှိသဖြင့် မော်လမြိုင်အထွေထွေ ရောဂါကုဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

ထူးအိမ်(iprd)

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ ၅၄(၂၁) ကွမ်းလုံမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ကွမ်းလုံမြို့နယ် ကုန်းညောင်းကျေးရွာအုပ်စု ကြိုကျိုင်းကျေးရွာနေ ဝမ်ယွဲအမ်း၏နေအိမ်ကို သတင်းအရရှာဖွေရာ နေအိမ်အိပ်ခန်းကြိုးတန်းပေါ်တင်ထားသော

ကွမ်းလုံမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြားများ ပမ်းမိ

အန္တေးထည် ဝဲဘက်အိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းချသူ တစ်ဦးက နှုတ်ခွင့်မရှိဘဲ ကွမ်းလုံမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ရောင်းချခဲ့ခြင်းကို စွဲချက်ပြုတ်ဖျက်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

၇၆၀ကို ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ဝမ်ယွဲအမ်း(၃၇ နှစ်)နှင့် ကျန်းကွယ်ရင်(၃၃ နှစ်)တို့နှစ်ဦးအား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

နမ့်ခမ်းမြို့နယ်တွင် ဘိန်းစိမ်း ၂ ဒသမ ၈ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ ၅၄(၂၂) မှုဆယ်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နမ့်ခမ်းမြို့နယ် လွယ်ကန်ကျေးရွာအနီးတွင် တာကွန်ကျေးရွာဘက်မှ နမ့်ခမ်းမြို့ဘက်သို့ ရန်ယုံချိုက်မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကိုရှာဖွေရာ မော်တော်ဆိုင်ကယ်ရှေ့ခွေကာနှင့် ထိုင်ခုံအောက်အိတ်အတွင်းမှ ဘိန်းစိမ်း ၂ ဒသမ ၈ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ရန်ယုံချိုက်(၂၄ နှစ်)ကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားသည်။ (သတင်းစဉ်)



ရန်ယုံချိုက်အား ဖမ်းဆီးရမိ ဘိန်းစိမ်းများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

IQ VISION အိုင်ကျူးမြီးရှင်း မျက်စိအထူးကု

မျက်မှန်လက်ဆောင်များ ပေးနေပြီနော်

Free Eye Glass

Special Promotion For You Ask for Detail Hot Line - 09 258550210 www.iqeyecare.com

Branded အစစ်ကိုသာ ရောင်းပါသည်။ အတူအပလုံးလေးရောင်းပါ။ ငွေနှုန်း အထူးအားပေးပါသည်။ Head Office : S-15, U Chit Maung Road, Tamwe Tap, Yangon.

ဆောင်းပါးနှင့်ပြည်တွင်းသတင်း

ကိုယ်ကျင့်တရားပညာလေ့လာခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူး

ကျွန်မသည် ၂၀၁၂ ခုနှစ် မေလတွင် တောင်ကြီးမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့် ပညာရေးနည်းပညာလုပ်ငန်းစဉ်ကို မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် ကိုယ်စားပြု၍ တက်ခဲ့ရပါသည်။ နီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် ဒုတိယတန်းမှ ပါမောက္ခတစ်ဦးက တက္ကသိုလ်သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွင် ကိုယ်ကျင့်တရားပညာ (Ethics) ထည့်၍ ရေးဆွဲရန် တင်ပြခဲ့သည်ကို ကြားသိခဲ့ရပါသည်။ သင့်တော်သော အကြံပြုချက်ဖြစ်သော်လည်း အကောင်အထည်မဖော်နိုင်သေးသည့်ကဲ့ တွေ့ရသည်။ ပညာသင်နှစ်များကို လေးနှစ်အဖြစ်သို့ တိုးမြှင့်လိုက်သောအခါ Semester တစ်ခုတွင် သင်ကြားရသော ဘာသာရပ်များကို (၇)ဘာသာမှ (၆)ဘာသာသို့ လျော့လိုက်ပါသည်။ ထိုအခါ ပထမနှစ်နှင့် ဒုတိယနှစ် စာသင်နှစ်များတွင် အထောက်အကူပြုဘာသာရပ်တစ်ခုစီ လျော့လိုက်ရပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ဝိဇ္ဇာဘာသာရပ်များတွင် ယုတ္တိဗေဒ (Logic) မှာသင်ကြား သင့်သော ဘာသာရပ်ဖြစ်သော်လည်း၊ အချို့ဘာသာရပ်များတွင် အထောက်အကူပြုဘာသာ (Elective) အဖြစ် သင်ကြားမှုမရှိတော့သည့်ကဲ့ တွေ့ရသည်။ ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ကိုယူမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတစ်ဦးအနေဖြင့် ဒဿနိကဗေဒ၏ ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သော ယုတ္တိဗေဒသည် သင်ကြားသင့်သော ဘာသာရပ်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုနည်းတူစွာ ဒဿနိကဗေဒ၏ ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သော ကိုယ်ကျင့်တရားပညာ (Ethics) မှာတက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတိုင်း သင်ကြားသင့်သော ဘာသာရပ်ဖြစ်ပါသည်။ မူလတန်း၊ အလယ်တန်း အရွယ်တွင် ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းများ တက်စေ သကဲ့သို့ တက္ကသိုလ် အဆင့်တွင်လည်း ကမ္ဘာ့တေးခေါ် ရှင်ကြီးများ၏ ကိုယ်ကျင့်တရားစံနှုန်းများကို လေ့လာသိရှိသင့်ပါသည်။

မည်သည့် ခေတ်အခြေအနေတွင်မဆို Ethics သည် အမြဲတမ်း သင်ကြားရန် အသင့်တော်ဆုံး ဘာသာရပ်ဖြစ်ပါသည်။ ကိုယ်ကျင့်တရားပညာ Ethics ဆိုသည်မှာ လူတို့၏ အပြုအမူများကို ကိုယ်ကျင့်တရားစံနှုန်းများ ချမှတ်၍ လေ့လာသော ပညာရပ်ဖြစ်ပါသည်။ ဤဆောင်းပါး၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ကိုယ်ကျင့်တရားပညာလေ့လာခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးကို တင်ပြရန် ဖြစ်ပါသည်။ Ethics ကို လေ့လာမှသာ တာဝန်သိစိတ်၊ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မှု တာဝန်ပျက်ကွက်ခြင်း၊ ရေသာခိုနေခြင်းကြောင့် ကိုယ်ကျင့်တရား တန်ဖိုးများ လျော့နည်းကျဆင်းရဲသည်ကို သတိမထားမိကြပါ။ တာဝန်ကျေမှု၊ တာဝန်ယူမှုသည် မိမိ၏ အလေ့အထနှင့် ကျင့်ယူရရှိလာသော တန်ဖိုးတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ လူတစ်ယောက်၏ ပြုလုပ်နေကျ အလေ့အထ (habit) သည် ပြောင်းလဲရန် ခက်ခဲပါသည်။ မကောင်းသော အလေ့အထကို မပြုမူတော့ဘဲ ကောင်းသောအလေ့အထကို ထပ်ခါတလဲလဲပြုမူခြင်းဖြင့် မိမိကိုယ်ကို တန်ဖိုးရှိသော လူတစ်ယောက်ဖြစ်အောင် လုပ်နိုင်ပါသည်။ လူတစ်ယောက် သည် မွေးရာပါ ချမ်းသာနိုင်သော်လည်း မိမိဘဝကို တန်ဖိုးရှိအောင်လုပ်နိုင် သူမှာ မိမိကိုယ်တိုင်သာ ဖြစ်ပါသည်။

မိဘများသည် သားသမီးများ၏ ဘဝတွင် ကိုယ်ကျင့်တရားတန်ဖိုးများကို သိရှိနားလည်စေဖို့ စတင်လေ့ကျင့်ပေးရန် တာဝန်ရှိသူများဖြစ်ပါသည်။ တာဝန် (duty) ဆိုသည်မှာ လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းတွင် နေထိုင်သော လူတစ်ဦးစီအတွက် ဆောင်ရွက်သင့်သော အပြုအမူဟု ယေဘုယျအားဖြင့် သတ်မှတ်နိုင်ပါသည်။ မိမိကိုယ်ကို တန်ဖိုးထားသူသည် သူ၏ (duty) ကိုဆိုင်ရာသောစိတ်ဓာတ်နှင့် လုပ်ဆောင်သောသူသာ ဖြစ်ပါသည်။ ဤနေရာတွင် ဂျာမန်အတွေးအခေါ်ပညာရှင် ကန့် (Immanuel Kant) ၏ ကိုယ်ကျင့်တရားစံနှုန်းဖြစ်သော duty (တာဝန်) အယူအဆကို အနည်းငယ်တင်ပြလိုပါသည်။ ကန့်ကော်မိကျင့်တရားဥပဒေများ (Moral Laws) သည်လုပ်သင့်သည် မလုပ်သင့်သည်ကို ခွဲခြားသိမြင်နိုင်သော လူတို့တွင်သာ ဖြစ်ပေါ်လာသည်။ ၎င်းသည် လူတို့၏ ဆင်ခြင်စဉ်းစားတတ်သော အသိဉာဏ်ကို အခြေခံသည့် duty နှင့် သက်ဆိုင်သည်။ ကိုယ်ကျင့်တရားဥပဒေများကို လေးစားလိုက်နာခြင်းသည် လူ့ဂုဏ်သိက္ခာ၏ အဓိကအချက်အချာ ဖြစ်ပါသည်။ duty ကို ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း စိတ်ကောင်းစေတနာကောင်း (Good Will) နှင့် ဆောင်ရွက်ရမည်ဟုဆိုပါသည်။ ဤနေရာတွင် အရှင်ဇနကာဘိဝံသ၏ ဆောင်ပုဒ်ဆယ်ချက်တွင် ပထမအချက်ဖြစ်သော စိတ်ကောင်းရှိမှုက ပထမဆုံးသောအချက်နှင့် တူညီနေသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဆက်လက်၍ ကန့်ကော်မိကျင့်တရားကောင်း၊ မကောင်း

ဒေါက်တာမြင့်မြင့်စိန်(ပါမောက္ခ၊ ဒဿနိကဗေဒဌာန၊ဒဂုံတက္ကသိုလ်)

သို့မဟုတ် ကျွန်ုပ်တို့၏ စိတ်စေတနာကောင်း၊ မကောင်းကို ကျွန်ုပ်တို့က ဒီလောကကြီးကို ပြောင်းလဲစေသော နည်းလမ်းများနှင့် ဆုံးဖြတ်ပေးမည် မဟုတ်ဘဲ ကိုယ့်တာဝန်ကို ဘယ်လောက်ကျေပွန်အောင် ဆောင်ရွက်သည် ဆိုသည့် အချက်နှင့် ဆုံးဖြတ်ရမည်ဟု ယူဆခဲ့သည်။ မိမိလုပ်ဆောင်ရမည့် အလုပ်ကို duty ဆိုသည့် စိတ်ဓာတ်နှင့် လုပ်ဆောင်မှသာ ကိုယ်ကျင့်တရား တန်ဖိုးရှိသည်ဟုဆိုပါသည်။ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ရန် duty ကို အလေးအနက်ထားလုပ်ဆောင်ရန်နှင့်မလိုလောက်ဘဲ တိမ်းစောင်းလွဲမှားနေသော အယူအဆများရှိပါက ပြုပြင်ပြီးတာဝန်ကို လိုလိုလားလား လုပ်ဆောင်ရပါမည်။ ကန့်၏အယူအဆအရ duty ကို စိတ်ကောင်းစေတနာကောင်း အပြည့်အဝမြှုပ်နှံပြီး Good Will နှင့် လုပ်ဆောင်နေသမျှ ကာလပတ်လုံး ကိုယ်ကျင့်တရား တန်ဖိုးရှိသည်ဟု ဆိုပါသည်။

အရှေ့တိုင်းကိုယ်ကျင့်တရားပညာတွင်လည်း ကိုယ်ကျင့်တရား စံနှုန်း duty နှင့် ပတ်သက်သော အယူအဆများကို အိန္ဒိယ၊ တရုတ်နှင့် မြန်မာ အတွေးအခေါ်များတွင် တွေ့ရသည်။ သင်္ဂဗျာဓိရာဇာဓိပတိရေးသားပြုစုသော သားသမီးဝတ်၊ မိဘဝတ်၊ ဆရာဝတ်၊ တပည့်ဝတ် စသည့်ကျင့်ဝတ်တို့သည် လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် ပြုလုပ်သင့်သော တာဝန်များကို ဖော်ပြထားခြင်းဖြစ် သည်။ တရုတ်အတွေးအခေါ်ရှင် ကွန်ဖျူးရှပ် (Confucius) ၏ကိုယ်ကျင့် တရားပညာတွင် လူကိုကိုယ်ကျင့်တရား ကောင်းမွန်စေသော၊ တန်ဖိုးရှိစေ သော ကောင်းမြတ်ခြင်းတရားငါးမျိုးကို ဖော်ပြထားပါသည်။ ထိုငါးမျိုးတွင် ကိုယ်ချင်းစာတရားရှိခြင်း၊ လူပီသအောင်နေထိုင်ခြင်း (humanity) သည် အဓိက အချက်အနေနှင့် ပါဝင်နေသည်။ ကိုယ်ချင်းစာတရားရှိခြင်း၊ လူပီသ အောင် နေထိုင်ခြင်းသည် မိမိကိုယ်ကို လေးစားမှုရှိရုံမက သူတစ်ပါးကလည်း မိမိကို လေးစားစေပါသည်။ Humanity သည် မည်သည့်နေရာ မည်သည့် အချိန်အခါမဆို မိမိအပြင် အခြားသူတစ်ယောက်ရှိတိုင်း အမြဲလိုအပ်ပါသည်။ သူတစ်ပါးကို ကိုယ်ချင်းစာတရားရှိသောသူသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင်

|| Ethics ကို လေ့လာမှသာ တာဝန်သိစိတ်၊ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မှု၊ တာဝန်ကိုလိုလားစွာ ဆောင်ရွက်လိုစိတ် ရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ လူအများစုသည် တာဝန်ပျက်ကွက်ခြင်း၊ ရေသာခိုနေခြင်းကြောင့် ကိုယ်ကျင့်တရားတန်ဖိုးများ လျော့နည်းကျဆင်းရဲသည်ကို သတိမထားမိကြပါ။ ||

သူ၏ တာဝန်ကိုကျေပွန်အောင် လုပ်ဆောင်နိုင်သူသာဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ Confucius က လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် နေထိုင်သူများကလေး လူတိုင်း၌ သတ်မှတ်ထားသော အမည်နာမများရှိကြသည်။ ထိုအမည်နာမများသည် သူတို့၏ လူမှုရေးတာဝန်၊ အလုပ်တာဝန်များနှင့် ပတ်သက်နေကြသည်။ လူတိုင်းသည် ထိုအမည်နာမများနှင့်အညီ ပြုမူဆောင်ရွက်ကြရမည်ဟုဆိုပါ သည်။ စည်းလုံးညီညွတ်သော၊ စနစ်ကျသော လူ့အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ရန် အရေး အကြီးဆုံးအချက်မှာ မိမိတို့အမည်နာမနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြုမူဆောင်ရွက်နေထိုင်ကြရန်ဖြစ်ပါသည်။ ဥပမာ သားသမီးဟူသောအမည် ကို ခံယူထားပါက မိမိ၏ မိဘများအပေါ် သားသမီးဝတ္တရားနှင့်အညီ ပြုမူ ဆောင်ရွက်နေထိုင်ကြရမည်။ တစ်ဖန် ထိုသားသမီးသည် ကျောင်းသား အမည်ခံယူပါကလည်း အမည်နှင့်လျော်ညီစွာ ကျောင်းစည်းကမ်းကို လိုက်နာ

ရမည်။ ကျောင်းသားပီသအောင် နေထိုင်ရမည်။ ဝန်ထမ်းဟူသော အမည်ကို ခံယူပါက မိမိခံယူသော ဝန်ထမ်းအဆင့်အတန်းနှင့်လျော်ညီစွာ လိုက်နာပြုမူ ဆောင်ရွက်ကြရမည်။ မိမိခံယူထားသော အမည်နှင့်အညီ နေထိုင်ခြင်းမရှိပါ က ဂုဏ်သိက္ခာမရှိသောသူသာ ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။

မိသားစုတစ်စုတွင် ဖခင်အမည်ခံယူပြီး အိမ်ထောင်ကိုဦးစီးခြင်း၊ မိသားစု အား ရှာဖွေကျွေးမွေးခြင်းမရှိပါက ဇနီး သို့မဟုတ် သားကြီး၊ သမီးကြီး တစ်ယောက်ယောက်က အိမ်ထောင်ကိုဦးစီးရမည်။ ထိုအခါ မိသားစုသည် ပစ္စည်းဥစ္စာချို့တဲ့သည့်အပြင် သားသမီးတို့၏ ပညာရေးလည်း ဆုံးရှုံးရသည်။ ဖခင် တစ်ယောက်၏ ကိုယ်ချင်းစာတရားမရှိခြင်းသည် တစ်မိသားစုလုံးကို ထိခိုက် စေသကဲ့သို့ ဌာနအသီးသီး၊ တိုင်းပြည်အသီးသီးတွင်လည်း လူတစ်ဦး တစ်ယောက်စီ၏ ကိုယ်ချင်းစာတရားမရှိမှု၊ လူပီသမှုတို့သည် စည်းကမ်းမဲ့မှု ကိုဖြစ်စေပြီး တိုင်းပြည်ကို ထိခိုက်ဆုံးရှုံးစေပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ duty သည် မည်သည့်လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင်မဆို နေထိုင်ကြ သော လူတိုင်းနှင့် သက်ဆိုင်ပါသည်။ duty ကို လေးစားလိုက်နာခြင်းဖြင့် ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းသူတစ်ယောက် ဖြစ်လာနိုင်ပါသည်။ လူတိုင်း လူတိုင်းသည် ကိုယ်ချင်းစာတရားရှိရန်နှင့် လူပီသရန်အတွက် မိမိတို့ လုပ်ဆောင်ရမည့် လူမှုရေးတာဝန်၊ အလုပ်တာဝန်များ (social and professional duties) ကို လေးစားလိုက်နာရန် လိုအပ်ပါသည်။ မိမိ၏ duty ကို ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်းသည် ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ယွင်း ခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ ကိုယ့်အလုပ်ကိုယ်မလုပ်သော အထက်အရာရှိကို မည်သူမျှ လေးစားမည်မဟုတ်ပါ။ ကိုယ့်တာဝန်ကိုယ်မကျေခြင်းသည် မိမိ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို မိမိမလေးစားခြင်းသာဖြစ်သည်။ ကိုယ့်တာဝန်ကိုမှ ကိုယ် မလုပ်ချင်သူများသည် အများအကျိုးဆောင်ရွက်ရန် ဘယ်လိုမှ မမြင်နိုင်ပါ။

တာဝန်သည် လောကီ၊ လောကုတ္တရာ လောကနစ်ခလုန်းနှင့် သက်ဆိုင် ပါသည်။ လူတို့သည် ကျင့်ဝတ်သိက္ခာပုဒ်နှင့် ညီညွတ်သော၊ သီလဆောက် တည်သော သံဃာတော်များ (လောကုတ္တရာတာဝန်ကို ကျေပွန်သော သံဃာတော်များ) ကိုသာ ပို၍ ကြည်ညိုကိုးကွယ်လိုကြသည်။ လူတို့၏ ကိုယ် ကျင့်တရားကို သုံးမျိုးခွဲခြားနိုင်သည်။ ပထမတစ်မျိုးမှာ မွေးရာပါဗီဇအကောင်း အဆိုးအရ ပြုမူဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ မွေးရာပါဗီဇအကောင်းပါက ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဒုက္ခပေးနိုင်ပါသည်။ နောက်တစ်မျိုးမှာ မိမိ၏လူမျိုး၊ မိဘ ဘိုးဘွားများ၏ ထုံးတမ်းစဉ်လာအရ ပြုမူဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တတိယအမျိုးအစားမှာ လူ၏အသိစိတ်ဓာတ်၊ ဆင်ခြင်တုံတရားအရ ပြုမူ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်၍ duty မှာ ဤအမျိုးအစားနှင့် သက်ဆိုင်ပါသည်။ လူ၏ဆင်ခြင်တုံတရားသည် ပထမနှစ်မျိုးကို ထိန်းချုပ်ပြုပြင်နိုင်ပါသည်။ မိမိကိုယ်ကို ထိန်းချုပ်ပြုပြင်လိုသော၊ တန်ဖိုးထားလိုသော စိတ်ထားရှိရန် သာလိုအပ်ပါသည်။ လူတစ်ယောက်၏ ကိုယ်ကျင့်တရားသည် သူ၏တာဝန် ကိုကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်လိုသော စိတ်ဓာတ်အပေါ်တွင်လည်း တည်ငြိမ် နေပါသည်။

duty နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လူတို့၏စိတ်အခြေအနေမှာ အမျိုးမျိုးရှိနိုင်သော် လည်း အကြမ်းအားဖြင့် သုံးမျိုးခွဲနိုင်ပါသည်။ ပထမတစ်မျိုးမှာ သူတို့၏ အလုပ်တာဝန်များကို မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမှ တိုက်တွန်းလှုံ့ဆော် စရာမလိုဘဲ မိမိကိုယ်ပိုင်အသိစိတ်ဓာတ်နှင့် စိတ်ကောင်း၊ စေတနာ ကောင်းထားကာ ကျေပွန်အောင်လုပ်ဆောင်ကြသော မြင့်မားသောစိတ်ဓာတ် ပိုင်ရှင်များဖြစ်ကြသည်။ ထိုကဲ့သို့သော စိတ်ဓာတ်ပိုင်ရှင်များသည် သခင်စိတ် ထားရှိသော ကြီးပွားချမ်းသာနိုင်သည့် စိတ်ဓာတ်ပိုင်ရှင်များဖြစ်သည်။ ဒုတိယအမျိုးအစားမှာ မိမိကိုယ်ပိုင်အသိစိတ်နှင့် နားမလည်နိုင်သော်လည်း ပြောဆိုဆုံးမပါက အလွယ်တကူလိုက်နာ၊ ပြုပြင်နိုင်သော အပြုသဘော ဆောင်သော စိတ်ဓာတ်ရှိသူများဖြစ်သည်။ တတိယအမျိုးအစားကား မိမိတာဝန်ကိုဆောင်ရွက်ဖို့လည်း ကိုယ်တိုင်နားမလည်၊ ပြောဆိုဆုံးမ သော်လည်း လိုက်နာပြုပြင်နိုင်ခြင်းမရှိ၊ အသိစိတ်ကင်းမဲ့သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ ဖြစ်ပါသည်။ ဤလူမျိုးသည် သူ၏တိုင်းပြည်နှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းကို မည်သို့မှ အကျိုးပြုနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ သူတို့သည် သူတို့၏ တာဝန်ကို ဆောင်ရွက်ရန် အမြဲတစေခိုင်းစေနေရမည့် သခင်အမြဲလိုနေသော လူစားမျိုးသာဖြစ်သည်။ လူတိုင်းသည် မိမိ၏တာဝန်ကိုလေးစားပြီး ကိုယ်ပိုင်အသိစိတ်ဓာတ်နှင့် စိတ်ကောင်း၊ စေတနာကောင်းထား၍ လုပ်ဆောင်ကာ သခင်စိတ်ဓာတ် မွေးမြူသင့်ပေသည်။ ကိုယ်ကျင့်တရားပညာကို လေ့လာခြင်း အားဖြင့် လူတို့သည် တာဝန်သိစိတ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကာ သခင်စိတ်ဓာတ် မွေးမြူသင့် ကြောင့် နားလည်သိရှိလာနိုင်ပါသည်။ သို့မှသာ ဒီမိုကရေစီနှင့် ထိုက်တန် သော နိုင်ငံကြီးသားများ ပီသလာမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့ကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးအဖွဲ့ချုပ် ဦးမြင့်ဆွေ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ United Nation Development Program (UNDP) မှ Deputy Resident Representative Ms.

Thyhan Thito၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ် သဘာဝဘေး စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဝင်များ၊ World Vision Myanmar မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။ (ယာဝုံ) ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီး၌ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၌ ယခုနှစ်တွင် ဒုတိယ

အကြိမ် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများ၏ ကိုယ်စားလှယ် UNDP မှ ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားသည်။ ဆက်လက်၍ DDR (Disaster Risk Reduction) Working Group ၏ ကိုယ်စားလှယ် World Vision Myanmar မှ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဦးဇင်ဦးက ဒေသတွင်း၌ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေး ကိစ္စရပ်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ၎င်းနောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေး လျော့ပါးရေးနေ့



အထိမ်းအမှတ် အထက်တန်းအဆင့်နှင့် အလယ်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပန်းချီပြိုင်ပွဲများတွင် ပထမဆုရရှိသူများအား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဆုရရှိသူများအား တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ တတိယဆုရရှိသူများအား တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေး

ဝန်ကြီးနှင့် UNDP မှ Deputy Resident Representative Ms.Thyhan Thito တို့က ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ ယင်းနောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်ဒီဇိုင်းမှတ်တမ်းကို ပြသပြီး

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများနှင့် ပြခန်းများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး

အလုပ်သမားလျော်ကြေးအက်ဥပဒေ ခေတ်ကာလနှင့်ကိုက်ညီမှုမရှိသဖြင့် အသစ်ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၆ ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အစီအစဉ်(၇)ခုဖြင့် ကျင်းပပြီး မေးခွန်း(၇)ခု မေးမြန်းဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

အမရပူရမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်းထွန်းဦး၏ “အလုပ်သမားနှင့်အလုပ်ရှင် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရာတွင် နစ်နာသူအလုပ်သမားများအတွက် လျော်ကြေးငွေမှာ နည်းပါးနေပါသဖြင့် ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ /မရှိ” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်ဝင်းမော်ထွန်းက အလုပ်သမားတစ်ဦး ထိခိုက်သေဆုံးလျှင် အလုပ်သမားလျော်ကြေးအက်ဥပဒေနှင့်အညီ လျော်ကြေးပေးရန် အနည်းဆုံး ငွေကျပ်တစ်သိန်းခွဲနှင့် အများဆုံး ငွေကျပ်လေးသိန်းခွဲအထိ သတ်မှတ်ထားပါကြောင်း။

အလုပ်သမားလျော်ကြေးအက်ဥပဒေသည် ခေတ်ကာလနှင့်ကိုက်ညီမှု မရှိတော့ပါသဖြင့် အသစ်ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်းဖြင့် ဖြေကြားသည်။

ညောင်ဦးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်ကြိုင်၏ “မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရှားပါးလူမျိုးများဖြစ်သော ထရန်နှင့် အိန်း



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝိုက်ထွေး ဖြေကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

လူမျိုးများ ရေရှည်တည်တံ့အောင် မည်သို့ဆောင်ရွက်ထားသည်ကို သိရှိလိုကြောင်း” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေက ထရန်လူမျိုးနှင့် အိန်းလူမျိုးတို့ ရေရှည်တည်တံ့အောင် ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စကို သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထိုလူမျိုးစုတို့ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်အောင်၊ ဖွားသေနှုန်း နည်းပါးအောင်၊ ကလေးလူငယ်များ အသေအပျောက် နည်းပါးအောင်၊ မိခင်နှင့်ကလေး ကျန်းမာရေး တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင်၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ ကျန်းမာရေး ကောင်းမွန်အောင်

ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ယင်းလူမျိုးများ၏ နောက်ဆုံး လက်ကျန်အရေအတွက်ကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရများက သုတေသနစာရင်းပြုစုပြီး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်အောင် အားပေးဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း။ ယင်းလူမျိုးများ ပျောက်ကွယ်မသွားအောင် ထိုဒေသရှိ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးအရ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဦးဆောင်ပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် အသိပညာပေးဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်းနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန တစ်ခုတည်းကဆောင်ရွက်ရန် အစီအစဉ် မရှိသေးပါကြောင်းဖြင့် ဖြေကြားသည်။

ဝိုင်းမော် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးယိန်းဘော၏ “မသန်စွမ်းအဖွဲ့အစည်းများ ရေရှည်ဘဝရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ /မရှိ” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်စုစုလှိုင်က မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများအား အကာအကွယ်ပေးရန်၊ မသန်စွမ်းဖြစ်မှုကြောင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခံရမှုများ လျော့နည်းပျောက်စေရန်၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ ဂုဏ်သိက္ခာ၊ စွမ်းရည်နှင့် စွမ်းဆောင်နိုင်မှုများအား အလေးထား အသိအမှတ်ပြုမှု မြှင့်တင်ပေးရန်၊ နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် မသန်စွမ်းသူများ အပြည့်အဝပါဝင်ခွင့်ရရှိရန်နှင့် မသန်စွမ်းသူများ၏ လူနေမှုဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် မူဝါဒများချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း။

များဥပဒေ(မူကြမ်း)ကို မသန်စွမ်းသူများ၏အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များကိုယ်တိုင် ပါဝင်ရေးသားခဲ့ပြီး အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ ယင်းဥပဒေ(မူကြမ်း)တွင် အမျိုးသားအဆင့် မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းပြီး



ရွှေပြည်သာ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်မောင်ဦး မေးမြန်းစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ဆက်လက်ဖွဲ့စည်းမည် ဖြစ်သဖြင့် မသန်စွမ်းအဖွဲ့အစည်းများ၏ ရေရှည်ဘဝရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ ထို့ပြင် ဥပဒေအရ မသန်စွမ်းသူများ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေတစ်ရပ်ကို ထူထောင်မည် ဖြစ်သဖြင့် မသန်စွမ်းသူများဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်သောထောက်ပံ့မှုများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ဖြေကြားသည်။

ဝန်ကြီး ဦးဝိုက်ထွေးက ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ရွှေပြည်သာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်မောင်ဦး၏ “မိမိနိုင်ငံနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအပါအဝင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၏ စားသောက်ကုန်နှင့်လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ တန်ဖိုးနှိုင်းယှဉ်ဖော်ပြချက်အား သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်၊ ရုပ်မြင်သံကြား၊ ရေဒီယိုများမှ ထုတ်လွှင့်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ /မရှိ” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကုန်ဈေးနှုန်းသတင်းအချက်အလက်များကို အများပြည်သူ သိရှိနိုင်ရေးအတွက် ကုန်စည်ဗိုင်းများ၏ နေ့စဉ်ကုန်ဈေးနှုန်း သတင်းထုတ်ပြန်မှုအား မန္တလေး FM နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် ချယ်ရီ FM တို့မှ ထုတ်လွှင့်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား တောင်သူလယ်သမား ရုပ်သံလိုင်းမှလည်း ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဈေးနှုန်း သတင်းအချက်အလက်များကို အခါအားလျော်စွာ ထုတ်လွှင့်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တန်ဖိုးနှိုင်းယှဉ်ဖော်ပြချက်အား စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တောင်းခံစုစည်း၍ သတင်းစာများတွင် လိုအပ်သလို ထည့်သွင်းဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ဖြေကြားသည်။

ပျော်ဘွယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်စိုး၏ “အများပြည်သူများ သိသင့်သော ဥပဒေများကို နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ /မရှိ” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ပြဋ္ဌာန်းပြီး ဥပဒေများထဲမှ အများပြည်သူ သိရှိနိုင်စေရန်နှင့် လေ့လာဖတ်ရှုအကြံပြုနိုင်ရန် လွှတ်တော်စတင်ကျင်းပချိန်မှ ယနေ့အထိ ဥပဒေကြမ်း (၇၇)ခုနှင့် အတည်ပြုပြီး ဥပဒေ (၁၀၄)ခု ဖော်ပြပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိအစိုးရလက်ထက်တွင် လွှတ်တော်မှအတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းသော ဥပဒေအားလုံးကို နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နောင်တွင်လည်း အတည်ပြုပြီးဥပဒေများနှင့် ပြည်သူများနှင့်ထိစပ်မှုများသည့် ဥပဒေများကို သတင်းစာများ၌ ဖော်ပြပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ဖြေကြားသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးအောင်ကျော်လွင်၏ “တိရစ္ဆာန်များမှ လူကို ကူးစက်စေတတ်သော ရောဂါများ အကြောင်း နိုင်ငံနှင့်အဝန်းကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်သိရှိရန် စီမံဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ ရှိ /မရှိ” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြင့်က မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့

အမျိုးသားလွှတ်တော်အစည်းအဝေး

ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်း လွှတ်တော်ကအတည်ပြုကြောင်း ဆုံးဖြတ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

ပထမအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၆ ရက် မြောက်နေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၈)မှ ဦးဟာရီန်းဘွေ၏ “၁၉၇၄ မှ ၁၉၈၆ ခုနှစ်အထိ သက်တမ်း(၃) ကြိမ်တွင် အရွေးချယ်ခံကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ရုပ်ကွက်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ပင်စင်ခံစားခွင့်ရှိသူများ လျှောက်ထားသော်လည်း ယနေ့တိုင် ရရှိရန် ခက်ခဲနေမှုအပေါ် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်အစီအစဉ် ရှိ /မရှိ” မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်ကျော်ဝင်းက မင်းတပ်မြို့နယ်အတွင်း ၁၉၇၄ မှ ၁၉၈၆ ခုနှစ်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံရေးပင်စင်ခံစားခွင့် မရရှိသေးသူ ၁၂ ဦးမှ ဦးဟုန်ဘွဲ့၊ ဦးကင်ဟုန်းနှင့် ဦးရွှေချိန်တို့ သုံးဦး၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပထမအကြိမ် ပြည်သူ့ကောင်စီသက်တမ်းမှ စတုတ္ထအကြိမ်

ပြည်သူ့ကောင်စီ သက်တမ်းအထိ ယခင်မင်းတပ်မြို့ ပြည်သူ့ကောင်စီရုံး၏ ပေးပို့ထားသည့် မှတ်တမ်းများနှင့် တိုက်ဆိုင်စိစစ်ရာတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် အထောက်အထား မတွေ့ရှိပါကြောင်း။

ဆက်လက်၍ ဦးနိုင်အွမ်၊ ဦးထန်းနိုင်၊ ဦးဘူဟုန်း၊ ဦးထန်မနား၊ ဦးမာန်ထန်း၊ ဦးဟုန်းထန်း၊ ဦးထန်းလိန်းကီး၊ ဦးထန်းမောင်နှင့် ဦးလေးအွယ်တို့၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုကို ဆက်လက်စိစစ်ရာတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြောင်း အမည်စာရင်းသာတွေ့ရှိရပြီး သက်တမ်းပြီးဆုံးသည်အထိ တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း အထောက်အထားနှင့် အပြစ်ကင်းရှင်းစွာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း မင်းတပ်မြို့နယ် ပြည်သူ့ကောင်စီရုံးက မှတ်တမ်းများ ပေးပို့ထားမှုမရှိခြင်း၊ ယခင် မှတ်တမ်းအဟောင်းများနှင့် ကိုယ်ရေးမှတ်တမ်း ဖြည့်စွက်ချက်တို့ကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ တောင်းခံရာတွင် သတ်မှတ်ချက်နှင့် မကိုက်ညီသော ယခုအသစ် ပြုလုပ်ထားသည့် ကိုယ်ရေးမှတ်တမ်းများသာ ပေးပို့လာခြင်း တို့ကြောင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည့်စုံမှန်ကန်သော



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်ကျော်ဝင်း ဖြေကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

မှတ်တမ်းများရရှိပါက နိုင်ငံရေးပင်စင်ခံစားခွင့် ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ဖြေကြားသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဦးနု၏ “ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံ(အရှေ့) မြို့နယ်၊ ဒဂုံ(တောင်) မြို့နယ်များရှိ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ချထားပေးခဲ့သည့် အိမ်ခြံမြေကွက်များတွင် အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်နေထိုင်နိုင်ရန် နိုင်ငံတော်က ဆောင်ရွက်ပေးမည့်

အစီအစဉ်နှင့် စတင်ဆောင်ရွက်ပေးမည့် ကာလတို့ကို သိရှိလိုခြင်း” မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးတင်က မြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ၊ လမ်း၊ ရေမြောင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီသို့ မြေစိမ့်ခန့်ခွဲမှု လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပါကြောင်း။



ချင်းပြည်နယ် အမှတ် (၈)မှ ဦးဟာရီန်းဘွေ မေးမြန်းစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

သို့ရာတွင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဝေးလံခက်ခဲပြီး အစွန်အဖျားကျသည့် မြေတိုင်းရပ်ကွက်များသည် စည်ပင်ဖွံ့ဖြိုးလာခြင်းမရှိဘဲ နေအိမ်ဆောက်လုပ်နေထိုင်မှု နည်းပါးသောမြေကွက်လွတ်များအဖြစ်သာ ကာလကြာမြင့်စွာရှိနေခဲ့ပါကြောင်း။

အဆိုပါ လူနေမြေကွက်များတွင် နေအိမ်များ ဆောက်လုပ်နေထိုင်နိုင်ရန်အတွက် ရာသီမရွေး မော်တော်ကား ဝင်ထွက်သွားလာနိုင်သော လမ်းမကြီးများခင်းပေးရန်၊ ရေနုတ်မြောင်းစနစ် ကောင်းမွန်စေရန်၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရန်၊ သောက်သုံးရေရရှိရန်စသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ပေးရန်အတွက်

တွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်များပါဝင်သောအစီရင်ခံစာကို ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင်က ဖတ်ကြားတင်သွင်းပြီး တစ်ပိုဒ်ချင်းစီအလိုက် လွှတ်တော်၏အဆုံးအဖြတ် ရယူအတည်ပြုသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းသတင်း

ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ

ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ တိရစ္ဆာန်မှလူသို့ ကူးစက်စေနိုင်သည့် ရောဂါ(၅)မျိုးဖြစ်သည့် ကြက်ငှက် တုပ်ကွေးရောဂါ၊ ဆေးရွေးရောဂါ၊ ဒေါင့် သန်းရောဂါ၊ သားလျှောရောဂါနှင့် လက်တီပိုင်ဗားရောဂါတို့ကို ဦးစား ပေးအဆင့်သတ်မှတ်၍ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပြည်သူ့လူထု အတွင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိ အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း။

တိရစ္ဆာန်မှ လူသို့ကူးစက်စေ တတ်သော ရောဂါများနှင့်ပတ်သက်၍ အခါအားလျော်စွာ မွေးမြူသူများ အား ပညာပေးခြင်း၊ ပြည်သူ့လူထု အတွင်း ကျန်းမာရေးအသိ၊ ဗဟုသုတ ရရှိစေရန် သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်၊ တီဗွီ အစရှိသည့် မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးကြေညာခြင်း၊ ဆိုင်းဘုတ် များ၊ ပုံစာများ၊ လက်ကမ်းစာစောင် များဖြန့်ဝေခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင် ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ရောဂါ ရှာဖွေ စူးစမ်းထောက်လှမ်းခြင်း လုပ်ငန်းများအား နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်းဖြင့် မြေကြား သည်။ (သတင်းစဉ်)

ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရန် ပန္နက်တင်

မြစ်ကြီးနား အောက်တိုဘာ ၁၄

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ခွင့်ပြုငွေဖြင့် ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော် အဆောက်အအုံတည်ဆောက်ရန် ပန္နက်တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို အောက် တိုဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မြစ်ကြီးနားမြို့ မနိခိန်ရပ်ကွက်ရှိ ပြည်နယ် လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာ၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလွင်အောင်နှင့် ဦးလွင်အောင်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရာဇဝင်ကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သတ်မှတ်နေရာအသီးသီး၌ ပန္နက်တင် ပေးကြသည်။

ထို့နောက် လွှတ်တော်အဆောက်အအုံကို တာဝန်ယူတည်ဆောက်မည့် ဘာမထီ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် မနောဇရာဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့မှ တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာများက လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များ ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီစွာ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပြီးစီးအောင်တည်ဆောက်ရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းအောင်

* ရှေ့ဖုံးမှ

စာနယ်ဇင်းကောင်စီ(ယာယီ)မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်လေးနှင့်အတူ အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်မင်းဆွေ၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒေါ်နန်းကလျာဝင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော ဦးသီဟစော၊ ဦးရဲမင်းဦး၊ ဦးကိုကို၊ ဦးဇော်သက်ထွေးတို့ တက်ရောက်ကြပြီး တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် စုပေါင်းအမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့ကြ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

* ရှေ့ဖုံးမှ

မဖြစ်စေဘဲ မြန်မာ့ရိုးရာသိုင်းပညာ မပျောက်ပျက်အောင် ဆောင်ရွက် ပေးမှုနှင့် အကျင့်သီလပိုင်းဆိုင်ရာ စာရိတ္တကို ထိန်းသိမ်းလေ့ကျင့်ပေးမှု တို့ကြောင့် သင်တန်းသား တစ်သိန်း နီးပါး လေ့ကျင့်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အသင်းဝင် ၃၀၀၀ နီးပါးရှိပြီဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ စက္ကဗျူဟာပင်မသိုင်း အဖွဲ့ချုပ်၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြားသိရသဖြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်က ဆုငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ နှင့် ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးသန်းဌေး က အားတစားနှင့် ပြပွဲသုံး ပစ္စည်းများ၊ ပံ့ပိုးငွေများကို ပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်က စက္ကဗျူဟာပင်မသိုင်းအဖွဲ့ချုပ်အတွက် ပေးအပ်သည့် ဆုငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဌေးက ပေးအပ်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်မြို့နယ်တွင် မိုးစပါးပုလဲသွယ် စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်

ပြည် အောက်တိုဘာ ၁၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူး ဦးလှမြင့်

သည် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြည်ခရိုင်ဦးစီးမှူးရုံး ၌ ဒုတိယတိုင်းဦးစီးမှူးနှင့် ပြည်

ရွှေတောင်၊ ပန်းတောင်း၊ ပေါက် ခေါင်း၊ သဲကုန်း၊ ပေါင်းတည်မြို့နယ် များမှ ဦးစီးမှူးများနှင့် စိုက်ပျိုးရေး

ဆိုင်ရာများကို တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှာ ကြားရာတွင် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် တိုး ချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ နေ့စပါးမျိုးယှဉ်ပြိုင် စမ်းသပ်ကွက်၊ မြေဩဇာစမ်းသပ် ကွက်၊ စံပြကွက်များ၊ ဆောင်းဆီ ထွက်သီးနှံနှင့် ပဲမျိုးစုံမျိုးကောင်းမျိုး သန့်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ မျိုးယှဉ်ပြိုင်စမ်း သပ်ကွက်၊ စံပြကွက်များ ပြုလုပ်နိုင် ရေးတို့ကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး မှာကြား ခဲ့သည်။

ထို့နောက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးတိုင်း ဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပြည်မြို့နယ် လက်ခုပ်ပင်စခန်း နယ်မြေရှိ တွင်းအမှတ်(၈၀၁) ဦးပိုင် ၁၈၄တွင် ဦးသိန်းဝင်း၏ ၂၀၁၄- ၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးစပါးပုလဲသွယ် တစ်တွင်းတစ်စပ်တည်း ၁၀ ဧက စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်း အောင်မြင်နေမှု တို့ကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ (ဝေပုံ) (၁၅)



မိုးလေဝသ အခြေအနေ

နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့ တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာ ကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရန်ကင်းမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက် တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုး ထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက် မှာ မြန်မာနိုင်ငံ အထက်ပိုင်းဒေသ များတွင် မိုးဆက်လက်ထစ်ချွန်း ရွာမည်။

မိတ္ထီလာတွင် နေ့စဉ်အမှိုက်တန်ချိန် ၄၅ တန်ကို အမှိုက်သယ်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သိမ်းဆည်းပေးလျက်ရှိ

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၁၄ မိတ္ထီလာမြို့တွင် ရပ်ကွက်(၁၄) ရပ်ကွက်ရှိ ဒေသခံပြည်သူများ စွန့် ပစ်သည့် အမှိုက်များကို မြို့နယ်စည် ပင်သာယာရေးကော်မတီ သန့်ရှင်း ရေးဌာနစိတ်က သိမ်းဆည်းဆောင် ရွက်ပေးနေရာ နေ့စဉ် အမှိုက်တန် ချိန်ပေါင်း ၄၅ တန်ခန့်ကို အမှိုက် သယ်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သိမ်း ဆည်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“မိတ္ထီလာ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်(၁၄) ရပ်ကွက်ဖြစ်တဲ့ ချည်စက်၊ အောင် ဇေယျာ၊ ရတနာမာရ်အောင်၊ မြို့မ၊ ဈေးအရှေ့ပြင်၊ နန်းတော်ကုန်း၊ ပေါက်ချောင်း၊ အောင်ဆန်း၊ သိရိ မင်္ဂလာ၊ ဝန်ဇင်း၊ ရန်မျိုးအောင်၊ ကျီ တော်ကုန်း၊ ပြည်သာယာ(တ)၊ ပြည် သာယာ(မ)တို့ကို နေ့စဉ် အမှိုက်သယ် မော်တော်ယာဉ်တွေနဲ့ အမှိုက်တွေ

သိမ်းဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးနေပါ တယ်။ ရပ်ကွက်ပေါင်း(၁၄)ရပ်ကွက် က ဒေသခံပြည်သူတွေ စွန့်ပစ်တဲ့ အမှိုက်တန်ချိန်ပေါင်း ၄၅ တန်ခန့်ကို နေ့စဉ် သိမ်းဆည်းဆောင်ရွက်ပေး နေပါတယ်” ဟု မြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီဝင် သန့်ရှင်း ရေးဌာနစိတ် တာဝန်ခံ ဦးညီညီ အောင်က ပြောကြားသည်။

မိတ္ထီလာမြို့နယ် စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီ သန့်ရှင်းရေးဌာန စိတ်တွင် ဝန်ထမ်းနှင့် နေ့စား ပုတ် ပြတ်လုပ်သား စုစုပေါင်း ၄၅ ဦးခန့် ရှိပြီး အမှိုက်သယ်မော်တော်ယာဉ် ၁၂ စီးရှိသည့်အနက် ၁၀ စီးဖြင့် အမှိုက်လိုက်လံသိမ်းဆည်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ဟု ဆိုသည်။ ယခုအခါ အထူးအစီအစဉ်

တစ်ရပ်အနေဖြင့် နေ့စဉ်တစ်ရပ်ကွက် လျှင် အမှိုက်သယ်မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးနှုန်းဖြင့် သတ်မှတ်လမ်း ကြောင်းအတိုင်း အမှိုက်များ သိမ်းဆည်းပေးနေရာမှ ဥပုသ်နေ့ တိုင်း ရပ်ကွက်နှစ်ခုလျှင် အမှိုက်သယ် မော်တော်ယာဉ်နှစ်စီးနှုန်းဖြင့် တိုးချဲ့ သိမ်းဆည်းပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

အာဂျ ယူ-၁၉ ချန်ပီယံရှစ် ဘောလုံးပွဲ အုပ်စုနောက်ဆုံး ပွဲစဉ်များ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

မြန်မာနိုင်ငံမှ အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသည့် အာဂျယူ-၁၉ ချန်ပီယံရှစ် ၂၀၁၄ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စု(ယ)နှင့်(ခ)တို့မှ နောက်ဆုံး ပွဲစဉ်များကို နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏ သိဒ္ဓိဘောလုံးကွင်း၌ ဆက်လက် ကျင်းပရာ ပထမပွဲတွင် မြောက်ကိုရီးယားက အီရတ်ကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိသည်။

ဒုတိယပွဲတွင် ယူအေအီးနှင့် အင်ဒိုနီးရှားတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ ယူအေအီးက လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရသည်။

အုပ်စု(ယ)တွင် ကာတာက နှစ် ဂိုးခွဲ၊ တစ်ပွဲသရေ ခုနစ်မှတ်ရရှိပြီး မြောက်ကိုရီးယားက တစ်ပွဲနိုင် တစ်ပွဲသရေ တစ်ပွဲရှုံး လေးမှတ်ရရှိ သည်။ အီရတ်ကလည်း တစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲသရေ တစ်ပွဲရှုံးဖြင့် လေးမှတ် ရရှိကာ အိုမန်က တစ်ပွဲသရေ နှစ်ပွဲ ရှုံး တစ်မှတ်ရရှိသည်။

ကွာတားပိုင်နယ် ပွဲစဉ်များကို အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်၌ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ ကွင်းနှင့်သုဝဏ္ဏကွင်းတို့တွင် ကျင်းပ မည်ဖြစ်သည်။ ကိုကိုစိုးညွန့်

ကြံခင်း အောက်တိုဘာ ၁၄

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အမှတ်(၃) အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်းအမှတ်(၃၂) အကြီးစားစက်ရုံ (ကြံခင်း)မှ မြင်း ခေါင်းတံဆိပ် ဘီလပ်မြေများကို ပြည်သူများသို့ တိုက်ရိုက်ရောင်းချ နေပြီဖြစ်ကြောင်း အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက်က ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြန်အောင်မြို့နယ်သို့ အရောင်း ဖော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လိုက်လံကြော်ငြာ ကာ ဘီလပ်မြေအိတ်များကို နမူနာ အဖြစ်ရောင်းချပေးခဲ့သည်။ (ယာပုံ) ဘီလပ်မြေစက်ရုံမှ အရောင်း ဆိုင်တာဝန်ခံ ဦးမြင့်သိန်းက “ကျွန်တော်တို့သုံးစွဲသူတွေကို စက်ရုံ ဈေးနှုန်း ငွေကျပ် ၄၅၅၀ နဲ့ တိုက်ရိုက် ရောင်းချသွားမှာပါ”ဟု ပြောပြသည်။

ကြံခင်းဘီလပ်မြေစက်ရုံမှ ပြည်သူများသို့ ဘီလပ်မြေတိုက်ရိုက်ရောင်းချ

ဆက်လက်ပြီး ဘီလပ်မြေရဲ့ အရည်အသွေးရော အလေးချိန်ကိုပါ သေချာစစ်ဆေးပြီး ကိုလိုရယ် အိတ် ၅၀ တွေနဲ့ တစ်အိတ်ချင်းဝယ်သူကို ရော၊ အိတ်များများဝယ်ပြီး ပြန် ရောင်းကြတဲ့ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်တွေကိုပါ စက်ရုံနှင့် စက်ရုံအပြင်က အရောင်းဆိုင်မှာပါ ပိတ်ရက်မရှိ ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ စက်ရုံတွင် လက်လီ ရောင်းချပေးခြင်းမရှိဘဲ စက်ရုံအပြင် အရောင်းဆိုင်တွင် တစ်အိတ်ဝယ်သူ ကနေ အိတ် ၂၀၀ ဝယ်ယူသူအထိ ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုလိုရောင်းချပေးရသည့် ရည်ရွယ်

ချက်မှာ ပြည်သူများကို ဈေးနှုန်း သက်သာစွာနှင့် အသုံးပြုရန် ဆောင် ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ရောင်းအားမြှင့်တင် ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းလည်းဖြစ် ကြောင်း၊ စက်ရုံတွင် နံနက် ၇ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ စက်ရုံအပြင် အရောင်းဆိုင်တွင် နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ပိတ်ရက်မရှိ ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ နောက်ပိုင်းတွင် တစ်ဆင့်ပြန်လည် ရောင်းချသောဆိုင်များကို ဆိုင် အရောက်ပို့ပေးသော စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် ပြင်ဆင် ထားကြောင်း ပြောကြားသည်။

မြန်အောင်မြို့ရှိ အိမ်ဆောက် ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်မှ ရောင်းချသူ တစ်ဦးကလည်း အစက ကုန်သည် တွေဆီကနေတစ်ဆင့် ပြန်လည် ဝယ်ယူရောင်းချလာဖြစ်ပြီး ပစ္စည်း ပြတ်သောအချိန်များတွင် ဈေးကစား ခြင်းများရှိကြောင်း၊ ယခုဆိုလျှင် စက်ရုံက တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေး သွားပြီး ပစ္စည်းများလည်း လို သလောက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ဈေးနှုန်း မှန်နှင့် ရောင်းရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အဆင်ပြေကြောင်း၊ စက်ရုံကနေ အိမ် ဆောက်ပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်တွေကို တိုက်ရိုက်အရောက်ပို့စနစ်ဖြင့် ကျင့် သုံးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



“ကြံခင်း စက်ရုံကထွက်တဲ့ မြင်းခေါင်းဘီလပ်မြေက အရည် အသွေးကောင်းတဲ့အတွက် ကျွန် တော်တို့ဆီကတော့ မြင်းခေါင်း တံဆိပ်ကိုပဲ အများဆုံးသုံးစွဲ ကြတယ်”ဟု ဘီလပ်မြေသုံးစွဲမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောသည်။ နေဝင်းဇော်(မြန်အောင်)

ပြည်ထွင်းသတင်း



၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းရည်မှန်းချက် အဆိုပြုချက်များညှိနှိုင်းစည်းဝေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၄

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းကဏ္ဍများ၏ ထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာရည်မှန်းချက်များ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်များ အပေါ်တွင် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေနှင့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်အဆိုပြုချက်များအတွက် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန(၃) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဦးစိုးသိန်း၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန(၅) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဦးတင်နိုင်၊ သိန်း၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန(၆) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဦးလှထွန်း၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ

ကလေး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဝန်ကြီးများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်နှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်း/ဒေသစီမံကိန်း ဦးစီးမှူးများ စုစုပေါင်း ၁၉၂ ဦး တက်ရောက်ခဲ့

ကျောစုံမှ

ခရီးစဉ်ကို ရန်ကုန်မှ နံနက် ၈ နာရီ ထွက်ခွာ၍ ပုသိမ်မှ ရှုခင်းကြည့် ခရီးစဉ်များကို သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့ရက်များတွင် ခရီးသည် လိုအပ်ချက်ရှိသလောက် ပျံသန်းပြေးဆွဲပေးပြီး ပုသိမ်မှ ရန်ကုန်သို့ တနင်္လာနေ့တွင် နံနက် ၉ နာရီနှင့် သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့များတွင် နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် ပြန်လည်ထွက်ခွာမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ကျောစုံမှ

ရန်ပိုင်၊ ကျော်ကိုကို၊ ဒေးဗစ်ဒန်း၊ စိုးမင်းဦး၊ ရန်အောင်ကျော်၊ တင်ဝင်းအောင်၊ ခင်မောင်လွင်၊ ဝင်းမင်းထွဋ်၊ ဇော်မင်းထွန်း၊ နေမျိုးအောင်၊ သီဟစည်သူတို့ဖြင့် ပွဲထွက်လာသည့် မြန်မာအသင်းမှာ ပထမပိုင်းတွင် တီမောအသင်းကို အသာမရခဲ့ပေ။ MNLတွင် လာရောက်ကစားခဲ့ဖူးသည့် မူရီလိုဦးဆောင်သည့် တီမောတိုက်စစ်မှာ မြန်မာနောက်တန်းကို ခြိမ်းခြောက်နိုင်ခဲ့ပြီး အဆုံးသတ်အား

နည်းခဲ့၍သာ ရိုးမရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းမှာလည်း ရိုးရနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများရရှိခဲ့ပြီး ကျော်ကိုကို၏ အဝေးကန်ချက် ဘားထိ ထွက်ခဲ့သလို ဝင်းမင်းထွဋ်နှင့် စိုးမင်းဦးတို့၏ အပိုင်အခွင့်အရေးများမှာလည်း ရိုးအဖြစ် မပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့ပေ။ ဒုတိယပိုင်းတွင်လည်း တီမောအသင်းက ရိုးသမား သီဟစည်သူကကွယ်နိုင်ခဲ့၍သာ မြန်မာအသင်းရိုးမပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ခြေစစ်ပွဲ အခြားပွဲစဉ်တွင် အိမ်ရှင် လာအိုအသင်းက ဘရူနိုင်း



ကျောစုံမှ

ယခုတည်ဆောက်မည့် ငါးပြတိုက်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပထမဦးဆုံး တည်ဆောက်မည့် ငါးပြတိုက်ကြီးဖြစ်ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၂၀ မှ ၃၀ အထိ အကုန်အကျခံကာ တစ်နှစ်အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “အခုလို မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပထမဦးဆုံး ခေတ်မီ ငါးပြတိုက်ကြီးကို တည်ဆောက်ဖို့ ရည်ရွယ်ဖြစ်တာကတော့ နိုင်ငံတကာလို ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားတွေကို ဆွဲဆောင်မှုပြုနိုင်အောင်ဖြစ်ပါတယ်” ဟု တာဝန်ယူ တည်ဆောက်မည့် Myanmar

နိုင်ငံတကာအဆင့်မီတည်ဆောက်မည့် ငါးပြတိုက်ပုံစံငယ်ကို တွေ့ရစဉ်။

Aquarium မှ ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဦးမောင်မောင်ဆန်းဦးက ပြောကြားသည်။ ယခုတည်ဆောက်မည့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီငါးပြတိုက်ကြီးသည် စုစုပေါင်းကြမ်းခင်းဧရိယာစတုရန်းပေ ၁၉၀၀၀၀ ရှိပြီး အဆောက်အအုံအမြင့်မှာ ပေ ၄၀ ရှိ၍ RC Pile အခြေခံ တည်ဆောက်ထားသော Steel Structure ဖြစ်ကာ စင်ကာပူနိုင်ငံ Surbana Consultant က ဒီဇိုင်းပုံထုတ်ပြီး ခေတ်မီ Under Water World ကိုယ်တည်ဆောက်မည့် သို့မဟုတ် အခြား ဝယ်ယူထည့်သွင်းမည့် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် စားသောက်ဆိုင်များ၊

တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ပြတိုက်အတွင်းတွင်လည်း ငါးမျိုးစိတ် ငါးရာကျော်ကို ငါးကောင်ရေ တစ်သန်းထည့်သွင်းကာ ရေချိုငါး ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ရေငန်ငါး ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းတို့ကို ခွဲခြားထည့်သွင်းပြသပေးမြဲသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ငါးမျိုးစိတ်များကို မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိသည့် ငါးမျိုးများအပြင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံမှ ငါးမန်းအပါအဝင် ရေချို၊ ရေငန်ငါးမျိုးစိတ်များကို ဝယ်ယူထည့်သွင်းမည့် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် စားသောက်ဆိုင်များ၊

အစိုးရ မဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွင်ပါဝင်သူများ၏ အကြံဉာဏ်နှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ရယူပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူပင် ဒေသန္တရစီမံကိန်းများကို ရေးဆွဲရာတွင် ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသခံ ဗဟုသုတပြုဝင်သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိက အဖွဲ့အစည်းများ၏အကြံဉာဏ်ရယူ၍ အချိတ်အဆက်မိမိဖြင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ်ထူထောင်ရန် ရေရှည်အတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ခိုင်မာစေရန် ချမှတ်ရေးနှင့် ပြည်သူများ၏လူမှုစီးပွားဦးစားပေးလိုအပ်ချက်များကို အမြန်ဆုံးဖြည့်ဆည်းရေးတို့ကို အစီအမံများရေးဆွဲအကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်နိုင်သိန်းက ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်သည် ပထမကာလတိုင်း ငါးနှစ်စီမံကိန်း၏ နောက်ဆုံးနှစ်ဖြစ်၍ ဦးစားပေးလိုအပ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိအောင်ရေးဆွဲရန်၊ ဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် ယခင်စီမံကိန်းများတွင်ပါရှိ၍ လက်ရှိဘတ်ဂျက်ဖြင့်

တစ်နှစ်အတွင်းပြီးစီးနိုင်ပြီး ပြည်သူများအကျိုးရှိ၊ ထိရောက်သောစီမံကိန်းများကို ရွေးထုတ်၍ဦးစားပေးထည့်သွင်းသွားရန် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၌ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေး အစီအမံ များရေးဆွဲရာတွင် ဒေသအလိုက် အားသာချက်များအပေါ် အခြေခံ၍ ထည့်သွင်းရေးဆွဲရန်၊ e-Government လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုဖြင့် အစစ်ဆေးခံနိုင်သည့် စီမံကိန်းများ ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန် ပြောကြားခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှထွန်းက အသွင်ကူးပြောင်းမှုကာလတွင် အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးက အားတက်သရော ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ကျော်ရှိုးပြု၍ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် ဘောင်ဝင်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်၊ စီမံကိန်း၏နောက်တွင် ဘဏ္ဍာရေးလိုက်ပါလာသည်ဖြစ်၍ ဘဏ္ဍာငွေသုံးစွဲမှုကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ရန်နှင့် လိုအပ်သည်များကို ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

အာရှယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များ ပြီးဆုံး



ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄

မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပနေသည့် အာရှယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (ခ)နှင့် (ဃ)နောက်ဆုံးပွဲစဉ်များကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက သုဝဏ္ဏကွင်းနှင့် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိကွင်းတို့တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

(သုဝဏ္ဏကွင်း) ဥဒဘတ်ကစူတန် - တစ်ဂိုး၊ ဩစတြေးလျ - တစ်ဂိုး ယခုပွဲအနိုင်ရမှ နောက်တစ်ဆင့် တက်နိုင်မည့် ဩစတြေးလျအသင်း၏ ရုန်းကန်မှုကြောင့် ဥဒဘတ်ကစူတန်အသင်း ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရပြီး နောက်ကျချေပွဲကို ရှိသည့် ကွာတားတက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၆၄ မိနစ်တွင် မာဂျစ်က ဩစတြေးလျအသင်းအတွက် ဂိုးစတင်သွင်းယူခဲ့သော်လည်း ယင်းအနိုင်ဂိုးကို မထိန်းထားနိုင်ခဲ့ပေ။ ဥဒဘတ်ကစူတန်အတွက် အဖိုးတန်ချေပွဲကို ၈၂ မိနစ်တွင် အူရင်ဟော့ဂ်က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ (ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိကွင်း) မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပနေသည့် အာရှယူ-၁၉ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (ခ)နှင့် (ဃ)နောက်ဆုံးပွဲစဉ်များကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက သုဝဏ္ဏကွင်းနှင့် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိကွင်းတို့တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

နေရာကို ရရှိခဲ့သည်။ ယနေ့ပွဲ အပြီးတွင် အုပ်စု(ဃ) ၌ ကာတာအသင်းက ခုနစ်မှတ်ဖြင့် အုပ်စု ပထမ၊ မြောက်ကိုရီးယားက လေးမှတ်ဖြင့် အုပ်စုဒုတိယတို့ ရရှိခဲ့ပြီး၊ အီရတ်က လေးမှတ်နှင့် အိမ်နံကျ တစ်မှတ်ရရှိသည်။ အီရတ်နှင့် မြောက်ကိုရီးယားတို့မှာ လေးမှတ်စီ တူနေသော်လည်း နှစ်သင်းထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမှု စည်းမျဉ်းအရ မြောက်ကိုရီးယားအသင်းက အနိုင်ရခဲ့သောကြောင့် နောက်တစ်ဆင့် တက်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကွာတားဖိုင်နယ် ပွဲစဉ်များကို အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ယူအေအီးနှင့်မြန်မာ၊ ထိုင်းနှင့်ဥဒဘတ်ကစူတန်၊ ဂျပန်နှင့် မြောက်ကိုရီးယား၊ ကာတာနှင့် တရုတ်တို့ တွေ့ဆုံလျက်ရှိသည်။

တောင်သူလက်တွေ့သီးနှံကာကွယ်ရေး ပညာပေးသင်တန်း အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ ဖွင့်

တောင်ငူ အောက်တိုဘာ ၁၄ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနမှ ဖွင့်လှစ်သော တောင်သူလက်တွေ့သီးနှံကာကွယ်ရေး ပညာပေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက်က တောင်ငူခရိုင် အုတ်တွင်းမြို့နယ် ပိတောက်ခင်ကျေးရွာ စံပြစက်မှုလယ်ယာစိုက်ခင်း၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ အုတ်တွင်းမြို့နယ် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ရွှေ၊ တောင်ငူခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးသွင်မြင့်တို့က အမှာစကားပြောကြားကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးသီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်တင်တင်ထွေးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းရည်ရွယ်ချက်များ ရှင်းလင်းပြောကြား

သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းတွင် ဘက်စုံသီးနှံကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများ၊ ဓာတုပိုးသတ်ဆေးဆိုးကျိုးနှင့် ပိုးသတ်ဆေးစနစ်တကျ ကိုင်တွယ်သုံးစွဲနည်းများ၊ စပါးသီးနှံပိုးမွှားရောဂါပြသနာနှင့် မြေရှင်းနည်းများကို စာတွေ့လက်တွေ့ပို့ချခဲ့သည်။ အလားတူ သင်တန်းမျိုးကို အုတ်တွင်းမြို့နယ် ကျွဲပွဲ၊ တောင်သူပညာပေး ရှေ့တန်းစခန်းတွင် အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၁၁၅)

သစ်ပင်စိုက်လျှင် တိုဝန်းကျင် စိမ်းစိုလှပကြည်နူးရ

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

နာဂစ်ဒဏ်ခံရသောကျေးရွာများ၏လိုအပ်ချက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများက ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနေ

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယအင်ဂျင်နီယာချုပ် ဦးခန့်ဇော်နှင့်တွေ့ဆုံခြင်း

ကျေးလက်ဒေသများ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်ရန် ၂၀၁၃ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၉ ရက်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာနသည် ကျေးလက်ဒေသများ စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်စေရန်အတွက် မြစ်စိမ်းရောင်စီမံကိန်း၊ အသားငါးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း၊ အာဟာရဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်း၊ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း၊ လူထုအခြေပြုစီမံကိန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုလုပ်ဆောင်နိုင်ရန် မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၀ရက်နေ့မှ ၁၂ ရက်နေ့အထိ နာဂစ်ဒဏ်ခံခဲ့ရသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စုများနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းအတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စုများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခြေအနေနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ကျေးရွာများ၏ လိုအပ်ချက်များအား ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်၊ ကျေးလက်များတွင် ကျေးလက်လူငယ်အဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းပေးနိုင်ရန် သွားရောက်ခဲ့ကြသည်။ ယင်းသို့သွားရောက်ရာတွင် မြန်မာ့သတင်းစဉ် သတင်းအဖွဲ့အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေကို သိရှိနိုင်ရန်လိုက်ပါမေးမြန်းခဲ့သည်။

ဦးခန့်ဇော် ဒုတိယအင်ဂျင်နီယာချုပ်
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန

မေး။ ။ အခုဆရာတို့က နာဂစ်ဒဏ်ခံခဲ့ရတဲ့ တွဲတေး၊ ကော့မှူး၊ ကွမ်းခြံကုန်းက ကျေးရွာတွေအပြင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံနဲ့ အမာကြားက ကျေးလက်ဒေသတွေကို အခြားဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ နှစ်ရက်တာ သွားရောက်ခဲ့ဖြစ်တာက။

ဖြေ။ ။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနဲ့အတူ ယခုခရီးစဉ်ကို လာပြစ်တာမှာ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအပါအဝင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက အဖွဲ့တွေလည်းပါဝင်ပါတယ်။ လာပြစ်တာက ဒီဒေသတွေက နာဂစ်ဒဏ်ခံရလည်း ထိခိုက်တာတွေရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်နေတဲ့ သားငါးဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်ဆိုလည်း အမာ၊ ဒေါ်ညိမ်း၊ ဖျာပုံ စသည်ဖြင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးထဲမှာရှိတဲ့ ရွာတွေက သားငါးကဏ္ဍနဲ့လည်း ဆက်စပ်နေတော့ သားငါးကဏ္ဍအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ရင်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက်ပါဆောင်ရွက်ရင်းအတွက်ပါ။ နောက်နာဂစ်ဒဏ်ခံခဲ့ရတဲ့ ဒေသတွေရဲ့ အခြေအနေပေါ့။ ဘယ်လိုပြန်ပြီး တိုးတက်ပြောင်းလဲနေလဲ။ ဘာတွေပြည့်ဆည်းပေးဖို့လိုအပ်သလဲဆိုတာတွေကိုသိရှိနိုင်၊ သုံးသပ်နိုင်အောင် လိုအပ်တာတွေပြည့်ဆည်းနိုင်အောင် လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ဒါဆိုကျေးလက်နေပြည်သူတွေအတွက် ဘာတွေများ လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့လဲ။

ဖြေ။ ။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနဲ့ ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးရဲ့ လူမှုစီးပွားခေါင်းစဉ်အောက်မှာ ပညာရေးနဲ့ ကျန်းမာရေးကပါတယ်။ ဘာလုပ်ပေးခဲ့လဲလို့မေးရင် plan ဘတ်ဂျက်မှာမပါတဲ့ လတ်တလောလိုအပ်ချက်လေးတွေ၊ တကယ်တွင်းဆင်းကြည့်အခါမှာ ရွာအား၊ ပြည်သူအား၊ ကျွန်တော်တို့ပေးနိုင်တဲ့အားနဲ့ လိုအပ်တဲ့အရာတွေကို ချက်ချင်းလုပ်တာပေါ့။ လမ်းတံတားအတွက်၊ ကျောင်းဆောက်ဖို့အတွက်၊ မီးရရှိဖို့အတွက် စသည်ဖြင့်ပေါ့။ plan ဘတ်ဂျက်မှာမပါတဲ့ အရာတွေကိုတော့ ဖြည့်ဆည်းပေးဖို့လိုအပ်တဲ့ information ကိုယူသွားတယ်။ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန အစရှိတဲ့ ဝန်ကြီးဌာနတွေကို စာနဲ့ ဒီလိုအချက်တွေနဲ့ ဒါတွေကိုတော့ တွေ့ရှိခဲ့ပါတယ်ဆိုပြီး အကြောင်းကြားပေးတယ်။ သက်ဆိုင်ရာဌာနတွေကလည်း လုပ်ပေးနိုင်မယ့်အရာလေးတွေ ပြန်ကြားပေး



တယ်။ ကျွန်တော်တို့က သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြန်လည်ချိတ်ဆက်ပြီး အကြောင်းကြားပေးပါတယ်။

မေး။ ။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနအနေနဲ့ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အဓိကထားဦးစားပေးပြီး လုပ်ဆောင်နေတာတွေရှိမလား။ ရှိရင် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေတာတွေကို ပြောပြပေးပါ။

ဖြေ။ ။ အဓိကဦးစားပေး တာဝန်တွေရှိတယ်ဗျ။ ကျေးလက်ဒေသတွေရဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံဖြစ်တဲ့ လမ်း၊ တံတား၊ ရေ၊ မီး၊ အိမ် စတာတွေက အဓိကကျတဲ့ လုပ်ငန်းဖြစ်တယ်။ နောက်ကျန်တဲ့ ဆက်စပ်ပစ္စည်းကတော့ စီးပွားရေးအထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းတွေ။ လက်သမား၊ ပန်းရန်သင်တန်းမျိုးတွေ လုပ်ပေးရတာရှိတယ်။

နောက် ကျေးလက်ဒေသ လူငယ်တွေအတွက် စွမ်းအင်မြှင့်ပေးတဲ့ သင်တန်းမျိုးတွေကို သွယ်ဝိုက်ပြီး လုပ်ပေးတယ်။ ဒါကတော့ အထောက်အကူပြုသင်တန်းပေါ့။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနဲ့ ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးမှာ ကျွန်တော်တို့က focal ဆိုတော့ အဓိကတာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ပေးရတာပေါ့။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနဲ့ ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးမှာပါနေတဲ့ နောက်အဖွဲ့အစည်းတွေ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးတို့၊ သမဝါယမတို့အပါအဝင် ကဏ္ဍ ၈ ခုအတွက်လည်း ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးနေရတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေလည်း ရှိပါတယ်။

မေး။ ။ လျှပ်စစ်ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးဖို့ မလွယ်ကူတဲ့ ဒေသတွေအတွက် တစ်ရက်ငွေ ၁၀၀ ကျပ် ပေးရုံနဲ့ မီးလင်းအောင်လုပ်ပေးနိုင်မယ့် အစီအစဉ်ဆိုတာက။ ခုတောင်းရင်ရော ခုလုပ်ပေးနိုင်လား။

ဖြေ။ ။ ခုလုပ်ပေးနိုင်ပါတယ်။ ဒီဟာကလွယ်လည်းလွယ်ပါတယ်။ မီးလင်းရေးကိစ္စကို စဉ်ဆက်

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်

ရေးကော်မတီဖွဲ့ပြီး ၅၀ လောက် ကောက်လည်းရတယ်။ ၂၅ ကျပ်ကောက်လည်းရတယ်။ ဘာလုပ်လို့ရလည်းဆိုတော့ ဘက်ထရီအိုးက တစ်နှစ်ကျော်လောက်ဆို ပျက်တတ်ပါတယ်။ ဘက်ထရီလဲတာ ကြိုးလဲတာတို့ လုပ်ပေးလို့ရတာပေါ့။ နောက် ဒီပိုက်ဆံကနေပဲ ရပ်ရွာအတွက်လိုတာယူသုံးပေါ့။ ပြောချင်တာက လွယ်လွယ်ကူကူနဲ့ မီးလင်းအောင် လုပ်ပေးလို့ရတယ်။ အလင်းရောင်လောက်ပဲ သုံးနိုင်မယ်။ ဓာတ်အားလှိုင်းနဲ့ အရမ်းဝေးတဲ့ နေရာတွေမှာ ပိုလုပ်သင့်တယ်။ ဒါကပုံစံအသစ်လေးပေါ့။ ကုမ္ပဏီတစ်ခုကလုပ်ပေးနေတယ်။ သူ့ကိုယ်တိုင် ရွာကိုဆင်းယူချင်တဲ့လူ မယူချင်တဲ့လူ ဘယ်လောက်ရှိတယ်ဆိုတာကို Survey လုပ်ပြီး ကျွန်တော်တို့ဆက်သွယ်ပြီး လုပ်တာပါ။

မေး။ ။ အရင်းမပျောက် မတည်ငွေကျပ် သိန်း၃၀၀ ကို ဘယ်တွေကနေချေးပေးမယ်ဆိုတာ ဘယ်လိုလဲ။

မြစ်စိမ်းရောင်စီမံချက်အပါအဝင် ဘယ်နှရွာ ဆောင်ရွက်ပြီးပြီလဲ။

ဖြေ။ ။ မြစ်စိမ်းရောင်စီမံချက်က ၁၁၅၀ ပေါ့။ ကျေးရွာ ၁၁၅၀ အတွက် နိုင်ငံတော်က ငွေကျပ် ၃၄ ဒသမ ၅ ဘီလီယံ ထောက်ပံ့ဖို့လျာထားတာပါ။ လက်ရှိမှာတော့ ၂၈ ဒသမ ၅၉ ဘီလီယံ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါက သူတို့ကိုချေးတာမဟုတ်ဘူး။ ဒီနှစ်ထဲမှာပဲ ကျေးရွာ ၁၁၅၀ လိုပဲ နိုင်ငံတော်က မထောက်ပံ့နိုင်သေးပေမယ့် သူတို့နေတဲ့ဒေသတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ချင်ပါတယ်ဆိုပြီး ဘဏ်ကနေ ချေးငွေသိန်း ၃၀၀ ချေးပြီး လုပ်နေတဲ့ရွာက ၅၀ ကျော်လောက်ရှိသွားပြီ။ ကိုယ်နေထိုင်တဲ့ကျေးရွာတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ချင်လို့ ဘဏ်ကနေ ငွေချေးချင်တယ်ဆို မြို့နယ်မှာရှိတဲ့ ကျွန်တော်တို့ ဦးစီးဌာနတွေနဲ့ ဆက်သွယ်နိုင်ပါတယ်။

မေး။ ။ ကျေးလက်လူငယ်တွေ ဖွဲ့စည်းပေး၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လူငယ်တွေရဲ့ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိုမြှင့်တင်ပြီး သင်တန်းပေးနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဘယ်လိုသင်တန်းမျိုးတွေပေးပြီး ကျေးလက်လူငယ်ဘယ်လောက်ထိ သင်တန်းပေးပြီးပြီလဲ ဆရာ။

ဖြေ။ ။ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၁၃ အောက်တိုဘာမှာ ကျေးလက်လူငယ်တွေ စဖွဲ့တယ်။ ဝန်းထမ်းအင်အားနည်းတော့ မြို့နယ်တစ်မြို့နယ်မှာ ကျေးလက်လူငယ်နှစ်ဦးကို ဝန်ထမ်းအင်အားအဖြစ် တရားဝင်စခန်းတယ်။ နောက်ကျေးရွာတစ်ခုစီမှာ လူငယ် ၅ ယောက်နဲ့နဲ့ ကျေးလက်လူငယ်အဖြစ် စဖွဲ့တယ်။ စဖွဲ့တဲ့ ရည်ရွယ်ချက်က ကျေးလက်ဒေသမှာရှိတဲ့ လိုအပ်ချက်တွေကို စာရင်းဇယားပြုစုဖို့၊ နောက်မြို့နယ်တွေမှာ ရှိနေတဲ့ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ ချိတ်ဆက်တတ်ဖို့ စတဲ့ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ပါ။ ဘယ်လိုသင်တန်းပေးလဲဆိုတော့ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဘာတွေလုပ်နေသလဲ။ ဘယ်လိုလုပ်သလဲ။ နောက်တစ်ခါ ဒီဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် စာရင်းဇယားအချက်အလက်က ဘယ်လိုကောက်ယူရသလဲ။ ဘယ်လိုပေးရသလဲဆို မြို့ပြမှာရှိတဲ့ အထောက်အကူပြုကော်မတီတွေ၊

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင်မီးပုံးပျံပွဲတော် ဖိတ်ကြားလွှာ

ရမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့၊ တန်ဆောင်တိုင်မီးပုံးပျံ ပြိုင်ပွဲနှင့်မြို့နယ်လုံးကျွတ် မဟာဘုံကထိန်လှည့်လည်ပွဲတော်များအား (၁၃၇၆ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၈ ရက်မှ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁ ရက်အထိ) ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃၀ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်အထိ အဝေရာ မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပွဲတော်ကာလအတွင်း နေ့/ည မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲများ(နေ့လွတ်အရပ်မျိုးစုံ/ည မီးကြီး/စိန်နားပန်) မီးပဒေသာလှည့်လည်ပြိုင်ပွဲ၊ မသိုးသင်္ကန်းရက်ပြိုင်ပွဲ၊ Miss တန်ဆောင်တိုင်ရွေးပွဲ၊ အလွတ်တန်းဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲနှင့် ဈေးပွဲတော်များ၊ အရောင်းမြှင့်တင်ရေးပွဲများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှမိတ်သင်္ဂဟများ လာရောက်လည်ပတ်နိုင်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

တောင်ကြီးမြို့တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော် ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မုံရွာ) ပရိဘောဂနှင့်စက်ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မုံရွာ)အတွက် လိုအပ်လျက်ရှိသော အောက်ဖော်ပြပါ ပရိဘောဂပစ္စည်း ၁၉ မျိုးနှင့်စက်ပစ္စည်းနှစ်မျိုးကို ဝယ်ယူရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများတင်သွင်းကြရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်
(၁)	Table(5'x3'x2'.6")
(၂)	အစည်းအဝေးသုံးစားပွဲရုံညည်
(၃)	အဆွဲတစ်ဖက်ပါရုံးသုံးစားပွဲ(T.1004)
(၄)	အဆွဲမပါစာကြည့်စားပွဲ(T.1016)(3'x2'.5"x2'.5")
(၅)	Long High Desk
(၆)	Long Low Desk
(၇)	စာကြည့်တိုက်စားပွဲ(နှစ်ယောက်တွဲ)
(၈)	Computer table
(၉)	Table for Teacher(Language Lab Room)
(၁၀)	Twin table for Student(Language)
(၁၁)	လက်တန်းမပါထိုင်ခုံ(1.4'x1.6'x3.2')
(၁၂)	လက်တန်းပါထိုင်ခုံ(1.4'x1.6'x3.2')
(၁၃)	ကျွန်း၊ မှန်စီရို(Width 3'10")
(၁၄)	စာကြည့်တိုက်သုံး အဆွဲစီရို
(၁၅)	ဘွဲ့နှင်းသဘင်သုံးထိုင်ခုံ
(၁၆)	Plastic Chair(Armless)
(၁၇)	Aluminium Ladder

ကလေးတစ်ဦး ရေတွင်းထဲပြုတ်ကျသေဆုံးမှုဖြစ်

ပုသိမ် အောက်တိုဘာ ၁၄

ပုသိမ်မြို့နယ် ဇင်ပြွန်းကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကျားကျွန်းကျေးရွာ၌ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် ညနေ ၅ နာရီခန့်က ကလေးတစ်ဦး ရေတွင်းထဲပြုတ်ကျ၍ သေဆုံးသွားကြောင်းသတင်းအရ ပုသိမ်မြို့ အမှတ်(၂)နယ်မြေ ရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်ရဲခိုင်ဦးနှင့်အဖွဲ့ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ သေဆုံးသူမှာ မောင်ဌေး(၆နှစ်) ကျားကျွန်းကျေးရွာ ပုသိမ်မြို့နယ်နေသူဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် နေအိမ်အနောက်ဘက် အကာမရှိသော ၁၀ ပေခန့်နက်သည့် ရေတွင်းထဲသို့ ပြုတ်ကျ၍ ပြင်ပဒဏ်ရာမရှိ သေဆုံးနေကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိရသဖြင့် သေမှုသေခင်းဖြင့် ရှေးဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **မောင်မောင်မြင့်**

(၁၈)	Information Science Lab Room Database Management System (DBMS) Lab ခန်းအတွက် လိုအပ်သော ပရိဘောဂများဖြည့်ဆည်းခြင်း (Computer Table-20nos, ဆုံလည်ကုလားထိုင်-20nos, Locker 1 no.,... etc.)
(၁၉)	Locker(6'x3')
(၂၀)	Pump(5Hp)
(၂၁)	Compressor(1.5Hp)

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ရုံးချိန် အတွင်း ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မုံရွာ)တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ အဆိုပါ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၁၇-၁၀-၂၀၁၄ရက် ၁၃:၀၀နာရီတွင် နောက် ဆုံးထား၍ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မုံရွာ)သို့ လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။

ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးအဖွဲ့
ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မုံရွာ)
ဖုန်း-၀၇၁-၂၃၆၂၈

ကျွန်-ရွှေတောင် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း သွားလာရေးခက်ခဲနေ

ဝမ်းတွင်း အောက်တိုဘာ ၁၄

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျွန်ရွာဟောင်း၊ ကုန်းရွာ၊ ကုက္ကိုစုရွာ၊ ကြပ်ကန်နှင့် ရွှေတောင်ကျေးရွာတို့ကို ဆက်သွယ်ဖောက်လုပ်ထားသည့် လမ်းသည် ၁၀ မိုင်ခန့် ရှိပြီး လက်ရှိ အနေအထားတွင် ကျောက်ကုန်းများ၊ ချောင်းငယ်များ၊ ရိုးများနှင့် သင်ပုန်းချောင်းကြီးတို့ကို ဖြတ်သန်းသွားလာနေရသည့်အပြင် ၂၀၁၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်းက မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် လမ်းများပျက်စီး

ခဲ့ရသဖြင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတွင် အခက်အခဲများစွာနှင့် ကြုံတွေ့နေရကြောင်း သိရသည်။ ဖော်ပြပါ ကျေးရွာခြောက်ရွာတွင် အိမ်ခြေပေါင်း ၅၅၄ အိမ်၊ လူဦးရေ ၂၈၄၈ ဦး နေထိုင်လျက်ရှိကြသော်လည်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ခက်ခဲမှုကြောင့် အခြားဒေသများနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှုန်းပေးကြောင်း၊ ထို့အတူ ပညာရေးကဏ္ဍတွင် တိုးတက်မှု အားနည်းကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးတွင်လည်း အခက်အခဲများနှင့် မလိုလားအပ်သော အသက်

အန္တရာယ်များ ဆုံးရှုံးမှုကိုကြုံတွေ့နေရကြောင်း၊ မိမိတို့ဒေသမှ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းထွက်သီးနှံများကို အခြားဒေသများသို့ လွယ်လင့်တကူပို့ဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိသကဲ့သို့ မိမိတို့ဒေသအတွက် လိုအပ်သော လူသုံးကုန်နှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို အခြားဒေသမှ သယ်ယူရာတွင် အခက်အခဲရှိနေကြောင်း သိရသည်။ ထိုဒေသတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းများသာရှိ၍ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းပညာများကို အခြား

ဒေသများသို့ နေ့စဉ်သွားရောက်ပညာသင်ကြားမှုပြုရာ၌ လမ်းများကောင်းမွန်မှုမရှိခြင်း၊ ချောင်းများကို ဖြတ်သန်းသွားလာခြင်း၊ မိုးရွာသွန်းသည့်အခါ ချောင်းရေများလာခြင်းတို့ကြောင့် ပညာသင်ကြားရေးတွင် အခက်အခဲဖြစ်နေကြောင်း ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် အနောက်ဘက်ခြမ်းဒေသများတွင် ကျွန်-ရွှေတောင်ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းတစ်ခုတည်းသာ သွားလာနေရ၍ အခက်အခဲရှိကြောင်း၊ သွားလာမှုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် သံယာတော်များ၊ ရုပ်မိရပ်ဖများ၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများ ပူးပေါင်း၍ ဒေသအစီအမံများဖြင့်

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ



ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း ငွေကြေး၊ နည်းပညာ၊ စက်ကိရိယာများမပြည့်စုံမှုတို့ကြောင့် ထိရောက်သောအောင်မြင်မှုများမရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယခုလမ်းအား နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပြုပြင်ဖောက်လုပ်ပေးပါက ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုမည် ဖြစ်ကြောင်း ကြပ်ကန်ကျေးရွာနေ ရုပ်မိရပ်ဖ ဦးဌေးရီ၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။ **ဌေးလှိုင် (iprd)**

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

သက်ဆိုင်ရာဌာနတွေနဲ့ ကျေးလက်က ဘယ်လိုချိတ်ဆက်လုပ်ကိုင်မလဲဆိုတာကို ကျေးလက်လူငယ်တွေက အထောက်အကူပေးနိုင်အောင်ပေါ့။ ကျေးလက်လူငယ်လေးတွေက ဒါကို တက်တက်ကြွကြွနဲ့ စေတနာ့ဝန်ထမ်းအဖြစ် လုပ်နေကြတာဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ကျေးရွာတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်လုပ်ကိုင်ဖို့ ဆန္ဒရှိတဲ့ ရွာတွေအတွက် ဘယ်လိုဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်ပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ သင်တန်းပေးထားတဲ့ ကျေးလက်လူငယ်တွေက တစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့တွေ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တွေနဲ့ မြို့နယ်မှာရှိတဲ့ ကျွန်တော်တို့ဦးစီးဌာနတွေကို ဆက်သွယ်တာက တစ်နည်း၊ နောက်တစ်နည်းက ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေက မြို့နယ်မှာ တစ်လတစ်ခါလုပ်တဲ့ ပုံမှန်အစည်းအဝေးတွေက တစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာဦးစီးဌာနတွေကို သူတို့လုပ်ချင်တဲ့ စီမံကိန်းတွေ ပို့ပေးလို့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဦးစီးဌာနတွေကလည်း ရွာတိုင်းကိုရောက်ဖို့ ထောင့်စေအောင်သွားနိုင်ဖို့ဆိုတာမလွယ်ဘူး။ အဲဒီတော့ ရွာတွေကနေ သူတို့လုပ်ချင်တဲ့ ကျေးလက်စီမံကိန်း (village plan) တွေကို အများသဘောနဲ့ဆောင်ရွက် ဦးစားပေးနဲ့စီပြီး ကျွန်တော်တို့ဆီကို မဖြစ်မနေရောက်အောင် ပို့သင့်ပါတယ်။ သူတို့တင်ထားသမျှအကုန်လုံး လုပ်ပေးနိုင်ပေမယ့် ဘတ်ဂျက်မှာ ဦးစားပေးအလိုက် လျာထားလို့ရပါတယ်။

မေး။ ။ အခုလို ဆရာတို့အဖွဲ့တွေ ရွာတွေမှာ ကွင်းဆင်းပြီးဆောင်ရွက်နေတာကို ရွာသူရွာသားတွေ ဘယ်လိုသဘောထားပါလဲ။

ဖြေ။ ။ ကျေးလက်နေပြည်သူတွေကတော့ ကျွန်တော်တို့ တင်မမဟုတ်ပါဘူး။ ဘယ်ဝန်ကြီးဌာနက ရောက်လာ ရောက်လာ ပျော်ကြတာပေါ့။ ကျေးလက်ဒေသတွေကို တော်ရုံတော်ရုံရောက်ဖို့လည်း ခဲယဉ်းတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဒီအစိုးရလက်ထက်ကိုရောက်မှ ရွာတွေတော်တော်များများ သွားဖြစ်တာပေါ့။ အဲဒီလို သွားတဲ့အခါကျတော့ ရွာတွေရဲ့ ပကတိအခြေနေအမှန်ကိုလည်း သိရတယ်။ ကျေးလက်နေပြည်သူတွေအနေနဲ့လည်း လက်ရှိအစိုးရရာ ဌာနဆိုင်ရာတွေနဲ့ဘာ တွေ့လုပ်နေလဲဆိုတာ သိခွင့်ရတယ်လေ။ လက်တလော ဖြေရှင်းနိုင်တာတွေကိုလည်း ဖြေရှင်းပေးနိုင်တဲ့အတွက် သူတို့ ကျေနပ်ကြပါတယ်။

မေး။ ။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနရဲ့ ဒုတိယအင်ဂျင်နီယာချုပ် တစ်ယောက်အနေနဲ့ ဘာပြောစရာများ ရှိဦးမလဲခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ကျွန်တော်တို့ လုပ်ဆောင်နေတဲ့ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးက ကျယ်ပြန့်တယ်။ တကယ်တမ်းလုပ်ဆောင်မယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ ဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုတည်း၊ အစိုးရတစ်ဖွဲ့တည်းနဲ့ လုပ်လို့မရပါဘူး။ သက်ဆိုင်တဲ့အဖွဲ့အစည်းတွေအားလုံးဖြစ်တဲ့ အစိုးရအဖွဲ့ရှိမယ်။ လွှတ်တော်အဖွဲ့အစည်းတွေရှိမယ်။ INGOs၊ NGOs နဲ့အရပ်ဘက်

လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေရှိမယ်။ နောက်ပြည်သူ့ကိုယ်တိုင်ဘက်ပေါင်းစုံအားလုံးပါဝင်မှ အောင်မြင်မယ်လို့ ယူဆတယ်။ ဒါကြောင့် အားလုံးပါဝင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

မေး။ ။ မေးဖို့တစ်ခုကုန်ခဲ့တယ်။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အစီအစဉ်တွေချမှတ်ရာမှာ ဆရာတို့ ဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်၊ တိုင်းနဲ့ပြည်နယ် နောက် မြို့နယ်အသီးသီးက တာဝန်ရှိသူတွေအနေနဲ့ ကျေးလက်ကလူတွေ အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီလား။ လိုအပ်ချက်ရော ရှိမလား။

ဖြေ။ ။ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးများလုပ်ရန်အတွက် အစီအစဉ်တွေရေးဆွဲတဲ့အခါမှာ ခရိုင်ရယ်၊ ပြည်နယ်တိုင်းရယ်၊ ရုံးချုပ်ရယ်ကတော့ bottom up ဖြစ်တယ်။ ထက်အောက်ပြန်လှန်စီးမှုရှိတယ်။ မြို့နယ်အဆင့်ကိုရောက်လာပြီး ရွာတွေနဲ့ပတ်သက်လာရင်တော့ အပြန်အလှန်စီးဆင်းမှုက သိပ်မရှိဘူး။ လက်တွေ့မှာ ခက်ခဲတယ်ပေါ့။ အဲဒါမျိုးကျတော့ ရွာတွေမှာရှိတဲ့ လူထုက အသိအမြင်နဲ့ စွမ်းအင်ပြည့်ဝမှု (capacity) ရှိဖို့လိုတယ်။ အဲဒါမှလည်း ရွာသားအားလုံးပါဝင်ပြီးတော့ ကျေးရွာစီမံကိန်းတွေဆွဲနိုင်မယ်။ ဦးစားပေးတွေတောင်းဆိုမှု သက်မှတ်နိုင်မယ်။ သတ်မှတ်ပြီးတော့ မြို့နယ်ကို တင်ပြနိုင်မယ်ပေါ့။ ဒီတော့မြို့နယ်အဆင့်က အခက်ခဲဆုံးအဆင့်ဖြစ်နေတယ်။ သူကရွာအဆင့်တွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ရတာကိုး။ မြို့နယ်အဆင့်မှာတော့ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းအားလုံးက သုံးသပ်ဖို့လိုမယ်။ ကျေးလက်ကတက်လာရင်တော့

ကျေးလက်ရဲ့လိုအပ်ချက်နဲ့ တက်လာမယ်။ အဲဒီတက်လာပြီး အပေါ်ရောက်လာရင်တော့ အမြင်တွေနည်းနည်းပြောင်းသွားနိုင်တာပေါ့။ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် လုပ်ဆောင်ဖို့အမြင်၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ဘာအရင်လိုမလဲဆိုတဲ့ လိုအပ်ချက်အမြင်၊ ကျေးလက်နေပြည်သူတွေရဲ့ ရှုထောင့်အမြင်၊ ဒါမျိုးတွေကိုတော့ပေါင်းစပ်ပြီးတော့ ထိန်းညှိဖို့လိုပါတယ်။ (သိလိုသမျှပြောပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူးပါပဲ)

မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကျေးလက်နေပြည်သူများဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၆၄၉၁၇ ရွာရှိသည်။ ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ကောင်းမွန်ရေး၊ ကျေးရွာများစီးလင်းရေး၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ ခေတ်မီနည်းစနစ်များသုံး၍ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရန်နှင့် တစ်နိုင်တစ်ပိုင်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး၊ မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားလာစေရေး၊ ကျေးလက်အခြေခံအဆောက်အအုံများ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရေးတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အဓိကကျနေသော ကဏ္ဍတစ်ခုအနေဖြင့် ပါဝင်လျက်ရှိနေသည်။ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ ကျေးလက်နေပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝ စဉ်ဆက်မပြတ် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ လက်ရှိအစိုးရလက်ထက်တွင် “ကျေးလက်ဒေသဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေး” အစီအစဉ်ကို လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။



သင်္ဘောရတနာ

(ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းဈေး)

Diamond & Jewellery

သီတင်းကျွတ်ပွဲတော်တွင် မိတ်ဆွေများ အတွက်

“ ဈေးနှုန်းလျော့၍ ရောင်းချပွဲ ”

၁၆.၁၀.၂၀၁၄ မှ ၁၉.၁၀.၂၀၁၄ ထိ

5 % မှ 25% ထိ

ကြွရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

အမှတ် (၁၉) မြောက်ဘက်တန်း၊ ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းဈေး၊ ရန်ကင်း၊ ဇုန်း - ၀၁၂၅၂၅၉၁၊ ၂၅၆၄၁၁ (၆၈၅)



ရေများပြန်ကျ၍ နေအိမ်များသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့

ပုသိမ် အောက်တိုဘာ ၁၄

ရေဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဘိုကလေးမြို့နယ် ကန့်ကန့်ကျေးရွာ အုပ်စု ကွက်သစ်ပိုင်ရပ်ကွက်မှ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုကြောင့် ဆိုင်ကလုန်းရှယ်တာသို့ ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားသော မိသားစုဝင် ၁၇ ဦးအား အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ထွန်းလင်းအောင် ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး၊ ဘိုကလေးမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိုးပိုင် ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး၊ ကန့်ကန့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဉာဏ်သိန်းပါးဦး၊ ကျေးရွာဖွံ့/ထောက် အဖွဲ့မှူးနှင့်အလှူရှင်များက ဆန်းသဲ အိတ်၊ ရေသန့်ဘူးကြီး ငါးဘူး၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်နှစ်ဖာတို့ကို ကူညီ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ ထမင်းထုပ်များ ဝေငှခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ရေကြီးနစ်မြုပ်နေသည့် ကွက်သစ်ပိုင်းနေ ပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ နစ်မြုပ်နေရင်းကျဆင်းနေ၊ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးတို့အတွက် မြောင်းများတူးဖော်ခြင်း၊ ရေနုတ်ပြန်များ တပ်ဆင်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာ ၁၂ တွင် ရေခဲနစ်မြုပ်မှုမရှိတော့သည့်အတွက် မူလအခြေအနေအတိုင်း ဒီဂရီပြန်လည်ကျဆင်းသွားသဖြင့် ၎င်းတို့၏ နေအိမ်များသို့ ပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင်မြင့်



ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဆို၊ က၊ ရေး၊ တီး ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ပဲခူး အောက်တိုဘာ ၁၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (၂၀)ကြိမ်မြောက် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပဲခူးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဉာဏ်ဝင်းနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းတင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးမောင်မောင်ရွှေ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးမြင့်အောင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီး မျိုးမင်းထိုက်၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဆရာဆရာမများ ပြိုင်ပွဲဝင်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မြို့နေပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၄၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဉာဏ်ဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို မပျောက်ပျက်အောင် ယခုလို အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲများကို နှစ်စဉ် ကျင်းပရခြင်း၊ မိမိတို့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုများကို ထိန်းသိမ်း ရန်စသည်ဖြင့် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သန့်စင်(ပဲခူး)

ဖျာပုံ ပညာပါရမီ ပညာရေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ သို့ ငွေကျပ်သိန်း ၁၇၀ ကျော်ထပ်မံလှူဒါန်း

ဖျာပုံ အောက်တိုဘာ ၁၄

ရေဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံခရိုင် ဖျာပုံမြို့ ရွှေနတ်ကတုဘုရားလမ်းရှိ ပညာပါရမီပညာရေးရန်ပုံငွေ ထူထောင်ခြင်း တစ်နှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်လည်တွေ့ဆုံပွဲနှင့် ရန်ပုံငွေထပ်မံလှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ပညာပါရမီ ပညာရေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့သို့ ပထမအကြိမ် အလှူငွေများ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည့် အလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းသွာများပေးအပ်ပြီး ပညာပါရမီပညာရေးရန်ပုံငွေများ ဆက်လက်ခိုင်မာနေစေရေးအတွက် ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ဖျာပုံမြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုတော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ခိုင်ဝင်း(ခ)ဦးရာဇာနှင့် ဒေါ်နီလာမိုးမိသားစုက ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့်အတူအလှူရှင်များမှ စုစုပေါင်း ငွေကျပ်သိန်း ၁၇၀ ကျော် လှူဒါန်းကြကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းတက္ကသိုလ်သို့ တက်ရောက်နေသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူခြောက်ဦးကို လစဉ်ပညာသင်စရိတ် ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသည်။ ပညာပါရမီပညာရေး ရန်ပုံငွေသည် ဖျာပုံမြို့မှ အခြေခံပညာအထက်တန်းကို ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းတက္ကသိုလ်ပညာများ ဆက်လက်သင်ယူရန် အခက်အခဲရှိသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် ရည်ရွယ် တည်ထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပညာပါရမီ(ဖျာပုံ)သို့ ဆက်သွယ်လိုပါက ဆရာဦးလှကြည် ဖုန်း ၀၉-၂၇၄၆၈၈၊ ဦးအောင်ခိုင်ဝင်း ဖုန်း ၀၉-၈၇၉၁၀၇ နှင့်ဦးကျော်ထွန်း (ရွှေလင်းဆန်စက်) ဖုန်း ၀၉-၈၇၉၁၀၃ တို့သို့ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သူဇာနယ်(ဖျာပုံ)

ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့ကျင်းပ

အင်္ဂု အောက်တိုဘာ ၁၄

ရေဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတခရိုင် အင်္ဂုမြို့နယ် မြို့တော်ခန်းမတွင် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း အင်္ဂုမြို့နယ် ကြက်ခြေနီအသင်းခွဲ ရပ်ရွာလူထုအခြေပြုဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေးစီမံချက်မှ ကြီးမှူးကျင်းပသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေးနေ့ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် အင်္ဂုမြို့နယ် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်ထွန်းအောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းခွဲဥက္ကဋ္ဌ ကိုယ်စား ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးခင်မောင်ထော်က ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဆုရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် မြို့နယ်စာရင်းစစ်အရာရှိ ဦးလှထွန်းဆင့်က ဆုရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့၏ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ “သဘာဝဘေး ဒဏ်ခံခံဖို့ သက်ကြီးများနှင့်လက်တွဲဖို့” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ စာစီစာကုံး၊ ဆောင်းပါးနှင့်ဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဆုရရှိသူများကို ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ဉာဏ်စမ်းပပေးဦးပေးခွန်းများကို ဖြေဆိုပေးခဲ့ကြသူများအား လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်ထွန်းအောင်နှင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ အထောက်အကူပြုကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းနှင့် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်မွှေးမွှေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စုစုပေါင်း ၃၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အခမ်းအနားတွင် ပြသထားသော ဆုရရှိသူများ၏ ပန်းချီ၊ ကာတွန်းနှင့် စာစီစာကုံးများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မန်ကျော်

ကျေးလက်နေခြည် စာကြည့်တိုက်ဖွင့်

ရေတာရှည် အောက်တိုဘာ ၁၄

တောင်ငူခရိုင် ရေတာရှည်မြို့နယ် ညောင်ပင်သာကျေးရွာအုပ်စု ဘိုးကြာညိုကျေးရွာတွင် ကျေးလက်နေခြည် စာကြည့်တိုက်အဆောက်အအုံ သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့်စာအုပ်စာစောင်များ လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက စာကြည့်တိုက်ရှေ့တွင် ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ထွေးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခိုင်ခိုင်သင်းက စာကြည့်တိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများအား ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

အဆိုပါ စာကြည့်တိုက်သည် အလျား ၂၆ပေ၊ အနံ ၁၄ ပေ ကျယ်ဝန်းပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေကျပ်ငါးသိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်း၏ထောက်ပံ့ငွေကျပ်ငါးသိန်းနှင့်ကျေးရွာပြည်သူထည့်ဝင်ငွေကျပ် ၁၂ သိန်း စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၂၂ သိန်းဖြင့် ဆောက်လုပ်ထားသော သွပ်မိုး၊ အုတ်ကာ၊ တစ်ထပ်အဆောက်အအုံဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်ရွှေဝင်း(ပြည်)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့
တိုင်းဒေသကြီးအစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနရုံးနှင့် ဆက်စပ်အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ တိုင်းဒေသကြီးအစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနရုံးနှင့် ဆက်စပ်အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါဖြင့် လုပ်ငန်းအပ်နှံလိုပါသဖြင့် အဆိုပြုလျှောက်တင်သွင်းမည့် ကုမ္ပဏီများအား တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၁၅-၁၀-၂၀၁၄ ရက်
 တင်ဒါစိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၃၀-၁၀-၂၀၁၄ ရက် ၁၆:၀၀ နာရီ

၃။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ လူမှုရေးဝန်ကြီးရုံးခန်းသို့ ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၇၁-၂၄၃၁၂၊ ၀၇၁-၂၂၇၇၃ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
 တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ

BIOMIN-C
 Natural Spirulina + Honey & Vitamin C

- အကျိုးရှိရှိ ပြုလုပ်ထားသော ချောမွေ့
- ချောမွေ့ ပြုလုပ်ထားသော အဆီမပါ
- ချောမွေ့ ပြုလုပ်ထားသော
- ချောမွေ့ ပြုလုပ်ထားသော
- ချောမွေ့ ပြုလုပ်ထားသော
- အကျိုးရှိရှိ ပြုလုပ်ထားသော
- အကျိုးရှိရှိ ပြုလုပ်ထားသော
- အကျိုးရှိရှိ ပြုလုပ်ထားသော
- အကျိုးရှိရှိ ပြုလုပ်ထားသော

www.jasapharmaceuticals.com

First Choice Books & Toys

ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	Oct 24 - Nov 6 ကျွန်းသား၊ ဇာတ်မြစ်
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	Oct 24 - Nov 6 ကျွန်းသား၊ ဇာတ်မြစ်
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	Oct 24 - Nov 6 ကျွန်းသား၊ ဇာတ်မြစ်
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	Oct 24 - Nov 6 ကျွန်းသား၊ ဇာတ်မြစ်
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	Oct 24 - Nov 6 ကျွန်းသား၊ ဇာတ်မြစ်
ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်	Oct 24, Nov 6	

MCCJ Microsoft Partner Gold Partner SAP

Software ဝေဖွဲ့ရေး (၃) ဝေဖွဲ့ရေး ဝေဖွဲ့ရေး

B.Sc (Hons;) Business IT, University of Greenwich (UK)

October Intake

MCCJ (Yangon Campus) Ph - 01-245762, 249152 - ရန်ကင်းမှ ဝေဖွဲ့ရေး/ဝေဖွဲ့ရေးဝေဖွဲ့ရေးဝေဖွဲ့ရေး

MCCJ (Mandalay Campus) Ph - 02-77930, 09-91034062 - မန္တလေးမှ ဝေဖွဲ့ရေး/ဝေဖွဲ့ရေးဝေဖွဲ့ရေးဝေဖွဲ့ရေး

MCCJ (Naypyitaw Campus) Ph - 09-31354842, 09-254148940 - နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနား လယ်ခေး တပ်ကုန်တိုက်/ဝေဖွဲ့ရေး/ဝေဖွဲ့ရေးဝေဖွဲ့ရေး

MCCJ (Yatanarpon Campus) Ph - 02-5178112, 02-5178113 - မြန်မာနိုင်ငံ အနယ်အရှေ့ပိုင်းမှ ဝေဖွဲ့ရေး/ဝေဖွဲ့ရေးဝေဖွဲ့ရေး

(ဝေဖွဲ့ရေး/ဝေဖွဲ့ရေး/ဝေဖွဲ့ရေး/ဝေဖွဲ့ရေး)

Hot Line : 246634, 2304156

စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

အင်္ဂုမြို့နယ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၂၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၁)၊ မြေအမည်ပေါက် ဦးမောင်စေ ၁၄/ပတန(နိုင်)၀၄၃၀၀၉ မှ မြေရပါမစ်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများတင်ပြပြီး လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေရပါမစ်ထုတ်ပေးခြင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြေဖျားခွဲ(၇) မြို့နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ မြေရေးဦးစီးဌာန

ဥပဒေရေးရာ

အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပြဋ္ဌာန်းခြင်းဆိုင်ရာသတင်းထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့

သတင်းထုတ်ပြန်ချက် (၆/၂၀၁၄)

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်
၁၃၇၆ ခု၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၇ ရက်

အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပြဋ္ဌာန်းခြင်းဆိုင်ရာ
သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

၁။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနကရေးဆွဲ၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှတစ်ဆင့် တင်သွင်းသော အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကြမ်း ကို ၃၀-၇-၂၀၁၄ ရက်တွင် ကျင်းပသည့် ပထမအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒသမပုံမှန်အစည်းအဝေး(၁၁)ရက်မြောက်နေ့၌ အတည်ပြုခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်သမ္မတ လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ၃၁-၇-၂၀၁၄ ရက်တွင် ပေးပို့ခဲ့သည်။

၂။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကြမ်းအပေါ် သဘောထားမှတ်ချက် (၂၅)ချက် (ဥပဒေရေးရာနှင့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ(၂၂)ချက်နှင့် ရေးထုံး(၃)ချက်) ကို ဖော်ပြ၍ ၁၃-၈-၂၀၁၄ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကထံသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ခဲ့ရာ အပြည့်အစုံကို အောက်တွင်ရှုစာပိုဒ် ၄ ၏ ဇယားစာတိုင် ၃ တွင် ဖော်ပြထားသည်။

၃။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ပေးပို့ခဲ့သော သဘောထားမှတ်ချက် ၂၅ ချက်အပေါ် ၂၆-၉-၂၀၁၄ ရက်တွင် ကျင်းပသော ပထမအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်(၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး နဝမနေ့၌ ဆွေးနွေးပြီး(၁၉)ချက်ကို ပြင်ဆင်ရန်သဘောတူခဲ့သည်။ ကျန် (၆)ချက်အပေါ် လွှတ်တော်၏ မူလဖော်ပြချက်အတိုင်း အတည်ပြု၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတ လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ၂၉-၉-၂၀၁၄ ရက်တွင် ပြန်လည်ပေးပို့လာသည်။

၄။ ယင်းဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ မူလအတည်ပြုချက်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အပြီးသတ်အတည်ပြုချက်တို့ကို အောက်တွင် ယှဉ်တွဲဖော်ပြသည်-

စဉ်	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ မူလအတည်ပြုချက်	နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အပြီးသတ် အတည်ပြုချက်
၁	၂	၃	၄
(က)	၂။ (ဈ)ဆရာဆိုသည်မှာ ပညာရေးအဆင့် တစ်ခုခုတွင် သင်ကြားရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်သော သတ်မှတ်အရည်အချင်းပြည့်စုံသည့် သင်ကြားပို့ချသူကို ဆိုသည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၂ ၊ ပုဒ်မခွဲ(ဈ) တွင် “သတ်မှတ်အရည်အချင်း ပြည့်စုံသည့် သင်ကြားပို့ချသူဆိုသည်။” ဟူသော ဖော်ပြချက်အား “သတ်မှတ်အရည်အချင်း နှင့်ပြည့်စုံသည့် သင်ကြားပို့ချသူကို ဆိုသည်။” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ခ)	၂။ (ထ)အခြေခံပညာရေး ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံသားတိုင်း အခြေခံပညာကို ကောင်းစွာတတ်မြောက်ပြီး နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရပ်တစ်ခုခုကို ဖြစ်စေ၊ အဆင့်မြင့်ပညာကိုဖြစ်စေ ဆက်လက်သင်ယူနိုင်ရေးအတွက် သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးသည့် ပညာရေးကို ဆိုသည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၂ ၊ ပုဒ်မခွဲ(ထ)တွင် အခြေခံပညာရေးစကားရပ်အား “နိုင်ငံသားတိုင်း အခြေခံပညာကို ကောင်းစွာတတ်မြောက်ပြီး” ဟု အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားရှိရာ “နိုင်ငံသားတိုင်း ပညာအခြေခံကို ကောင်းစွာ တတ်မြောက်ပြီး” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ပညာအခြေခံကို ကောင်းစွာတတ်မြောက်ရန် ဆိုလိုရင်းဖြစ်သဖြင့် ပြင်ဆင်လိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထား မှတ်ချက်နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ဂ)	၂။ (ခ)အဆင့်မြင့်ပညာရေး ဆိုသည်မှာ အခြေခံပညာရေး၏ အမြင့်ဆုံးအဆင့် သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်တူညီသော အဆင့်ကို အောင်မြင်ပြီးသူများကို အမျိုးသားပညာရေးကော်မရှင်က အသိအမှတ်ပြုထားသည့် ကျောင်းတစ်ခုခုမှ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးသည့် ပညာရေးကို ဆိုသည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၂ ၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တွင် “အခြေခံပညာရေး၏ အမြင့်ဆုံးအဆင့် သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်တူညီသော အဆင့်ကို အောင်မြင်ပြီးသူများကို”ဟူသော ဖော်ပြချက်အား “အခြေခံပညာရေး၏ အမြင့်ဆုံးအဆင့် သို့မဟုတ် ယင်းနှင့် တူညီသော အဆင့်အောင်မြင်ပြီးသူများကို”ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ဃ)	၂။ (ဃ)အခမဲ့ မသင်မနေရပညာရေး ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော်က အခမဲ့မသင်မနေရ ပညာရေးဟု သတ်မှတ်သည့် ပညာရေးအဆင့်ကို ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း သင်ယူပြီးမြောက်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အဆင့်ဆင့်တို့က သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ အပြည့်အဝထောက်ပံ့ကူညီမှုပေးထားသည့် ပညာရေးကိုဆိုသည်။ ၁၅။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာများတွင် အခြေခံပညာ မူလတန်းအဆင့် သင်ရိုးသင်ပညာရေးနှင့် ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေး ပူးတွဲသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အဆင့်ဆင့်တို့က ကူညီပံ့ပိုးရမည်။ ၆၉။ ဤဥပဒေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင်- (က) ဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လိုအပ်သော နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းနှင့် စည်းကမ်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၂ ၊ ပုဒ်မခွဲ(ဃ)၊ ပုဒ်မ ၁၅ နှင့်ပုဒ်မ ၆၉၊ ပုဒ်မခွဲ(က)တို့တွင် “ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့”ဟု သုံးနှုန်းထားရာ ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၂ ၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)ပါ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်နှင့် ညီညွတ်မှုရှိစေရန် “အစိုးရအဖွဲ့”ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။

စဉ်	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ မူလအတည်ပြုချက်	နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အပြီးသတ် အတည်ပြုချက်
(င)	၃။ ပညာရေးရည်မှန်းချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်- (ခ) ပြည်သူ့နိတိနှင့် ဒီမိုကရေစီ ကျင့်စဉ်များဖြင့် ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာသော နိုင်ငံသားများ ဖြစ်လာစေရေးအတွက် လေ့ကျင့်ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရန်၊	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၃၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တွင် “ပြည်သူ့နိတိနှင့် ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်များဖြင့် ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာသော နိုင်ငံသားများ ဖြစ်လာစေရေးအတွက် လေ့ကျင့်ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရန်” ဟူသော ဖော်ပြချက်အား “ပြည်သူ့နိတိ၊ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်နှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ စံနှုန်းများဖြင့် ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာသော နိုင်ငံသားများ ဖြစ်လာစေရေးအတွက် လေ့ကျင့်ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရန်” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ကျောင်းနေအရွယ်မှစ၍ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ စံနှုန်းများကိုပါ သိရှိလိုက်နာသည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ရစေရန် ဖြည့်စွက်၍ဖော်ပြလိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(စ)	၄။ ပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်- (ခ) ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများကို သက်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အညီ တည်ထောင်ခွင့်ပြုခြင်းနှင့် ပညာရေးလုပ်ငန်းများ၌ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုကို အားပေးမြှင့်တင်ရေး၊	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၄၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)ပါ “ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများကို သက်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အညီ” ဟူသော စကားရပ်အား “ကိုယ်ပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများကို သက်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အညီ” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၃၄၊ ပုဒ်မခွဲ(ဃ)နှင့် ညီညွတ်စေရန်ပြင်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ဆ)	၄။ (ဂ) ကျောင်းနေအရွယ် လူငယ်အား လုံး ပညာသင်ယူခွင့်ရရှိရေးအတွက် မသန်စွမ်းသူ နိုင်ငံသားများအပါအဝင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပညာသင်ယူခွင့် မရရှိသူများကိုလူတိုင်း အကျိုးဝင် ပညာရေးအရ ပညာသင်ယူနိုင်ခွင့်ရရှိစေရန် အထူးပညာရေးအစီအစဉ်နှင့် ပညာရေး အထူးဝန်ဆောင်မှုအစီအစဉ်ထားရှိရေး၊	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၄၊ ပုဒ်မခွဲ(ဂ)တွင် “ကျောင်းနေအရွယ် လူငယ်အားလုံး” ဟူသော စကားရပ်အား “ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးသူငယ်နှင့် လူငယ်အားလုံး” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်က ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် ကလေးသူငယ်ဥပဒေ (၁၉၉၃) တို့ပါ အသုံးအနှုန်းများနှင့် ညီညွတ်ရန် လည်းကောင်း၊ ရည်ညွှန်းသူအားလုံး အကျိုးဝင်စေရန် လည်းကောင်း ပြင်ဆင်လိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ဇ)	၄။ (ည) အခမဲ့ မသင်မနေရ မူလတန်း ပညာရေးကို ဦးတည်အကောင်အထည်ဖော်ပြီး အဆင့်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေး၊	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၄၊ ပုဒ်မခွဲ(ည)တွင် “အခမဲ့မသင်မနေရ မူလတန်းပညာရေးကို ဦးတည်အကောင်အထည်ဖော်ပြီး အဆင့်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေး” ဟူသော ဖော်ပြချက်အား “အခမဲ့မသင်မနေရ မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်းပညာရေးကို ဦးတည်အကောင်အထည်ဖော်ပြီး အဆင့်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေး” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ အဆင့်ဆင့်ရည်မှန်းချက်ထားပြီး တိုးချဲ့အကောင်အထည်ဖော်ရန် ရည်ရွယ်ထားရှိသောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။	- ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြုထားသည့် အတိုင်း ဆက်လက် ထားရှိသည်။
(ဈ)	၅။ အစိုးရအဖွဲ့သည်- (က) ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ထိရောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးက ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းရင်းသား ပညာရှင်များနှင့် အခြားသင့်လျော်သော ပုဂ္ဂိုလ်များက အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ပါဝင်သည့် အမျိုးသားပညာရေးကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းရမည်။ (ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဖွဲ့စည်းသော ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည့် အစိုးရအဖွဲ့မှ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သင့်သဖြင့် ပြင်ဆင်လိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၅၊ ပုဒ်မခွဲ (က)တွင် “အစိုးရအဖွဲ့သည် အမျိုးသားပညာရေးကော်မရှင်ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းရမည်။” ဟု ဖော်ပြထားသော်လည်း ယင်းပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ (ခ)တွင် “ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဖွဲ့စည်းသော ကော်မရှင်ကို အစိုးရအဖွဲ့က အခါအားလျော်စွာ ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။” ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။ ယင်းပုဒ်မခွဲ(က)အား “အစိုးရအဖွဲ့သည် အမျိုးသားပညာရေး ကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းရမည်။” ဟု လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)အား “ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဖွဲ့စည်းသော ကော်မရှင်ကို အခါအားလျော်စွာ ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။” ဟုလည်းကောင်း ပြင်ဆင်ဖော်ပြသင့်ပါသည်။ ယင်းပုဒ်မခွဲနှစ်ရပ်တို့ အကြား အဓိပ္ပာယ်ညီညွတ်စေရန်နှင့် ကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းခြင်းကိုစွဲသည့် အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်ဖြစ်သောကြောင့် အစိုးရအဖွဲ့မှ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သင့်သဖြင့် ပြင်ဆင်လိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။	- ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်က အတည်ပြုထားသည့် အတိုင်း ဆက်လက် ထားရှိသည်။
(ည)	၆။ ကော်မရှင်၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်- (က) အမျိုးသားပညာရေး ရည်မှန်းချက်များနှင့် ပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုကို လမ်းညွှန်ခြင်း၊ (ခ) အမျိုးသားပညာရေး ရည်မှန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဥပဒေနှင့်အညီ လိုအပ်သော ကော်မတီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းတာဝန် ပေးအပ်ခြင်း၊ အခန်း(၂) ပညာရေးရည်မှန်းချက်များ ၃။ ပညာရေး ရည်မှန်းချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ(က)နှင့် ပုဒ်မခွဲ(ခ)တို့တွင် “အမျိုးသားပညာရေးရည်မှန်းချက်များ” ဟု သုံးနှုန်းထားပါသည်။ ၎င်းစကားရပ်နှင့် ညီညွတ်စေရန် ဥပဒေကြမ်း၏ အခန်း ၂ အား “အမျိုးသားပညာရေးရည်မှန်းချက်များ” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃ ပါ “ပညာရေးရည်မှန်းချက်များ” ဟူသော စကားရပ်အား “အမျိုးသားပညာရေးရည်မှန်းချက်များ” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ဥပဒေကြမ်း၏ အခန်း ၃ အား “အမျိုးသားပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူများ” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၄ ပါ “ပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူများ” ဟူသော စကားရပ်အား “အမျိုးသားပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူများ” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ဥပဒေကြမ်း၏ အခန်း ၅ အား “အမျိုးသားပညာရေးစနစ်” ဟူ၍ လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၁၁ ပါ “ပညာရေးစနစ်” ဟူသော စကားရပ်အား	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထား မှတ်ချက်နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။

ဥပဒေရေးရာ

စာမျက်နှာ ၁၅ မှ

စဉ်	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ မူလအတည်ပြုချက်	နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်	ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အပြီးသတ် အတည်ပြုချက်
၁	၂	၃	၄
	<p>အခန်း(၃) ပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူများ ၄။ ပညာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံမူများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-</p> <p>အခန်း(၅) ပညာရေးစနစ် ၁၁။ နိုင်ငံတော်သည် ပညာရေးစနစ် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အောက်ပါ ပညာရယူနည်းများ ကျင့်သုံး၍ ယင်းတို့ကို တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်ရမည်-</p>	<p>“အမျိုးသားပညာရေးစနစ်” ဟူ၍ လည်းကောင်း ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ စကားရပ် အသုံးအနှုန်း ညီညွတ်စေရန် ဖြစ်ပါသည်။</p>	
(၆)	<p>၇။ ကော်မရှင်သည် တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ ကောလိပ်သိပ္ပံများ၏ လွတ်လပ်သော ကိုယ်ပိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကို မထိခိုက်စေဘဲ မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင်သာ ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းဖြင့် ယင်းတို့၏ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုကို အထောက်အကူပြုရမည်။</p> <p>၂၅။ တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ ကောလိပ်နှင့်ယင်းတို့နှင့်အဆင့် တူညီသည့် ကျောင်းများသည် အဆင့်မြင့် ပညာရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ရမည်။</p> <p>၃၅။ အခြေခံပညာရေးကျောင်း၊ သင်တန်းကျောင်း၊ နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးကျောင်း၊ အဆင့်မြင့် ပညာရေး အဆင့်အတန်းရှိသောကျောင်း၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်နှင့် နိုင်ငံခြား တက္ကသိုလ်တစ်ခုခု၏ ကျောင်းခွဲများ ဖွင့်လှစ်ခြင်းသည် ဤဥပဒေ သို့မဟုတ် တည်ဆဲပညာရေး ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရမည်။</p> <p>၅၅။ (ခ) ထူးခြားသော လုပ်ငန်းသဘာဝ အရ အစိုးရအဖွဲ့၏ သီးခြားခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သာသနာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့တို့က ထူထောင်ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အဆင့်မြင့် ပညာကျောင်းများမှအပ ကျန်တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ ကောလိပ်နှင့် သိပ္ပံများအားလုံးသည် အဆင့်မြင့်ပညာ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီနှင့် ချိတ်ဆက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်။</p> <p>(ဂ) အဆင့်မြင့်ပညာ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီသည် တက္ကသိုလ်နှင့် ကောလိပ်များ၏ လွတ်လပ်သော ကိုယ်ပိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကို မထိခိုက်စေဘဲ ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ကျောင်းများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုရမည်။</p>	<p>- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၇ တွင် “ကောလိပ် သိပ္ပံများ” ဟုလည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၂၅၊ ပုဒ်မ ၃၅ နှင့်ပုဒ်မ ၅၅၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) တွင် “ကောလိပ်” ဟု လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၅၅၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တွင် “ကောလိပ်နှင့် သိပ္ပံများ” ဟု လည်းကောင်း သုံးနှုန်းထားရာ တစ်ညီတစ်ညွတ်တည်း ဖြစ်စေရန်နှင့် ရေးထုံးမှန်ကန်စေရန် သုံးသပ်ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။</p>	<p>- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထား မှတ်ချက်နှင့်အညီ ပြင်ဆင်သည်။</p>
(၅)	<p>၁၅။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာများတွင် အခြေခံပညာမူလတန်းအဆင့် သင်ရိုး သင်ပညာရေးနှင့် ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေး ပူးတွဲသင်ကြားနိုင်ရေး အတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဆင့်ဆင့်တို့က ကူညီပံ့ပိုးရမည်။</p>	<p>- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၁၅ တွင် “အခြေခံ ပညာမူလတန်းအဆင့်” ဟူသောစကားရပ် အား “အခြေခံပညာအဆင့်” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေး စနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာ၌ အခြေခံပညာအဆင့်တွင် မူလတန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် အထက်တန်း အဆင့်တို့ ပါရှိရာ အခြေအနေပေးသည် နှင့် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်ချက် ထားရှိခြင်းကြောင့် “မူလတန်း” ဟူသော ကန့်သတ်ဖော်ပြချက်ကို ပြင်ဆင်လိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။</p>	<p>- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထား မှတ်ချက်နှင့်အညီ ပြင်ဆင်သည်။</p>
(၃)	<p>၂၆။ အဆင့်မြင့်ပညာရေးကို အကောင်အထည်ဖော်သည့် ကျောင်းများတွင် လွတ်လပ်သည့် သင်ကြားသင်ယူမှုနှင့် လွတ်လပ်စွာ စီမံခန့်ခွဲရေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးရမည်။</p>	<p>- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၂၆ တွင် “အဆင့်မြင့် ပညာရေးကို အကောင်အထည်ဖော်သည့် ကျောင်းများတွင်” ဟူသော စကားရပ်အား “အဆင့်မြင့်ပညာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီနှင့် သက်ဆိုင်သော အဆင့်မြင့်</p>	<p>- ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်က အတည်ပြုထားသည့် အတိုင်း ဆက်လက် ထားရှိသည်။</p>

စဉ်	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ မူလအတည်ပြုချက်	နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်	ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အပြီးသတ် အတည်ပြုချက်
		<p>ပညာသင်ကျောင်းများတွင်” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ဤပုဒ်မသည် “အဆင့်မြင့် ပညာပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ” နှင့် သက်ဆိုင်သော အဆင့်မြင့်ပညာ သင်ကျောင်းများ အတွက်သာ ရည်ရွယ်ခြင်းကြောင့် လိုအပ်သည့် စကားရပ်ကို ဖြည့်စွက်လိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၅၅၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါ ဖော်ပြချက်များအရ ရှင်းလင်းစေရန် ဖြစ်ပါသည်။</p>	
(ပ)	<p>၃၃။ ဝန်ကြီးဌာနသည် နိုင်ငံသားတိုင်း အရည်အသွေး မြင့်မားစေရေးအတွက် ကိုယ်တိုင်သင်ယူ ပညာရေးအပါအဝင် ဆက်လက်သင်ယူနိုင်သော အခွင့်အလမ်း ရရှိစေရန်-</p> <p>(ဃ) လေ့လာသင်ယူနိုင်မည့် စာကြည့်တိုက်များနှင့် ပြတိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးနေစေရန် ပုဂ္ဂလိကနှင့် ဒေသန္တရ အဖွဲ့အစည်းများက ဆောင်ရွက်လိုပါက ခွင့်ပြုရမည်။</p>	<p>- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၃၃၊ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) တွင် “xxxxxx လေ့လာသင်ယူနိုင်မည့် စာကြည့်တိုက်များနှင့် ပြတိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးနေစေရန် ပုဂ္ဂလိကနှင့် ဒေသန္တရ အဖွဲ့အစည်းများက ဆောင်ရွက်လိုပါက ခွင့်ပြုရမည်။” ဟု ပြင်ဆင်ဖော်ပြသင့်ပါသည်။</p> <p>၁၉၆၄ ခုနှစ်၊ စာကြည့်တိုက်၊ ပြတိုက်နှင့်ပြပွဲများ ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်ရေးဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက်ပါ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် ရောထွေးခြင်းမရှိစေရန်နှင့် ရေးထုံးမှန်ကန်စေရန် ဖြစ်ပါသည်။</p>	<p>- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထား မှတ်ချက်နှင့်အညီ ပြင်ဆင်သည်။</p>
(ဇ)	<p>၃၉။ ကော်မရှင်သည် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအချက်များပါရှိစေရန် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရမည်-</p> <p>(ဂ) ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်မှု၊ မတူကွဲပြား ခြားနားခြင်းကိုနားလည်လက်ခံမှုနှင့် တန်းတူညီမျှမှုကို အလေးထားမှု၊ တာဝန်သိမှု၊ တာဝန်ရှိမှု၊ တာဝန်ယူမှုနှင့် ဒီမိုကရေစီ အလေ့အကျင့်တို့ကို တန်ဖိုးထားသည့် နိုင်ငံသား ကောင်းမွန် ဖြစ်ထွန်းရေး၊</p>	<p>- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၃၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) တွင် “xxxxxx ဒီမိုကရေစီ အလေ့အကျင့်တို့ကို တန်ဖိုးထားသည့် နိုင်ငံသား ကောင်းမွန် ဖြစ်ထွန်းရေး” ဟု ပြင်ဆင်ဖော်ပြသင့်ပါသည်။ ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၃၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါ ဖော်ပြချက်နှင့် ညီညွတ်စေရန်နှင့် ဤဇယား၏ စာတိုက် ၁၊ စာပိုဒ်ခွဲ(င) တွင် ရှင်းလင်းမှု အရ ဖြစ်ပါသည်။</p>	<p>- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထား မှတ်ချက်နှင့်အညီ ပြင်ဆင်သည်။</p>
(တ)	<p>၄၃။ သင်ကြားရေးတွင် မြန်မာဘာသာ သို့မဟုတ် အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ဖြစ်စေ၊ မြန်မာဘာသာနှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာ နှစ်ဘာသာတွဲ၍ ဖြစ်စေသင်ကြားနိုင်သည်။</p>	<p>- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၄၃ တွင် “သင်ကြားရေးတွင် မြန်မာဘာသာ သို့မဟုတ် အင်္ဂလိပ်ဘာသာ ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ မြန်မာဘာသာနှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာ နှစ်ဘာသာ တွဲ၍ဖြစ်စေ သင်ကြားနိုင်သည်။” ဟူသော ဖော်ပြချက်အား အပိုဒ်ခွဲ (က) အဖြစ် ဖော်ပြပြီး အပိုဒ်ခွဲ (ခ) အဖြစ် “အခြေခံပညာအဆင့် တွင်လိုအပ်ချက်ရှိလျှင် တိုင်းရင်းသား ဘာသာစကားကို မြန်မာဘာသာစကားနှင့် အတူ သင်ကြားမှု ဘာသာစကားအဖြစ် တွဲဖက်အသုံးပြုနိုင်သည်။” ဟု ဖြည့်စွက် ဖော်ပြသင့်ပါသည်။ အခြေခံပညာအဆင့်တွင် သင်ယူသူတိုင်းရင်းသား၏ မိခင်ဘာသာ စကားဖြင့် သင်ကြားခြင်းသည် တတ်မြောက်မှုကို ထိရောက်စွာ အထောက်အကူ ဖြစ်စေနိုင်သောကြောင့် အပိုဒ်ခွဲ(ခ) အား ဖြည့်စွက်လိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။</p>	<p>- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထား မှတ်ချက်နှင့်အညီ ပြင်ဆင်သည်။</p>

ဥပဒေရေးရာ

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

စဉ်	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ မူလအတည်ပြုချက်	နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်	ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အပြီးသတ် အတည်ပြုချက်
၁	၂	၃	၄
(ထ)	၅၅။ အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ကော်မရှင်သည် ပုဒ်မ ၅၄ ပါ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရန် အမျိုးသားပညာရေးအဆင့် အတန်းနှင့်အရည်အသွေးအာမခံမှု အကဲဖြတ်ကော်မတီကို လွှတ်လုပ်သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်အဖြစ် သင့်လျော်သော ပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းပေးရမည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၅၅ တွင် “အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ကော်မရှင်သည် ပုဒ်မ ၅၄ ပါ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရန် အမျိုးသားပညာရေး အဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှု အကဲဖြတ်ကော်မတီကို လွှတ်လုပ်သည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်အဖြစ် သင့်လျော်သော ပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းပေးရမည်။” ဟူသော ဖော်ပြချက်အား ကော်မရှင်သည် ပုဒ်မ ၅၄ ပါ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရန် အမျိုးသားပညာရေးအဆင့်အတန်းနှင့်အရည်အသွေးအာမခံမှုအကဲဖြတ်ကော်မတီကိုလွှတ်လုပ်သည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်အဖြစ် သင့်လျော်သော ပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းပေးရမည်။” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ကော်မရှင်အနေဖြင့် လွှတ်လုပ်စွာ ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့်ရရှိစေရန်နှင့် ဥပဒေကြောင်းအရ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကွဲပြားရှင်းလင်းစေရန် ဖြစ်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက် နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ဒ)	၅၇။ (ခ) ထူးခြားသောလုပ်ငန်းသဘာဝ အရအစိုးရအဖွဲ့၏ သီးခြား ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့တို့က ထူထောင်ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အဆင့်မြင့် ပညာကျောင်းများမှ အပ ကျန်တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ ကောလိပ်နှင့် သိပ္ပံများအားလုံးသည် အဆင့်မြင့် ပညာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီနှင့် ချိတ်ဆက်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၅၇၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တွင် “ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့” ဟု ဖော်ပြမှုအား “ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက် နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ခ)	၆၀။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းအသီးသီးကြီးကြပ်ရန် ဥပဒေလုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရ သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့ကို တာဝန်ပေးအပ်ကြီးကြပ်စေရမည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၆၀ တွင် “ဝန်ကြီးဌာနသည် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းအသီးသီးကို ကြီးကြပ်ရန် ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရ သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့ကို တာဝန်ပေးအပ်ကြီးကြပ်စေရမည်။” ဟူသော ဖော်ပြချက်အား “ကော်မရှင်သည် ကိုယ်ပိုင်သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများအား ကြီးကြပ်ရန် သင့်လျော်သောပုဂ္ဂိုလ်များ ပါဝင်သည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ရမည်။” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ညီညွတ်စေရန်လည်းကောင်း၊ ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၃၄၊ ပုဒ်မခွဲ(ဃ) နှင့် ညီညွတ်စေရန်လည်းကောင်း၊ ကော်မရှင်အနေဖြင့် လွှတ်လုပ်စွာ လုပ်ပိုင်ခွင့်ရရှိစေရန်လည်းကောင်း ရည်ရွယ်၍ ပြင်ဆင်လိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက် နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(န)	၆၁။ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများသည် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ကျောင်းများ၊ ပရဟိတကျောင်းများ၊ အထူးပညာရေး အစီအစဉ်ကျောင်းများနှင့် ရွှေ့လျားနှင့် အရေးပေါ်ကျောင်းများ၊ ရပ်ရွာပညာပဒေသာဌာနများ၊ ရပ်ရွာအခြေပြုပညာရေး အစီအစဉ်များနှင့် ကျောင်းပြင်ပမူလတန်းပညာရေး သင်တန်းများကိုစိစစ်ပြီး လိုအပ်လျှင် ပညာသင်ကာလအတွင်း ထောက်ပံ့ကြေးများနှင့် အခြားအကျိုးခံစားခွင့်များကို လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ ကူညီထောက်ပံ့ပေးရမည့်အပြင် လိုအပ်သည့် ပညာရပ်နှင့် သတ်မှတ်ထားသော ကျောင်းအဆင့်အတန်း ရောက်ရှိစေရန်နှင့် နည်းပညာ၊ ကျွမ်းကျင်သူနှင့် သင်ကြားရေးအထောက်အကူများ ပံ့ပိုးပေးရမည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၆၁ တွင် ဖော်ပြထားသော “မူလတန်းပညာရေးသင်တန်းများကို စိစစ်ပြီး” ဟူသော စကားရပ်အား “အခြေခံပညာအဆင့် သင်တန်းများကို စိစစ်ပြီး” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ဤဇယား၏ စာတိုက် ၁၊ စာပိုဒ်ခွဲ(င) တွင် ကျိုးကြောင်း ဖော်ပြချက်အား ရှင်းလင်းပြီး ဖြစ်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက် နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ပ)	၆၄။(က) အစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့များသည် နိုင်ငံတော် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သော ပညာရေး ကဏ္ဍအသီးသီးအတွက် လိုအပ်သော ဘဏ္ဍာငွေကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထောက်ပံ့ပေးရမည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၆၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် “နိုင်ငံတော် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သော ပညာရေးကဏ္ဍ အသီးသီးအတွက် လိုအပ်သော ဘဏ္ဍာငွေကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထောက်ပံ့ပေးရမည်။” ဟူသော ဖော်ပြချက်အား “နိုင်ငံတော် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သော ပညာရေးကဏ္ဍ အသီးသီးအတွက် လိုအပ်သော ဘဏ္ဍာငွေကို ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့်အညီ ထောက်ပံ့ပေးရမည်။” ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။ ဥပဒေ၏အမည် အတိုအကျရှိပြီးသောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက် နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။

စဉ်	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ မူလအတည်ပြုချက်	နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်	ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အပြီးသတ် အတည်ပြုချက်
၁	၂	၃	၄
(ဖ)	၆၅။ ကော်မရှင်ကဖွဲ့စည်းသော ကော်မတီနှင့်အဖွဲ့များသည် ၎င်းတို့၏ နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေလိုအပ်ချက်ကို ဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြရမည်။ အလားတူ ကော်မတီနှင့်အဖွဲ့များတွင်ပါဝင်သော ပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် ချီးမြှင့်ငွေနှင့် စရိတ်တို့ကို အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်နှင့်အညီ သတ်မှတ်နိုင်သည်။	- ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၆၅ ပါ “ကော်မရှင်ကဖွဲ့စည်းသော ကော်မတီနှင့် အဖွဲ့များသည် ၎င်းတို့၏ နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေလိုအပ်ချက်ကို ဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြရမည်။” အလားတူ ကော်မတီနှင့် အဖွဲ့များတွင် ပါဝင်သော ပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် ချီးမြှင့်ငွေနှင့် စရိတ်တို့ကို အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်နှင့်အညီ သတ်မှတ်နိုင်သည်။” ဟူသော ဖော်ပြချက်အား ခြေဆင်းအဖြစ် ကော်မရှင်သည်- ဟုဖော်ပြပြီး ပုဒ်မခွဲ (က) အဖြစ်“ဖွဲ့စည်းသော ကော်မတီနှင့်အဖွဲ့များသည် ၎င်းတို့၏ နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေလိုအပ်ချက်ကို ဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြရမည်။” ဟု လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) အဖြစ် “ကော်မတီနှင့် အဖွဲ့များတွင် ပါဝင်သောပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် ချီးမြှင့်ငွေနှင့် စရိတ်တို့ကို အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သတ်မှတ်နိုင်သည်။” ဟု လည်းကောင်း ပြင်ဆင်ဖော်ပြသင့်ပါသည်။ ချီးမြှင့်ငွေနှင့် စရိတ်တို့အား သတ်မှတ်ပေးမည့် အဖွဲ့အစည်းအမည် ရှင်းလင်းစေရန် ဖြစ်ပါသည်။	- နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက် နှင့် အညီ ပြင်ဆင်သည်။
(ဃ)	-	- ဥပဒေကြမ်း၏ အခန်း ၁၂ တွင် ပုဒ်မ ၆၅ ၏ နောက်၌ “အခွန်ကိစ္စရပ်များအတွက် သက်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။” ဟု ပုဒ်မတစ်ခု ဖြည့်စွက်ဖော်ပြသင့်ပါသည်။	- မလိုအပ်ကြောင်း သုံးသပ်၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်က ပယ်ဖျက်သည်။
(ဘ)	အခန်း(၁၃) ကူးပြောင်းရေးကာလပြဋ္ဌာန်းချက်များ ၆၆။ ဤဥပဒေမပြဋ္ဌာန်းမီက တည်ရှိခဲ့သော ကျောင်းအားလုံးသည် ဤဥပဒေစတင် အာဏာတည်သည့်နေ့မှ ငါးနှစ်ကာလအတွင်း ဤဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ရမည်။ {၁၆} (က) အခြေခံ ပညာရေးကို အောက်ပါအတိုင်း အဆင့် ၃ ဆင့် ခွဲခြားထားပြီး သူငယ်တန်း ပညာရေး ပြီးသည့်နောက် ပညာသင်နှစ် စုစုပေါင်း ကာလမှာ ၁၂ နှစ်ကို ဦးတည်၍ ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်သည်- (၁) မူလတန်းအဆင့် ပညာရေး၊ (၂) အလယ်တန်းအဆင့် ပညာရေး၊ (၃) အထက်တန်းအဆင့် ပညာရေး။}	- ဥပဒေကြမ်း၏ အခန်း ၁၃ “ကူးပြောင်းရေး ကာလပြဋ္ဌာန်းချက်များ” ခေါင်းစီးနှင့် ယင်းအောက်ရှိ ပုဒ်မ ၆၆ ကို ပယ်ဖျက်သင့်ပါသည်။ ကူးပြောင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အခြေခံပညာကဏ္ဍတွင် ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မခွဲ(က) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ဖော်ပြချက်အရ ၅ နှစ်အတွင်း ပြီးပြည့်စုံသည်အထိ ဖော်ဆောင်နိုင်မည် မဟုတ်ပါ။ ယေဘုယျအားဖြင့် အခြေခံပညာပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် စတင်နိုင်ပါက ၂၀၂၇ ခုနှစ်တွင်မှ ပြီးဆုံးမည်ဖြစ်သောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။	- ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြု ထားသည့် အတိုင်း ဆက်လက်ထားရှိသည်။
(မ)	-	- ဥပဒေကြမ်း၏ အခန်း ၁၄ တွင် ပုဒ်မ ၆၇ ၏ရှေ့၌ “ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် ကဏ္ဍအလိုက် လိုအပ်သည့်ဥပဒေများကို ပြဋ္ဌာန်းနိုင်သည်။” ဟု ပုဒ်မတစ်ခု ဖြည့်စွက်ဖော်ပြသင့်ပါသည်။ ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ဥပဒေကျေထောက် နောက်ခံဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖြစ်ပါသည်။	- မလိုအပ်ကြောင်း သုံးသပ်၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်က ပယ်ဖျက်သည်။

၅။ ဥပဒေအဖြစ် အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေး နိုင်ငံတော်သမ္မတလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် ပြန်လည်ပေးပို့လာသည့် ဥပဒေကြမ်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏သဘောထားမှတ်ချက်များအနက် (၆)ချက်ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က မူလအတည်ပြုသည့်အတိုင်း ဆက်လက်အတည်ပြုထားကြောင်း သိရှိရသည်။

၆။ အနာဂတ်ပညာရေးအတွက် များစွာအရေးကြီးသည့် ဥပဒေကြမ်းဖြစ်ရာ ဥပဒေအားပြဋ္ဌာန်းပြီး ကျင့်သုံးရာတွင် အခက်အခဲရှိလာလျှင် အကောင်အထူးဖြစ်စေရေး လွှတ်တော်အနေဖြင့် ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်ရှိလာပါကလည်း ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်းကို သဘောထားဖော်ပြချက် ဥပဒေကြမ်းအား နိုင်ငံတော်သမ္မတက အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ၃၀-၉-၂၀၁၄ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကထံ ပြန်လည်ပေးပို့ခဲ့သည်။ ယင်းသဘောထားဖော်ပြသည့် ပေးပို့စာ အပြည့်အစုံအား အောက်တွင်ဖော်ပြသည်-

“ရည်ညွှန်းချက်။ (၁) နိုင်ငံတော်သမ္မတထံသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က ၃၁-၇-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၁/ပထ(စည်းဝေး)၉/၂၀၁၄-၁၀၄ ဖြင့် ပေးပို့စာ (၂) နိုင်ငံတော်သမ္မတက ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကထံသို့ ၁၃-၈-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၁၀၇ (၂)/၈/ သမ္မတရုံးဖြင့် ပေးပို့စာ (၃) နိုင်ငံတော်သမ္မတထံသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က ၂၉-၉-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၁/ပထ(စည်းဝေး)၉/၂၀၁၄-၁၂၃ ဖြင့် ပေးပို့စာ

ဥပဒေရေးရာနှင့်ပြည်ထွင်းသတင်း

စာမျက်နှာ ၁၇ မှ

၁။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြုပြီးဖြစ်သော အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကြမ်းအား နိုင်ငံတော် သမ္မတက အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် ရည်ညွှန်း(၁)ပါစာဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၀၅၊ ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ပေးပို့ခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ပေးပို့လာသော ဥပဒေကြမ်းအပေါ် ဥပဒေပညာရှင်များ၊ ဘာသာ ရပ်ဆိုင်းရာပညာရှင်များနှင့် အကြိမ်ကြိမ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး၍ အကောင်းဆုံးဥပဒေဖြစ်လာနိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေရေးရာနှင့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ၂၂ ချက်၊ ရေးထုံး ၃ ချက်တို့ကို သုံးသပ်ပြင်ဆင်နိုင်ရန် သဘောထား မှတ်ချက်အဖြစ် ရည်ညွှန်း(၂) ပါစာဖြင့် ပေးပို့ခဲ့ပါသည်။

၂။ ပေးပို့ခဲ့သည့် သဘောထားမှတ်ချက်များအနက် ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၂၆နှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော် သမ္မတ၏ သဘောထားမှတ်ချက်ကို လက်မခံဘဲ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က မူလအတည်ပြုသည့်အတိုင်း ဆက်လက်အတည်ပြု၍ လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ပေးပို့လာသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ဥပဒေကြမ်းပေးပို့ပေးကော်မတီ မှ ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၂၆ ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ မူလအတည်ပြုချက်အတိုင်း ထားရှိရန် အကြံပြုခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် မဲခွဲဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၅၆ နှင့် ပုဒ်မ ၅၇ တို့ပါဖော်ပြချက်များသည် ညီညွတ်မှုရှိသော်လည်း ပုဒ်မ ၂၆ ပါဖော်ပြချက်သည် ပုဒ်မ ၅၇၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) ပါဖော်ပြချက်နှင့် ညီညွတ်ရန် လိုအပ်ချက်ကြောင့်အရေးကြီးသော ဥပဒေကြမ်းဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ ကျင့်သုံး ရာတွင် အခက်အခဲမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ပြင်ဆင်သင့်သည်ကို သဘောထားမှတ်ချက် ပေးပို့ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အလားတူ ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ ၆၆ ပါဖော်ပြချက်သည် ကူးပြောင်းရေးကာလ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပုဒ်မ

၁၆၊ ပုဒ်မခွဲ(က) ပါဖော်ပြချက်များအရ ၅ နှစ်အတွင်း ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည် မဟုတ်သောကြောင့် ပယ်ဖျက်ရန် သဘောထားပေးပို့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

၄။ ဥပဒေကြမ်းသည် အနာဂတ်ပညာရေးအတွက် များစွာအရေးကြီးသည်ဖြစ်ရာ အထက်စာပိုဒ် ၂ နှင့် စာပိုဒ် ၃ တို့ပါ ကိစ္စရပ်များကြောင့် ဤဥပဒေအား ပြဋ္ဌာန်းပြီး ကျင့်သုံးရာတွင် အခက်အခဲရှိလာလျှင် အကောင်းဆုံးဖြစ်စေရေး လွှတ်တော်အနေဖြင့် ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်ရှိလာပါကလည်း ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း ဖော်ပြပါသည်။

၅။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ထပ်မံဆွေးနွေးအတည်ပြုထားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ဥပဒေကြမ်းအား နိုင်ငံတော် သမ္မတက အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။

၆။ နိုင်ငံတော်သမ္မတ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသော အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေအား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၀၆၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ ပေးပို့ပါသည်။”

၇။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၀၆၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ ၃၀-၉ - ၂၀၁၄ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၄၁ အဖြစ် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး အပြည်အဝှမ်းကို ၄-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နှင့် ၅-၁၀-၂၀၁၄ ရက်ထုတ် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြပြီးဖြစ်သည်။

၈။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှ ထပ်မံဆွေးနွေးအတည်ပြုမှုအရ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကြမ်း အား နိုင်ငံတော်သမ္မတက သဘောထားဖော်ပြလျက် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့်အခြေအနေကို အများပြည်သူ သိရှိနိုင်ရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့



မဟာပဋ္ဌာန်းကျမ်းမြတ်ရွတ်ဖတ်ပူဇော် အကောင်းဆုံးဝတ်အသင်း ရွေးချယ်ဆုချီးမြှင့်

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၁၄

မိတ္ထီလာခရိုင် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့က ကြီးပွားကျင်းပသည့် မဟာ ပဋ္ဌာန်းကျမ်းမြတ် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်မှု အကောင်းဆုံးဝတ်အသင်း ရွေးချယ်ဆုချီးမြှင့် ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲ က မိတ္ထီလာမြို့နယ်နဂါးရုံမဟာ ဗောဓိစေတီတော် ပညာဓိကတန်ဆောင်းအတွင်း ကျင်းပသည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် ပထမဆု သာစည်မြို့ နယ်ဝတ်အသင်း၊ ဒုတိယဆုမိတ္ထီလာ မြို့နယ် ဝတ်အသင်း၊ တတိယဆု မလှိုင်မြို့နယ်ဝတ်အသင်းနှင့် နှစ်သိမ့်ဆုရ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ဝတ်အသင်းတို့အား ခရိုင်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်လှလှဌေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

အဆိုပါ မဟာပဋ္ဌာန်းကျမ်းမြတ်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်မှု အကောင်းဆုံး ဝတ်အသင်း ရွေးချယ်ပွဲကို နံနက် ၈ နာရီခွဲက စတင်ကျင်းပခဲ့ပြီး မိတ္ထီလာ၊ မလှိုင်၊ သာစည်၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် လေးမြို့နယ်မှ ဝတ်အသင်းလေးသင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် ရွတ်ဖတ် ပူဇော်ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့ကျင်းပ

စစ်တွေ အောက်တိုဘာ ၁၄

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ စစ်တွေ ဟိုတယ်ခန်းမ၌ ၂၀၁၄ ခုနှစ် အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးလျော့ပါး ရေးနေ့ အခမ်းအနားကို အောက်တို ဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပရာ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ် အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များ၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့ အစည်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ များ၊ ဆရာမများနှင့် ဆရာကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။ (ယာပုံ)

အခမ်းအနားတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ပြည်နယ်တိုင်းရင်းသား ရေးရာဝန်ကြီး ဦးကိုကိုနိုင်က အမှာ စကားပြောကြားပြီး ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ သဝဏ်လွှာအား UNDP (စစ်တွေခွဲ) တာဝန်ခံ Ms. Simoretta Rosi က ဖတ်ကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး၊ စိုက်ပျိုး ရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီးနှင့် လူမှုရေး



ဝန်ကြီးတို့က အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေး လျော့ပါးရေးနေ့အထိမ်း အမှတ် စာစီစာကုံး၊ ပန်းချီ၊ ပိုစတာ ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ဆုများချီးမြှင့်ကြ

သည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး များနှင့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် လာကြသူများက ရေဘေးကြိုတင် ကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်မှု ဝီဒီယိုမှတ်တမ်းပြသမှုကို ကြည့်ရှု

စစ်ဆေးကြပြီး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့ အထိမ်း အမှတ်ပြခန်းငယ်ကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြောင်း သိရသည်။ (ပြည်နယ် မြန်/ဆက်)

ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဒိုင်တွင် ပဲမျိုးစုံအကျိုးဆောင်များလိုက်နာရန် စည်းကမ်းချက်များထုတ်ပြန်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄

ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဒိုင်တွင် ပဲမျိုးစုံအရောင်း အဝယ် အကျိုးဆောင်လုပ်ငန်းအတွက် အကျိုး ဆောင်ပွဲစား လေးဦးအားအစမ်းခန့်ကာလ တစ်လ အတွက် ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုလိုက်သည့် ကြေညာ ချက်၊ ယင်းအကျိုးဆောင်များလိုက်နာရန် စည်း ကမ်းချက်များကို အောက်တိုဘာ ပထမပတ် အတွင်း ထုတ်ပြန်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဒိုင် အသင်းဝင်များသည် ပဲမျိုးစုံ အရောင်းအဝယ် ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာမှ ခန့်ထားသော အစမ်းလုပ်ကိုင်ရန် သဘောတူခွင့်ပြုထားသည့် အကျိုးဆောင်များ နှင့်သာ ဆက်သွယ်လုပ်ကိုင်ရန်နှင့် ယင်းတို့မှအပ အခြားတစ်ဦးတစ်ယောက်အား အကျိုးဆောင် အဖြစ် လုပ်ကိုင်စေကြောင်း တွေ့ရှိပါက ကုန်စည် ဒိုင် စည်းမျဉ်းပါ စည်းကမ်းများအရ အရေးယူသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နေ့စဉ်ကုန်စည်ဒိုင် ဖွင့်ရက်ဖြစ်

သော တနင်္လာမှ စနေနေ့အထိ ပဲမျိုးစုံရောင်းဝယ်မှု နေ့စဉ် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များစာရင်းကိုပါ ကုန်စည် ဒိုင်တွင် ကြေညာထားကြောင်း၊ တစ်ရက်လျှင် ခုနစ်ဦး တာဝန်ပေးထားကြောင်း၊ ပဲမျိုးစုံ ရောင်း ဝယ်ရာတွင် ကုန်ပစ္စည်း တန်ဖိုး၏ ၁၀ရာခိုင်နှုန်း ကို ကြိုတင်ပေးသွင်း၍ စနစ်တကျရောင်းဝယ် မည့် ကြိုရောင်းကြိုဝယ်လုပ်ငန်းကို ဘုရင့်နောင် ကုန်စည်ဒိုင်တွင် အောက်တိုဘာလဆန်းမှစ၍ အကောင်အထည်ဖော်မည်ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း သိရသည်။

ကုန်စည်ဒိုင်မှ သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်း ချက်များကို ပထမအကြိမ် ဖောက်ဖျက်ပါက ဒဏ် ကြေးငွေ နှစ်သိန်း၊ ဒုတိယအကြိမ် ဖောက်ဖျက် ပါက ဒဏ်ကြေးငွေ ၄၀ သိန်း၊ တတိယအကြိမ် ဖောက်ဖျက်ပါက ဒဏ်ကြေး ငွေ ၁၀ သိန်း ပေး ဆောင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ စည်းကမ်းချက်များ တွင် ပါရှိကြောင်း သိရသည်။

ပဲလောကတွင် ပဲဈေးနှုန်းများ နာရီအလိုက် ပြောင်းလဲ နေတတ်ရာ ပဲကုန်သည်အချင်းချင်း ည ၇ နာရီအထိ ဈေးနှုန်း မေးမြန်းစုံစမ်းမှုများ ရှိခဲ့ သည်။ ပဲဈေးနှုန်း အတက် အကျများကြောင့် ပဲလောကတွင် ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ပြုလုပ် သူ များအကြား ငွေကြေးပမာဏများပြားသော အရုပ်အရင်းများ ဖြစ်ပေါ်တတ်သဖြင့် သက်ဆိုင် ရာ ပဲလောကအတွင်း စည်းကမ်းတကျ ရောင်း ဝယ်ခြင်း ဖြစ်ပေါ်လာရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ် သည်ဟု သိရသည်။ ပဲအကျိုးဆောင် ပွဲစားအသစ် များတစ်လအစမ်းခန့် ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း ကြိုတင်ငွေပေးသွင်း၍ လုပ်ဆောင် ခြင်းများအပေါ် ပဲအရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်သူ များက စိတ်ဝင်စားစွာ လေးလေးစားစား လုပ်ကိုင် ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပဲကုန်သည်တစ်ဦးက ဆို သည်။

ကသာမြို့ ပစ္စက္ခနာရေးကူညီမှုအသင်း လူမျိုးဘာသာမခွဲခြားဘဲ ကူညီဆောင်ရွက်ပေး

ကသာ အောက်တိုဘာ ၁၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာ ခရိုင် ကသာမြို့ အမှတ်(၉)ရပ်ကွက် အပိုင်း ၁ လမ်းမတော်လမ်းဘေး အမှတ် ၉ ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး ဝင်းအတွင်း တည်ထောင်ထားရှိသော ပစ္စက္ခ နာရေးကူညီမှုအသင်းသည် ဆင်းရဲချမ်းသာ လူမျိုးဘာသာ မခွဲ ခြားဘဲ နာရေးကူညီမှုကို ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်အထိ ကူညီဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့သော နာရေးကူညီမှုမှူး (၁၄၁) ကြိမ်အထိ ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ပစ္စက္ခနာရေးကူညီမှုအသင်းကို ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်က အသင်းသား ဦးရေ ခြောက်ဦးဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းကာ အသင်းဝင်တစ်ဦး လျှင် တစ်လငွေကျပ် ၂၀၀ နှုန်းဖြင့် စုဆောင်းမတည်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး

ယခုအခါ အသင်းသားဦးရေ ၄၅ ဦးအထိ တိုးပွားနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နာရေးကိစ္စများ ဖြစ်ပေါ်လာပါက အဆိုပါ အသင်းအနေဖြင့် တက်ညီ လက်ညီ အစစအရာရာ လိုအပ်သည် များကို ဝိုင်းဝန်းကူညီ ဆောင်ရွက် ပေးသည့်အပြင် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ သားသမီးကျောထောက်နောက်ခံမရှိ အိမ်မင်းမစွမ်းသော အတိုးအတွား ခြောက်ဦးကိုလည်း အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် လစဉ် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ စီ ကူညီထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ ဓမ္မစကြာ ဝတ်အသင်း ဖွဲ့စည်းထားရှိကာ ရပ်ကွက်အတွင်း လှည့်လည်ရွတ် ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ နှစ်စဉ် အထူး တရားပွဲများကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပ ခြင်းတို့ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

သစ်တောသစ်ပင် တို့ချစ်ခင် နှစ်စဉ်စိုက်ပျိုး အလှတိုး

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ဖန်ခါးသီး

ဖန်ခါးသီးကို မြန်မာတို့ ထမင်းပိုင်းတွင် အတို(တို့စရာ)အဖြစ် စားသုံးကြသည်။ ဖန်ခါးသီးသည် အရသာမှာ ဖန်ခါး၍ ငါးပိရည်နှင့် လိုက်ဖက်သည့် တို့စရာအဖြစ် ထမင်းမြိန်လှသည်။ အခွံပါး၍ အစေ့မာသည်။ အသီးမှာ ထိပ်နှစ်ဖက်ချွန်သော ပုံသဏ္ဍာန်ရှိပြီး ကွမ်းသီးအရွယ်ခန့်ရှိသည်။ အရောင်မှာ အစိမ်းရောင်အရင့်၊ အချို့မှာ စိမ်းဝါရောင်ရှိကြသည်။ မကွေးဖန်ခါးသီးသည် ချဉ်ဖန်ခါးဖန်ကလေးဖြစ်၍ စားလို့အလွန်ကောင်းလှသည်။ နေပြည်တော် ရေဆင်းဖန်ခါးသည်လည်း အရည်ရွမ်း၏။ အရသာထူးသည်။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေကျင်မြို့နယ်မှ ဖန်ခါးသီးသည်လည်း အသားထူ၍ ဆေးဖော်ရာတွင် နာမည်ကြီးလှသည်။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးရှိ ဖန်ခါးသီးကို ဆိုးဆေးအတွက် အသုံးပြုသည်။ ဖန်ခါးသီးဆိုးဆေးရည်ထဲသို့ သံမှုန့်ထည့်လိုက်လျှင် နက်မှောင်သော ဆိုးဆေးအရောင်ရရှိသည်ဟု သိရသည်။

ဖန်ခါးသီးသည် သတ္တိဓာတ်ပျောက်၍ ဝမ်းကိုပျော့စေသည်။ မြန်မာဆေးကျမ်းများမှ ဖန်ခါးသီးသည် ဖန်၏။ ခါး၏။ ခြောက်သော သလိပ်စုံစေ၏။ လေပူကို ကြေစေ၏။ ဖန်ခါးသီးကို များများစားလျှင် ဓာတ်ချုပ်ခြင်း၊ လေချုပ်ခြင်းဖြစ်တတ်သည်။ ဓမ္မတာလာမိန်းကလေးများ သွေးချုပ်တတ်သဖြင့် မစားသုံးသင့်ပါ။ မကွေးဖန်ခါးသီးသည် ချဉ်ဖန်ခါးအရသာ သုံးပါးပါရှိသည်။ ဆေးဖော်အဝင်ဆုံးဖြစ်သည်ကို သိရသည်။ ဖန်ခါးသီးအလုံးသည် လောက်စာလုံးသာသာမျှရှိသည်။ မာကျောသည်။ အရောင်ဝင်းဝါပြောင်လက်နေ၏။ အနံ့မွှေး၏။ အရသာမှာ အဖန်ထက် ချဉ်ချိတက်ပိုလိုက်သည်။ မြန်မာဘုရင်များ စိုးစံစဉ်ခေတ်က မကွေးဖန်ခါးသီးကို ရှင်ဘုရင်သို့ နှေးဦးစွာ ဆက်သရသည်။ ရှင်ဘုရင်အလိုရှိတိုင်း ဆက်သပြီး “အလိုတော်ပြည့်ပြီး တိုင်းသူပြည်သားတို့ စားသုံးကြစေ”ဟု အမိန့်ထုတ်မှ ပြည်သူတွေ စားရသည်ဟု ကြားဖူးနားဝရှိသည်။

အာယုဗေဒဆေးကျမ်းများတွင် ဖန်ခါးသီးကို ဝမ်းနုတ်ဆေး အနုစားအဖြစ်လည်းကောင်း၊ အသက်ရှည်ဆေး(ရသာယန)အဖြစ်လည်းကောင်း ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာက အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အိန္ဒိယပြည်သားတို့သည် ဖန်ခါးသီးကို အသက်ရှည်ဆေးအဖြစ်လည်းကောင်း၊ အားဆေးအဖြစ်လည်းကောင်း ဖော်စပ်ရာတွင် အသုံးပြုကြသည်။ ဖန်ခါးသီးကို စားခြင်းဖြင့် ဖောရောင်ခြင်းကို ပျောက်ကင်းသည်။ အသက်ကြီးသူများအတွက် အကျိုးပြုသည်။ ဆာလောင်မွတ်သိပ်ခြင်းကို ဖြစ်စေတတ်သည်။ ပျားရည်၊ သကြားနှင့် စိမ်ထားသော

ဖန်ခါးသီးသည် ဖန်၊ ချဉ်၊ ခါး၊ စပ်၊ ပူရှိသည်ဖြစ်၍ ဝမ်းမီးကို တောက်စေသည်။ မျက်စိအားကိုကောင်းစေ၏။ ဒေသသုံးပါးကို ငြိမ်းစေ၏။ တစ်ကိုယ်လုံး အထူးအားဖြင့် အူနှင့်ဆက်စပ်သော ရောဂါများ၊ အရေပြားရောဂါများ၊ ကိုယ်ရေဝါ၊ မြင်းသရိုက်၊ ကြို့ထိုး၊ ဝမ်းဗိုက်အောင့်၊ အစာမကြေရောဂါ စသည့်ရောဂါများကုသရာတွင် အသုံးဝင်ကြောင်း တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များထံမှ သိရသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖန်ခါးသီးဂုဏ်သတ္တိနှင့် စွမ်းအင် “အစာလည်းဆေး၊ ဆေးလည်းအစာ”အဖြစ် သိရှိပါရန် ဖော်ပြအပ်ပါသည်။ **ထွန်းလွင်(မြိုင်)**

ဆွမ်းလောင်းအောင်ပွဲအဖြစ် သီလရှင်စာသင်သားများကို ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄

သံဃာတော်များအတွက် ဝါတွင်းကာလ ဆွမ်းလောင်းလှူခြင်းများ ပြီးဆုံးပြီးဆွမ်းသိမ်းပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ သီလရှင်စာသင်တိုက်များမှ သာသနာ့နွယ်ဝင် သီလရှင်အပါး ၄၀၀ တို့ကို ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူခြင်းအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ် ဗိုလ်စိန်မုန့်ရုပ်ကွက် ဗိုလ်ဗထူးလမ်းတွင် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ကျင်းပသည်။



“ဝါတွင်း ဆွမ်းလောင်းလှူခြင်းအောင်ပွဲအဖြစ်ကျင်းပရာမှာ သံဃာတော်တွေလို ပရိယတ္တိနဲ့ ပဋိပတ္တိနဲ့ ရပ်စလုံးကို ဆောင်ရွက်နေတဲ့ သီလရှင်တွေအတွက် ပစ္စည်းလေးပါးလှူဒါန်းမှုက အားနည်းနေတာကို တွေ့ရလို့ သီလရှင်တွေကို ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ စာသင်တိုက်ကိုးတိုက်က စုစုပေါင်း စာသင်သား သီလရှင် အပါး ၄၀၀ ကို တစ်ပါးလျှင် လှူဖွယ်ပစ္စည်း အမျိုး ၄၀ ကျော်တို့နဲ့ ဆန်၊ ဆီတွေလှူဒါန်းပေးခဲ့ပါတယ်”ဟု ဗိုလ်စိန်မုန့်ရုပ်ကွက် အထောက်အကူပြုအဖွဲ့မှ ကိုရွှေသွေး

ပြောသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း စာသင်သား သီလရှင်များ ပိုမိုများပြားလာပြီး စာသင်သားသီလရှင်အများစုမှာ အလှူရှင်ရှားပါးနေသေးကြောင်း၊ သိရှိနားလည်သည့် အလှူရှင်များက ယခုလို ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူခြင်းများ ရှိသော်

လည်း အလွန်နည်းပါးကြောင်း၊ သံဃာတော် အပါး ၆၀၀ နီးပါးအား စာသင်တိုက်သီလရှင်ကျောင်းများမှ လှူခဲ့ပြီး ယခုဆွမ်းသိမ်းပွဲအဖြစ် သီလရှင်စာသင်သားများအား ငွေကျပ်သိန်း ၄၀ တန်ဖိုးရှိ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ **သတင်း - ဓင်လေးမြင့်အောင်**
ဓာတ်ပုံ- ဝသန့်လင်း

မော်လိုက်မြို့နယ် ပန်းသကျေးရွာ၌ အခြေခံဘဏ်ခရာသင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

မော်လိုက် အောက်တိုဘာ ၁၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မော်လိုက်မြို့နယ် ပန်းသကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲအခြေခံဘဏ်ခရာသင်တန်းဆင်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ပညာရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမှုဆောင်များ၊ ကျောင်းသားမိဘဆရာအသင်း

ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်စမ်းတင့်နှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ကျောင်းသားမိဘများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ **ပြောကြား** ရှေးဦးစွာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်စမ်းတင့်က အမှာစကား

ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ထွန်းက အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ) ပန်းသကျောင်းသည် ၁၉၅၈ ခုနှစ် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းမှသည် အထက်တန်းကျောင်းခွဲအဖြစ် ကြာမြင့်နေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်ပေါင်း ၅၆ နှစ်လုံးအထက်တန်းခွဲအဆင့်သာရှိနေခဲ့ပြီး

ပတ်ဝန်းကျင်ကျေး ရွာ ၁၈ ရွာမှ အားထားနေရသော အထက်တန်းကျောင်းခွဲဖြစ်ကြောင်း၊ ကျေးရွာနှင့် ၁၈ မိုင်ဝေးသော မော်လိုက်မြို့သို့ ချင်းတွင်းမြစ်ကြောင်း အားကိုး၍ အခြေခံပညာအထက်တန်း စာမေးပွဲသွားဖြေနေရကြောင်း ပြောကြားသည်။ **ထွန်းလှအောင်**

ရုပ်ရှင်နေ့အထိမ်းအမှတ် အသံတိတ် ပျို့ချစ်လင်ဇာတ်ကား အခမဲ့ပြသ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရှေးခေတ်အသံတိတ်ရုပ်ရှင် ပျို့ချစ်လင် ဇာတ်ကားကြီးကို Laurel Art Academy ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်းကျောင်းအတွင်း၌ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက တီးဝိုင်းဖြင့် အခမဲ့ဖျော်ဖြေပြသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဗဟုသုတရရှိစေရန်နှင့် ရုပ်ရှင်ချစ်ပရိသတ်များ ကြည့်ရှုနိုင်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်ပြသခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒါရိုက်တာ ကြည်စိုးထွန်းက ပြောကြားသည်။ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် ရိုက်ကူးခဲ့သည့် အသံတိတ်ဇာတ်ကား ပျို့ချစ်လင်ကို စာရေးဆရာသာဓက ရေးသားခဲ့ပြီး ဒါရိုက်တာတင်မောင်မြင့် ရိုက်ကူး၍ အင်္ဂလန်သို့ပေးပို့ကာ ကူးဆေးထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဖိုးပါကြီး၊ ဖိုးပါလေး၊ ကြူကြူ စောတကြည်နှင့် တင်မောင်ကြီးတို့ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဇာတ်ကားနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရုပ်ရှင်အတတ်ပညာပိုင်းဆိုင်ရာ၊ တည်းဖြတ်မှုအတတ်ပညာဆိုင်ရာနှင့် သမိုင်းကြောင်းကို ဒါရိုက်တာကြည်စိုးထွန်းက ရုပ်ရှင်ကြည့်ပရိသတ်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ **မောင်သိဦး**

လက်သန့်ရှင်းရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်ပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၄

အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လက်သန့်ရှင်းရေးနေ့ (Global Hand Washing Day) ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရှိ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ လက်သန့်ရှင်းရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ အခမ်းအနားတွင် အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကလေးများအတွက် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် School of 5 Campaign အကြောင်းကိုလည်း ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ လူဦးရေသန်းပေါင်း ၂၀ ခန့်ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အထိ မှန်ကန်သော လက်ဆေးမှုများအတွက် သင်ကြားကူညီပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ဉာဏ်မိုးမြင့်**

ရက်	အောက်တိုဘာ				အောက်တိုဘာ				အောက်တိုဘာ
	အချက်အလက်	ပုဂ္ဂိုလ်	ပျို့ချစ်	အခြေခံ	အချက်အလက်	ပုဂ္ဂိုလ်	ပျို့ချစ်	အခြေခံ	
၀၁	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၀၂	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၀၃	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၀၄	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၀၅	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၀၆	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၀၇	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၀၈	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၀၉	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၀	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၁	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၂	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၃	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၄	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၅	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၆	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၇	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၈	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၁၉	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	
၂၀	အစီအစဉ်	ရုပ်ရှင်အနုပညာသင်တန်း	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	အစီအစဉ်	

ရရှိသူများကြော်ငြာ

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း
ဒေါ်ဝါပွင့်ဖြူ(ခ)ဒေါ်ဝါပွင့် (နတ်မြစ်)
အသက် (၇၆)နှစ်

မိခင်ကြီး ဒေါ်ဝါပွင့်ဖြူ နာမကျန်းစဉ် နေရာယူပါ စေတနာအပြည့်အဝဖြင့် ပြုစုကုသပေးခဲ့ကြသော ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံသစ်ကြီး၊ ဆေးကုသဆောင်နှင့် အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်တို့မှ ပါမောက္ခဌာနမှူး ဒေါက်တာဇော်လင်းအောင်၊ ပါမောက္ခမှူးဆေးဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးညွန့်၊ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာစိုးမိုးဆန်း၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ ကထိကနှင့်ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုအုပ်ကြီးနှင့် သူနာပြုဆရာကြီး၊ ဆရာမများနှင့် ဝန်ထမ်းများအားလုံးကို အထူးလှိုက်လှစွာ ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ဦးညိုဖြူလှ (ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်) ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စောသန်း (ပါမောက္ခ၊ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး) မောင်မြည့်စိုးစံမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက် (၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ည ၈:၀၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးသိန်းစော်-ဒေါ်မူမူဝင်း ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာ၊ ကျေးလက်လူမှုဘဝမြှင့်တင်ရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုကော်မတီ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ ဇနီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ ရက် (စနေနေ့) ည ၈:၀၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်ဦးမြတ်ကိုနှင့် ဇနီးဒေါ်ကေရီခိုင်မိသားစု တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ဝါပွင့်ဖြူ(ခ)ဒေါ်ဝါပွင့် (နတ်မြစ်)

မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညိုဖြူလှ-ပါမောက္ခဒေါက်တာဒေါ်ခင်စောသန်းတို့၏ကျေးဇူးရှင် မိခင်ကြီး ဒေါ်ဝါပွင့်ဖြူ(ခ)ဒေါ်ဝါပွင့် (နတ်မြစ်)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ ရက် (စနေနေ့) ည ၁၁:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက် (၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက် (၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက်(စနေနေ့) ည ၈:၀၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဗိုလ်မှူးကြီးမျိုးချစ် (ငြိမ်း)-ဒေါ်စစ်စံဟွမ် ဗိုလ်မှူးဇင်အောင်ဌေး (ငြိမ်း)-ဒေါ်ဆောင်းသဇင်ဝင်း

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေတွင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်မြင့်မြင့်စိန် (ချောက်ဖြူ)
အသက် (၈၅)နှစ်

ဦးစိုးမင်းလတ် (Chairman-SML Business Group)- ဒေါက်တာချောချောလင်းစန္ဒာ (Executive Director - SML Business Group) တို့၏မိခင် ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေတွင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်မြင့်မြင့်စိန် (ချောက်ဖြူ) အသက် (၈၅)နှစ်သည် ၇-၁၀-၂၀၁၄ ရက် (အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

CEO နှင့် ဝန်ထမ်းများ SML Business Group

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်တင်မြ (ခ)Holly (စစ်တွေ)
အသက် (၇၀)

(ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်မြ-ငြိမ်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကကထုတ်)၏ ဇနီး ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး ဒေါ်တင်မြ(ခ)Holly (စစ်တွေ) အသက် (၇၀)သည် ၁၀-၁၀-၂၀၁၄ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုတပ်ဖွဲ့

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက် (၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီး ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ ရက် (စနေနေ့) ည ၈:၀၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ကျောင်းဆင်းတပည့်များ ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၆၁)၊ သီဟတပ်ခွဲ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက် (၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက် (၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ ရက်(စနေနေ့) ည ၈:၀၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးထွန်းအောင်ကျော် (ဥက္ကဋ္ဌ) - ဒေါ်ရီရီစံ (အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး) ခေတ်သစ်ပြည်သူ့ပါတီ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်မြင့်မြင့် (ပြန်တန်ဆာဖြူ)
အသက် (၆၉)နှစ်

သူငယ်ချင်း ဗိုလ်မှူးကြီးဌေးနိုင်-ဒေါ်ဝင်းဝင်းတို့၏အစ်မ ဒေါ်မြင့်မြင့် အသက် (၆၉)နှစ်သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ည ၉:၃၀နာရီတွင် ပြန်တန်ဆာဖြူ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ကျောင်းဆင်းသူငယ်ချင်းများ ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၆၁)၊ သီဟတပ်ခွဲ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ဝါပွင့်ဖြူ(ခ)ဒေါ်ဝါပွင့် (နတ်မြစ်)
အသက် (၇၆)နှစ်

မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညိုဖြူလှ-ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စောသန်းတို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး ဒေါ်ဝါပွင့်ဖြူ(ခ)ဒေါ်ဝါပွင့် (နတ်မြစ်) သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ ရက် (စနေနေ့) ည ၁၁:၅၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဝိတံသုနိပတိကမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးလှိုင်မင်း
B.Sc (Hons;) Physics
အသက် (၅၂)နှစ်

အမှတ်(၂) ဒေသကောလိပ်မှာတည်းက ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ လက်တွဲပေါင်းသင်းလာတဲ့ သူငယ်ချင်း လှိုင်မင်းသည် ၁၀-၁၀-၂၀၁၄ ရက် (သောကြာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားသည့်အတွက် အန်ကယ် ဦးသာလှိုင်၊ အန်တီငြိမ်းတို့မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

သန့်ဇင်အောင်၊ ကျော်စိုးထွန်း၊ ဒေါက်တာအောင်စော်၊ တင်မောင်နီ (နေထွန်း)၊ အောင်မင်း၊ အောင်ကျော်မင်း၊ မြသန္တာဖြူ (မိချို)၊ မိမိဖြိုး၊ မိုးမိုး၊ ထွေးထွေးရီ၊ တင်တင်မြ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက် (၇၀)

မိဘသဖွယ်ရိုသေလေးစားရပါသော ကျေးဇူးရှင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အေး(ငြိမ်း)၏ဇနီး အစ်မဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်းသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက်(စနေနေ့) ည ၈:၀၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ နှမြောတသ အထူးပင်ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အစ်မ၏မေတ္တာ၊ စေတနာနှင့် ကျေးဇူးတရားများကို မိသားစုအသက်ရှင်နေသရွေ့ သတိကျေးဇူးတင်ရှိနေပါမည်။

ဦးထွန်းအောင်ကြည်-မဆွေမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက် (၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီး၊ ဦးစော်မင်းအေး (The Messenger Media Co.,Ltd.)-ဒေါ်အေးမာအောင် (Moe San Pann Media Co.,Ltd.)တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင် ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက် (၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ည ၈:၀၂နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

- Pyae Swan Yee Co.,Ltd.
- The Messenger Media Co.,Ltd.
- Myanmar Lexicon Technology Co.,Ltd.
- ဝန်ထမ်းများ
- Moe San Pann Media Co.,Ltd.
- Piyar အိမ်အရောက်ပို့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
- Zaw Press

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးသန့်စင်
အသက် (၄၈)နှစ်

Business Alliance Hotel ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲမင်း၏ညီ ဦးသန့်စင် အသက်(၄၈)နှစ်သည် မလေးရှားနိုင်ငံ ကွာလာလမ်ပူမြို့တွင် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

B.A.H Hotel နှင့် ဝန်ထမ်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက် (၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီး ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက် (၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ည ၈:၀၂ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

နန်းဝတီ ဖက်ရှင်မိသားစု နန်းအိမ်သူ ဖက်ရှင်မိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက်(၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ည ၈နာရီ ၂မိနစ်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

နိုင်ငံတော်စွမ်းပုံအခြေခံဥပဒေခိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက်(၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်းသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရုံးသိန်းနှင့်ဇနီး မိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက်(၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် ည ၈:၀၂နာရီ တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးအောင်စောမြင့်-ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာမြတ်မြတ်အုန်းခင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊မိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက်(၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ည ၈:၀၂နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက်(၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ည ၈ နာရီ ၂ မိနစ်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကိုဦးနှင့် ဇနီးဒေါက်တာသီရိကျော် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက်(၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့)ည ၈:၀၂နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်အေးနှင့် ဇနီးဒေါက်တာဒေါ်ဌေးဌေးငြိမ်း အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ဦးလွမ်းထန်း (စစ်မှုထမ်း၊ အငြိမ်းစား)
အသက်(၇၅)နှစ်

(ဦးရန်ထွန်း-ဒေါ်အိမ်ဘီ)တို့၏သား၊ဦးထွန်းခင်-ဒေါ်တင်မြ(ခ)ဒေါ်ခွေး တို့၏သားသမက်၊ ရေတာရှည်မြို့နယ်၊ ဆွာမြို့(၆)ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်ရီ၏ခင်ပွန်း၊ ဦးလွမ်းရည်(ခ)ဦးမြတ်ကျော်(လ/ထညွှန်မှု၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန)-ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း၊ ဦးလွမ်းသိ(မန်နေဂျာ၊ အထပ်သားစက်ရုံ၊ ဆွာမြို့)-ဒေါ်လှမြင့်၊ ဒေါ်ခင်ခိုင်မြင့်၊ ဦးကျော်စောဦး-ဒေါ်ဝင်းဝင်းခိုင်၊ မစ္စဝန်၊ မစ္စဝန်၊ မောင်နေလွမ်းဇော်တို့၏ဖခင်၊ မြေးဇန့်စံယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ ရက် ညနေ ၅:၃၀နာရီတွင် ရေတာရှည်မြို့နယ်၊ ဝါးတောကြီးကျေးရွာ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၅-၁၀-၂၀၁၄ရက် မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ခင်စပယ်
အသက်(၄၄)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့နယ်နေ ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်ထွန်း(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်စပယ်လိုင်တို့၏သမီးလတ်၊ ဗိုလ်ကြီးစောဝင်းမောင်(ငြိမ်း) YCDC-ဒေါ်ခင်စပယ်မာတို့၏ညီမ၊ ဗိုလ်မှူးခင်စော(ငြိမ်း)MEC-ဒေါ်ခင်စပယ်၊ ဗိုလ်မှူးဝင်းစော်လင်း(ယာယီတပ်ရင်းမှူး)-ဒေါ်ခင်မြတ်လေး၊ ဗိုလ်ကြီးဖြိုးသီဟကျော်(ယာယီခွဲမှူး၊ ဗိုလ်မှူး)-ဒေါ်ခင်သွေးတို့၏အစ်မ၊ မောင်အောင်ကျော်ထင်(BE Mch)၏မိခင် ဖျားမနားဖြိုး၊ မောင်လေး(၁)၂လမ်းနေ ဒေါ်ခင်စပယ်သည် ၁၀-၁၀-၂၀၁၄ရက်ညတွင် ဖျားမနားဖြိုး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၂-၁၀-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၉နာရီတွင် ကျွေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၆-၁၀-၂၀၁၄ရက်(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁နာရီအထိ အမှတ် ၁၆/မ၊ ရန်ကင်းလမ်းသွယ်(၉)၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက်(၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်းသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရဲထွန်းဒေါ်ခင်စန္ဒာထွန်း၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းမိသားစု

ကျေးဇူးဥပကာရတင်ရှိခြင်း

ဗိုလ်ချုပ်သန်းဦး(ငြိမ်း)၊ D.S.A(1)၊ စစ်ဥပဒေချုပ်(ငြိမ်း)၊ ဒုတိယ တရားသူကြီးချုပ်(ငြိမ်း)၏ ၉-၁၀-၂၀၁၄ရက်တွင်ကျင်းပသော ဈာပနအခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်ကူညီကြသူများအားလည်းကောင်း၊ ၁၂-၁၀-၂၀၁၄ရက် တွင်ကျင်းပသော အောင်ဆန်းဆရာတော်ကြီး၏တရားပွဲကို ကြွရောက်တရား နာယူကြသူများအားလည်းကောင်း၊ ၁၄-၁၀-၂၀၁၄ရက်တွင် ကျင်းပသော ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတွင် ကြွရောက်ကြသူများနှင့် ကူညီအားပေးကြသော မေ့မိတ်ဆွေ၊ ဆွေမျိုးသားချင်းလုပ်ဖော်ကိုင်ဖက် ရဲဘော်များနှင့် မကျန်းမာစဉ်က အထူးဂရုစိုက် ကုသပေးကြသော သမားတော်ကြီးများနှင့် ဝန်ထမ်းများအား လည်းကောင်း ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဆရာကြီးဦးအေးလှိုင် (နိုင်ငံတော်ကောင်စီရုံး၊ ငြိမ်း)
ဗိဇ္ဇာသိပ္ပာယ်သုဒ္ဓိမဟာဂန္ဓာရီ အသက်(၈၇)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ သီရိမေဇာရပ်ကွက်၊ သီရိလမ်း၊ အမှတ် ၃၁နေ (အလမ်းဆရာကြီး ဦးဘထွန်း)၏သားတပည့်ရင်း၊ (ဦးထွန်းငြိမ်း-ဒေါ်ပုစိန်)တို့၏သား၊ ဒေါ်ကျင်အေး(ခ)ဒေါ်ကြည်အေး၏ခင်ပွန်း၊ (ဦးကျင်ရွှေ-ဒေါ်အေးအေးသိန်း)၊ ဦးထွန်းဦး-ဒေါ်အေးအေးမြင့်၊ ဦးခင်မောင်စိုး-ဒေါ်ရယ်လီအေး၊ ဦးခင်စောအေး-ဒေါ်ခင်စန်းဌေး၊ ဦးမြင့်မောင်-ဒေါ်မာလာအေး၊ ဦးလှစိုး-ဒေါ်မော်လီအေး၊ ဦးကျော်လှိုင်စိုး-ဒေါ်သီတာအေးတို့၏ဖခင်၊ မြေး ၁၃ယောက်၊ မြစ် ၁၉ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၁၄-၁၀-၂၀၁၄ရက်(အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၀-၁၀-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၁:၃၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ဝါပွင့်ဖြူ(ခ)ဒေါ်ဝါပွင့်
အသက်(၇၆)နှစ်

ဦးညီလှဖြူ (ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်)-ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စောသန်း၊ ပါမောက္ခ၊ ဆေးပညာဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)၊ ရန်ကင်းဆေးကုသဆောင် ၁၇/၁၈၊ ရန်ကင်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ ဟိုတယ်၊ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး ဒေါ်ဝါပွင့်ဖြူ(ခ)ဒေါ်ဝါပွင့် ကွယ်လွန်သွားခြင်းအတွက် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မိမောက္ခဌာနမှူး၊ နှလုံးအထူးကုဆရာဝန်၊ ဆရာ ဆရာမများ နှလုံးကုသဆောင်၊ ရန်ကင်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး

ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်မြင့်(ငြိမ်း) (ကျံပျော်)
စစ်တက္ကသိုလ်အပတ်စဉ်(၇) အသက်(၇၁)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့နယ် (ဦးလှစိုး-ဒေါ်ကြည်ကြည်) အမတ်(၃)မိတ္ထီလာမြို့တို့၏ သားကြီး၊ (ဒေါ်နော်ဘက်တီ)၏ခင်ပွန်း၊ ပြည်မြို့၊ စက်မှုကွက်သစ်နေ ဦးခင်မောင်ဦး-ဒေါ်ဥဒါကြည်တို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ (ဒေါ်တင်မူဝင်း)၊ (ဗိုလ်ကြီးစောဝင်း)၊ (ဦးမောင်မောင်သွင်)-ဒေါ်မာလာ၊ မန်နေဂျာ၊ မော်တော်ယာဉ်ထုတ်လုပ်ရေး၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးမျိုးတင်မြိုင်-ဒေါ်ခင်ဆွေ၊ ဦးမောင်မောင်လှိုင် (ဒု-ညွှန်ကြားမှု၊ မြို့ပြ၊ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန၊မကွေး)-ဒေါ်ကျော်ခင်အောင်ခင်တို့၏ အဘိုး၊ တူ၊ တူမ မြောက်ယောက်တို့၏ဘကြီး၊ မြေးနှစ်ယောက်တို့၏ အဘိုး၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ပြည်လမ်း၊ ပဲခူးကလပ်၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ P-12၊ အနန်း ၂နေ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်မြင့်(ငြိမ်း)ဒါရိုက်တာ(ထုတ်လုပ်ရေး)ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများဌာနကြီး၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင်လီမိတက်]သည် ၁၄-၁၀-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၁၀:၄၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၆-၁၀-၂၀၁၄ရက် ညနေ ၅နာရီတွင် ရေတာရှည်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအားအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဒေါ်ခင်ခင်ညွှန်(ခ)အိုင်ရင်း (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ငြိမ်း)
မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန အသက်(၆၄)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ကြို့ကုန်းရိပ်သာ၊ တိုက်အမှတ် ၂၆၊ အနန်း ၂နေ (ဦးဘချိန်-ဒေါ်အေးတင်)တို့၏သမီး၊ ဦးအောင်ကျော်သာ (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ငြိမ်း)၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ဇနီး၊ မထူးထူး-ကိုက်ဆောင်ဝင်း၊ ဒေါက်တာထွန်းရွှေကျော်-မနှင်းမြင့်ဘိုး၊ မမသန္တာအောင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်သည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့)နံနက် ၀၀:၄၅နာရီတွင် ဗဟိုစည်နေရံတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါ၍ ၁၇-၁၀-၂၀၁၄ရက် (သောကြာနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန် ဂိုဏ်းပေါင်းစုံခန်းမ၌ ဝတ်ပြုဆွေတင်ပြီး ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးသက်လွင်(ခ)ဦးဖိုးလုံး
(ကားတော်ဒီ)ဘီလူးကျွန်း၊ချောင်းဆုံမြို့နယ်၊ကလေးကုန်း-မုတ်ကျေးရွာ အသက်(၅၂)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မျိုင်းကွတ်သစ်ရပ်ကွက်၊ အောင်တေလမ်း၊ အမှတ် ၁၀/ခနေ (ဦးထွန်းမြင့်-ဒေါ်လှတင်)တို့၏သားကြီး၊ ဒေါ်စန်းစန်းအေး၏ ခင်ပွန်း၊ ကိုဦးလွင်-မလှသန္တာဦး၊ ကိုပြည့်ကိုကိုလွင်-မမိမိသက်လွင်၊ မောင်ညွှန်လင်းမောင်၊ မသန္တာအောင်တို့၏ဖခင်၊ မထူးမြင့်ကြည်၊ မဆုသံစဉ်လွင်၊ မစိမိဖြိုး၊ မောင်ဘုန်းလွင်တို့၏အဘိုးသည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ရန်ကင်းမြို့နယ်ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ မွန်းလွဲ ၁:၃၀-၂၀၁၄ရက် ညနေ ၄နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်စိန်မြ
(အလပြ၊ ငြိမ်း၊ မင်းဘူး၊ အထက-၂)

စလင်းအသင်းသက်ကြီးကန်တော့ခံ အသက်(၈၈)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဒေသကြီး၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရေကျော်(၉)ရပ်ကွက်၊ အိမ်ကြီးလမ်း၊ အမှတ် ၄၇/၂နေ (ဦးစံထွား-ဒေါ်မြမြ)တို့၏သမီး၊ ဦးပန်းစိန်(မဟာရန်ကန်မြို့နယ်မှူး၊ မွေး/ကုဦးစီးဌာန)၏ဇနီး၊ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ ဒေါက်တာစော်လင်း-ဒေါက်တာတင်ထားစိန်၊ ဦးခင်မောင်ညို (စက်မှု-၁၊ ငြိမ်း)-ဒေါ်မြမြမြ (စက်မှု-၁၊ ငြိမ်း)၊ ဦးမောင်စော် (အင်ဂျင်နီယာ)-ဒေါက်တာအေးအေးသန်း (ကထိက-သတ္တဗေဒဌာန၊ ရန်ကင်းတက္ကသိုလ်)၊ ဦးစော်ဝင်းမောင်-ဒေါက်တာမေတ္တလှထွန်း (ကထိက၊ သင်္ချာဌာန၊ ဘားအံတက္ကသိုလ်)တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ မြေးမြောက်ယောက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၈:၂၅နာရီတွင် နေအိမ်၌ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၅-၁၀-၂၀၁၄ရက်(ပုဒ်ပေးနေ့)တွင် အနီးအနီးမှပူဇော်ပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ တပည့်သံဃာဒါယကာ၊ ဒါယိကာမပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါသည်။ တပည့်သံဃာတော်များနှင့် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ၊ မြင်းခြံမြို့

ဘုရား၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည် (မန္တလေး) အသက်(၇၉)နှစ်
(ဦးပု-ဒေါ်ပု)တို့၏သမီး၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ ရတနာလမ်း၊ တိုက်အမှတ် ၅၊ ငါးလွှာ(B)နေ (ဦးကျော်စိန်)၏ချစ်လှစွာသော ဇနီး၊ဦးမြတ်ကြည်(ဒု-ရဲမှူး၊ ငြိမ်း)-ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း၊ ဦးညွှန်သိန်း-ဒေါ်ဝါဝါ၊ ဦးထင်လင်း (Horizon International School)-ဒေါ်ဂုလင်းအောင်(လဝကမှူး)၊ (ဦးမြင့်ဆွေ)-ဒေါ်စန်းစန်းဝင်းတို့၏မိခင်၊ မြေး ၁၁ယောက်၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၄-၁၀-၂၀၁၄ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၈:၂၅နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၆-၁၀-၂၀၁၄ရက် (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထိန်ပင်အအေးတိုက်မှ ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၀-၁၀-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် ထိန်ပင်အအေးတိုက်မှ ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဦးဖေခင်(ခ) Saw Bertram Khin (ခ) စောဘာဘလု
ဒုဦးစီးမှူး(ငြိမ်း) ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန အသက်(၆၅)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ၅၁လမ်း၊ တိုက် ၃၊ အနန်း ၂၇နေ (ဦးကျော်ခင်-ဒေါ်လေးစေတီ)တို့၏ သားကြီး၊ ဒေါ်ဟယ်လင်းခင်-ဦးသန်းထွန်းအောင်တို့၏မောင်၊ ဦးဆင်ဖြူရယ်ခင်-ဒေါ်မိုးကို၊ ဒေါ်အယ်လင်းခင်၊ ဒေါ်တရုတ်တန်းရုပ်နေ ဦးမောင်မောင်ရာ (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ)-ဒေါ်ခင်နယ်စီ၊ လက်ရွေးကြီးရုပ်နေ ဦးကျော်ကျော်-ဒေါ်မြင့်မြင့်အေး(ရွှေချည်ထိုးလုပ်ငန်း)တို့၏တူမ၊ ဥပုသ်တော်ရုပ်နေ ဦးစိန်ဝင်း (အလပြ၊ ငြိမ်း)-ဒေါ်တင်တင်အုန်းတို့၏ညီမ၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း(ကြိမ်တော အမက)၊ မြင်းခြံမြို့နေ ဦးသန်းနိုင် (အမှူးသားစိမ်းကန်ဦးစီးမှူး)-ဒေါ်ချိုချိုစန်း (ထနေအင်းတိုင် အထက)၊ မန္တလေးမြို့၊ ၁၄လမ်းနေ ဦးသန်းလွင်ဝင်း(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) - ဒေါ်လှလှခင်၊ ဒေါ်လှလှကြည်၊ ဒေါက်တာလယ်လယ်ထွေး(လ/ထကထိက၊ သမိုင်းဌာန၊ ရတနာပုံတက္ကသိုလ်)၊ ဒေါက်တာခင်စန္ဒာတိုး(လ/ထကထိက၊ မြန်မာစာဌာန၊ ရတနာပုံတက္ကသိုလ်)တို့၏ အစ်မ၊ ကြီးကျယ်သောမိသားစုကြီးကြီး၊ တပည့်သံဃာတော်တို့၏ကြီးကြီးသည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၉နာရီတွင်ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၄-၁၀-၂၀၁၄ရက် ညနေ ၃နာရီတွင် အားရိပ်ငြိမ်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း မိတ်ဆွေသင်္ဂြိုဟ်ပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဘဒ္ဒန္တသုန္ဒရ (ခရမ်း၊ စီးဖြူပင်)
ရွှေဂုံတိုင်ကျောင်းတိုက်နာယက သက်တော်(၇၈)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၅၈)ပါ

ရန်ကင်းမြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးမြောက်ရပ်ကွက်၊ ရွှေဂုံတိုင်ကျောင်းတိုက်နာယက၊ ရတနာသီရိအေးကျောင်း၊ ပဓာနနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုန္ဒရသည် (၁၃၇၆ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၅ရက်) ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့) ည ၁၀နာရီတွင် ရတနာသီရိအေးကျောင်း၌ ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် (သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၉ရက်) ၁၇-၁၀-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ဈာပနအခမ်းအနားစတင်၍ မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ကျောင်းတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပြီး အနီးအနီးမှပူဇော်ပွဲကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်အဖွဲ့၊ ပြုသော သံဃာတော်များနှင့် တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဘဒ္ဒန္တမာဟိန္ဒ (အဂ္ဂမဟာဂန္ဓာပဏ္ဍိတ)
သက်တော်(၇၃)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၅၂)ပါ

မြင်းခြံမြို့၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဟံသာဝတီစာသင်တိုက်၊ ပဓာန နာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တမာဟိန္ဒ(အဂ္ဂမဟာဂန္ဓာပဏ္ဍိတ)၊ သာသနဓမ္မသီရိပရမတ္ထစရိယ၊ တိပိဋက ဒီဃဘာဏက၊ နိုင်ငံတော်သံဃာ့ဗဟိုရုံး သံဃာ့ကွယ်စားလှယ်)သည် (၁၃၇၆ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁ရက်) ၉-၁၀-၂၀၁၄ရက်(ကြာသပတေးနေ့) ည ၉:၁၅နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ဥတုဇရပ်ကလာပ်တော်ကို (၁၃၇၆ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁၄ရက်) ၂၂-၁၀-၂၀၁၄ရက်(ပုဒ်ပေးနေ့)တွင် အနီးအနီးမှပူဇော်ပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ တပည့်သံဃာဒါယကာ၊ ဒါယိကာမပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါသည်။ တပည့်သံဃာတော်များနှင့် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ၊ မြင်းခြံမြို့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း
အသက်(၇၀)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး၏ဇနီးဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်အုန်း အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ည ၈နာရီ ၂မိနစ်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးချုပ် ဒေါက်တာထွန်းရင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ရီရီဝင်း

ရဟန်းဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်မြင့်သိန်း (မော်တော်)
အသက်(၇၁)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မော်တော်ကျေးရွာ(ဦးတက်တိုး-ဒေါ်ချစ်စိန်)တို့၏သမီး၊ ရန်ကင်းမြို့၊ အမှတ် ၁၁၆နန္ဒဝန်လမ်း၊ ရေတာရှည်ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်နေ (ဦးမောင်နီ)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ (မောင်အောင်အောင်)၊ မောင်ညီညီလင်း၊ မောင်မင်းမင်းထွန်းတို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီးသည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၈:၂၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၅-၁၀-၂၀၁၄ရက်(ပုဒ်ပေးနေ့) နံနက် ၈:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးအအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမျိုးညွှန်
ကမ်းနားလမ်း၊ ကျေးပင်ကြီးရပ်ကွက်၊ စစ်တွေမြို့၊ နာရေးကူညီမှုအသင်းဝင်၊ စစ်တွေ

အသက်(၆၈)နှစ်

စစ်တွေမြို့၊ ကမ်းနားလမ်း၊ ကျေးပင်ကြီးရပ်ကွက်၊ အမှတ် ကန(၆)နေ ဦးမျိုးညွှန်၊ နာရေးကူညီမှုအသင်းဝင် (စစ်တွေ)သည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ရက် မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၄-၁၀-၂၀၁၄ရက် မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် စစ်တွေမြို့ အာဂျီတံတော်ကုန်းသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပြီးဖြစ်ပါကြောင်း အသင်းသူ အသင်းသားများအား သိစေအပ်ပါသည်။ နာရေးကူညီမှုအသင်း(စစ်တွေ)

ဗေဒင်အချုပ်မဟာဘုတ်
ဆရာဦးခိုင်ဝင်း
အသက်(၄၅)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ သဒ္ဓါလမ်း၊ အမှတ် ၃၃နေ ဗေဒင်အချုပ် မဟာဘုတ်ဆရာကြီး (ဦးကြာမြင့်)-ဒေါ်တင်တင်တို့၏ သားသမက်၊ (ဦးဌေး)-ဒေါ်အုံးမြင့်တို့၏သားထွေး၊ ဒေါ်ဦးဦးခိုင် (ခ) ဒေါ်အေးအေးခိုင်၏ ခင်ပွန်း၊ မပိုးသူကြာမြင့်၊ မောင်အံ့မောင်ကြာမြင့်၊ မသုခကြာမြင့်တို့၏ ဖခင်သည် ၁၄-၁၀-၂၀၁၄ရက်(အင်္ဂါနေ့)နံနက် ၇နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၆-၁၀-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့) တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်လေးမြင့် (B.Com)
မြဝတီဘဏ်ဝန်ထမ်းဟောင်း အသက်(၄၅)နှစ်

ရန်ကင်းမြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ၈လမ်း၊ အမှတ် ၉၂(က)နေ ဦးအုန်း(မြေတိုင်း၊ ငြိမ်း)-ဒေါ်စန်းမြင့်တို့၏သမီးထွေးသည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၅-၁၀-၂၀၁၄ရက် (ပုဒ်ပေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂နာရီတွင် ရေဝေးအအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (တိုက်အမှတ် ၅၉၊ ရေကျော်လမ်းမကြီး၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်နှင့် အမှတ် ၄၅၊ ဗဟန်း ၃လမ်းနေအိမ်တို့မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဖခင်အမည်မှန်
အထက (၃) ဘားအံတက္ကသိုလ်
ဝင်တန်းမှ နန်းစန်းစန်းမြင့်၏ ဖခင်
အမည် မှန်မှားဦးညွှန်စိန်(ခ) ဦးအချိန်
ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးညွှန်စိန်

အခမဲ့သတင်းစာ
ပို့ဆောင်ပေးခြင်း
အခမဲ့သတင်းစာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန
အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန
ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်
ပါရဂူဘွဲ့သင်တန်းသားများခေါ်ယူခြင်း

၁။ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ခု ပညာသင်နှစ်အတွက် ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ (၁)ရက်မှစတင်၍ အောက်ဖော်ပြပါ အင်ဂျင်နီယာ/မိသက ဝါရဂူဘွဲ့သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

အင်ဂျင်နီယာ/မိသကပါရဂူဘွဲ့သင်တန်းများ

- | | |
|--|-----------------------------------|
| (က) မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာ
(Structural Engg./Water Resources Engg.) | (ခ) စာတုအင်ဂျင်နီယာ |
| (ခ) စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ | (ဂ) ချည်မျှင်နှင့်အထည်အင်ဂျင်နီယာ |
| (ဂ) လျှပ်စစ်စွမ်းအားအင်ဂျင်နီယာ | (ဈ) သတ္တုတူးဖော်ရေးအင်ဂျင်နီယာ |
| (ဃ) အီလက်ထရွန်နစ်အင်ဂျင်နီယာ | (ည) ရေနံအင်ဂျင်နီယာ |
| (င) ဘူတနည်းပညာအင်ဂျင်နီယာ | (ဋ) သတ္တုဗေဒအင်ဂျင်နီယာ |
| (စ) မက္ကာထရွန်နစ်အင်ဂျင်နီယာ | (ဌ) မိသက |

- ၂။ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားလိုသူများသည် အောက်ပါသတ်မှတ်ချက်များနှင့်ပြည့်စုံကြောင်း အထောက်အထားမှရင်းနှင့် မိတ္တူများကို တင်ပြရမည်-
- (က) လျှောက်ထားသူနှင့် ၎င်း၏မိဘနှစ်ပါး(သုံးဦးစလုံး)သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။ (နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားမူရင်း/မိတ္တူတင်ပြနိုင်ရမည်။)
 - (ခ) (အင်ဂျင်နီယာ/မိသက)မဟာဘွဲ့ M.E/M.Arch(သို့မဟုတ်)အသိအမှတ်ပြုထားသော တက္ကသိုလ်တစ်ခုခုမှ အလားတူဘွဲ့တစ်ခုခု ရရှိထားသူဖြစ်ရမည်။
 - (ဂ) ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာဌာနအကြီးအကဲ(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်/ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး)က အချိန်ပြည့် တက်ရောက်ခွင့် ပြုကြောင်း ထောက်ခံချက်(မူရင်း) တင်ပြနိုင်သူဖြစ်ရမည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ လျှောက်ထားသူ၏အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း ရစခန်း၊ ကျေးရာ/ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနတို့၏ ထောက်ခံချက်(မူရင်း)၊ ပတ်စပို့အရွယ်ရောက်စုံစာတပ်သုံးပုံ၊ အောင်မြင်ခဲ့သော တက္ကသိုလ်များမှ မဟာဘွဲ့လက်မှတ်(မူရင်းနှင့်မိတ္တူ)တို့ကို တင်ပြရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာပုံစံများကို ၂၀-၁၀-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)မှစ၍ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ရယူနိုင်ပြီးလျှောက်လွှာများကို သတ်မှတ် ပုံစံဖြင့် ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ၇-၁၁-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)နောက်ဆုံးထား၍ ကိုယ်တိုင်လျှောက်ထားရမည်။လျှောက်လွှာပါ အချက်အလက်များကိုစိစစ်ပြီး မှန်ကန်ပါက ၁၄-၁၁-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)တွင် စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားကို ထုတ်ပေးမည်။

၅။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စစ်စာမေးပွဲကို ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ကြို့ကုန်း၊ အင်းစိန်၌ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်-

နေ့ရက်	ဖြေဆိုရမည့်ဘာသာရပ်	ဖြေဆိုရမည့်အချိန်
၁၇-၁၁-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)	အင်္ဂလိပ်စာ	၉နာရီမှ ၁၂နာရီအထိ
၁၈-၁၁-၂၀၁၄ရက်(အင်္ဂါနေ့)	သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်	၉နာရီမှ ၁၂နာရီအထိ

၆။ လူတွေ့နှုတ်ဖြေစာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ရရှိသူများစာရင်းကို ၂၄-၁၁-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ၂၆-၁၁-၂၀၁၄ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)မှစ၍ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် လူတွေ့စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပါရဂူဘွဲ့သင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူများ၏အမည် စာရင်းကို ၂၈-၁၁-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)တွင် ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်။

၇။ ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် လာရောက်သည့်အခါ မိမိ၏နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမူရင်းနှင့် စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများကို တစ်ပါတည်း ယူဆောင်လာရမည်။

၈။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသောလျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန် ဖြည့်စွက်ရေးသား ဖော်ပြသော လျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၉။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ကြို့ကုန်း၊ အင်းစိန်၊ ဖုန်း-၀၁-၆၄၂၄၁၃၃၃ ဆက်သွယ်မေးမြန်း ရုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

မော်ကွန်းထိန်း
ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်

တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်
အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ရရှိသူများစာရင်းကို ၂၄-၁၁-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ၂၆-၁၁-၂၀၁၄ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)မှစ၍ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် လူတွေ့စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပါရဂူဘွဲ့သင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူများ၏အမည် စာရင်းကို ၂၈-၁၁-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)တွင် ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်
အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ရရှိသူများစာရင်းကို ၂၄-၁၁-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ၂၆-၁၁-၂၀၁၄ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)မှစ၍ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် လူတွေ့စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပါရဂူဘွဲ့သင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူများ၏အမည် စာရင်းကို ၂၈-၁၁-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)တွင် ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်
အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ရရှိသူများစာရင်းကို ၂၄-၁၁-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ၂၆-၁၁-၂၀၁၄ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)မှစ၍ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် လူတွေ့စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပါရဂူဘွဲ့သင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူများ၏အမည် စာရင်းကို ၂၈-၁၁-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)တွင် ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ်
National Management College (NMC)
ADVANCED DIPLOMA IN BUSINESS MANAGEMENT
နှင့်
ADVANCED DIPLOMA IN FINANCE & BANKING
အမှတ်စဉ် (၁) သင်တန်းသားများ ချောတတ်လွှာခေါ်ယူခြင်း

အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ် နှင့် STI Myanmar University တို့ ပူးပေါင်း၍ အောက်ဖော်ပြပါ အဆင့်မြင့်ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- (က) **Advanced Diploma in Business Management (ADBM)**
- (ခ) **Advanced Diploma in Finance and Banking (ADFB)**

၁။ အောက်ပါအရည်အချင်းနှင့်ပြည့်စုံသူများအား ချောတတ်လွှာခေါ်ယူပါသည်။

- (က) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲဖြေဆိုပြီး **DBM** နှင့် **DFB** အောင်မြင်ထားသူများ
- (ခ) နေပြည်တော်စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်သက်ဆိုင်သော တွဲ/ဒီပလိုမာ ချီးမြှင့်သူများ
- (ဂ) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲဖြေဆိုပြီး စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်သက်ဆိုင်သော ဒီပလိုမာအောင်မြင်သူများ

၂။ သင်တန်းကာလ (၁)နှစ် ကြာမြင့်ပြီး အောက်တိုဘာလ (၂၅)ရက်နေ့တွင် စတင်ပွင့်လှစ်ပါမည်။

၃။ သင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများသည် The Open University of Hong Kong ၏ Bachelor of Business Administration (Finance and Banking/Management) BBA သို့ သင်တန်းတိုက်သက် နှစ်နှစ်ဖြင့် BBA သို့ နောက်ဆုံးနှစ်သင်တန်းသို့ ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ BBA နောက်ဆုံး နှစ်၏ သင်တန်းကာလမှာ (၁)နှစ် ကြာမြင့်ပါမည်။

၄။ ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း (ပုဂံနှင့်မိတ္ထီ) ၂၄ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား (ပုဂံနှင့်မိတ္ထီ) ၂၄ နိုင်ငံစိစစ်ရုံ (ပုဂံ) တင်ပြရမည်။

(လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသဖြင့် ဤတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။)

အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ် STI Myanmar University
တုန့်သည့်လမ်း (၅၃-၅၄ လမ်းကြား) ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းအောင်မြင်ရေး၊ ဝိပင်လမ်းအထိမ်းမြို့နယ်
ဖုန်း - ၃၇၇၇၈၈၊ ၀၀၀၃၄၅၀၃၇၅၊ ၅၀၇၁၅၀/၅၂၊ ၅၀၇၀၄၈၊ ၀၉၄၂၀၈၈၃၀၅၅
၀၉၄၂၀၂၅၄၈၅၂၊ ၀၉၄၂၀၃၀၃၀၃၀

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၄ တောင်၊ မြေကွက်အမှတ်- ၆၃၇/ခ၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်- ၆၃၇/ခ၊ အောင်သွေး(၂)လမ်း၊ ၄ တောင် ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်(ဦးဘသော်-ဒေါ်ခလေး) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀) ဝန်မြေအား အမည်ပေါက်တစ်ဦး ဖြစ်သူ ဒေါ်ခလေး(မ(နီ)) ကွယ်လွန်သဖြင့် တစ်ဦးတည်းသော ဝင်ပွန်းဖြစ်သူကျန် အမည်ပေါက် ဦးဘသော်(AA-၁၅၀၈၀) ထံမှအထွေထွေ ကိုယ်စားလှယ်လွှာအမှတ် (၂၃၁၉/၁၄) ရသူ ဦးအောင်ဝင်းမျိုး ၁၂/ကတ(နိုင်)၀၂၄၄၉၆ ကသေစာရင်း နှင့် ကျမ်းကျိန်လွှာ တင်ပြ၍အမွေဆက်ခံ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ခုနစ် ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန့် ကွက်မှုမရှိပါကလုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့စတင်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် (၁)လမ်း(၆/ခ) မြေကွက်အမှတ် (၂၃၄) မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၂၃၄) နယ်ထုတ်လွှာ(ပိုင်ဆိုင်မှု/ခ) အထက်ပိုင်း ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ချက် အရ ဝင်ပွန်းဖြစ်သူ ဒေါ်ခလေး(မ(နီ)) ကွယ်လွန်သဖြင့် တစ်ဦးတည်းသော ဝင်ပွန်းဖြစ်သူကျန် အမည်ပေါက် ဦးဘသော်(AA-၁၅၀၈၀) ထံမှအထွေထွေ ကိုယ်စားလှယ်လွှာအမှတ် (၂၃၁၉/၁၄) ရသူ ဦးအောင်ဝင်းမျိုး ၁၂/ကတ(နိုင်)၀၂၄၄၉၆ ကသေစာရင်း နှင့် ကျမ်းကျိန်လွှာ တင်ပြ၍အမွေဆက်ခံ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ခုနစ် ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန့် ကွက်မှုမရှိပါကလုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့စတင်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် (၁)လမ်း(၆/ခ) မြေကွက်အမှတ် (၂၃၄) မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၂၃၄) နယ်ထုတ်လွှာ(ပိုင်ဆိုင်မှု/ခ) အထက်ပိုင်း ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ချက် အရ ဝင်ပွန်းဖြစ်သူ ဒေါ်ခလေး(မ(နီ)) ကွယ်လွန်သဖြင့် တစ်ဦးတည်းသော ဝင်ပွန်းဖြစ်သူကျန် အမည်ပေါက် ဦးဘသော်(AA-၁၅၀၈၀) ထံမှအထွေထွေ ကိုယ်စားလှယ်လွှာအမှတ် (၂၃၁၉/၁၄) ရသူ ဦးအောင်ဝင်းမျိုး ၁၂/ကတ(နိုင်)၀၂၄၄၉၆ ကသေစာရင်း နှင့် ကျမ်းကျိန်လွှာ တင်ပြ၍အမွေဆက်ခံ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ခုနစ် ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန့် ကွက်မှုမရှိပါကလုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့စတင်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

စဉ်	အမည်	ဖုန်းနံပါတ်	မြို့နယ်	ဖုန်းနံပါတ်	ဖုန်းနံပါတ်	အမည်	ဖုန်းနံပါတ်	အိမ်	အမည်
၁	စိန်မာရ်စွာဗုဒ္ဓ	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	စိန်မာရ်စွာဗုဒ္ဓ
၂	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၃	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၄	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၅	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၆	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၇	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၈	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၉	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၀	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၁	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၂	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၃	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၄	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၅	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၆	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၇	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၈	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၁၉	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်
၂၀	ဦးအောင်	၀၂၂၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀	ရန်ကင်း	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်	၀၉၀	၀၅	ဦးအောင်

အသက်(၈၀)ပြည့် မွေးနေ့မင်္ဂလာဆုမွန်လွှာ နိုင်မိသားစု အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ အနန္တဂိုဏ်းဝင် ကျေးဇူးရှင် ဖခင်ကြီး ဦးထွန်းဖေ ၏

၁၂-၁၀-၂၀၁၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကျရောက်သော အသက်(၈၀)ပြည့် မွေးနေ့မှသည် နှစ်ပေါင်း ၁၂၀ တိုင်အောင် စိတ္တသုခ၊ ကာယသုခ နှစ်ဖြာသောချမ်းသာခြင်းတို့နှင့် ပြည့်စုံပြီးလျှင် လူမှုရေးအကျိုး၊ ဘာသာသာသနာ အကျိုးတို့ကို ကျန်းကျန်းမာမာဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်၍ သာယာချမ်းမြေ့သော မိသားစုဘဝခရီးလမ်းကို ချစ်သောဇနီး၊ သားသမီး၊ မြေးများနှင့်အတူ အသက်ထက်ဆုံး ပျော်ရွှင်စွာလျှောက်လှမ်းနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်း အပ်ပါသည်။

- ချစ်ဇနီး - ဒေါ်ညွန့်ညွန့်
- ချစ်သားသမီးများ - ၁။ ဦးမြင့်နိုင်-ဒေါ်အေးအေးနိုင်
(Naing One Construction Materials Trading)
- ၂။ ဦးသက်နိုင်-ဒေါ်စောကေခိုင်
(Naing Mahar Mandalay Trading Co.,Ltd.)
- ၃။ ဒေါက်တာ အေးအေးနိုင်
(ကထိက- သမိုင်းဌာန၊ ဟင်္သာတတက္ကသိုလ်)
- ၄။ ဦးဝင်းနိုင်-ဒေါ်နှင်းလဲ့ကြည်ဖြာ
(Yoon Iron & Steel Co.,Ltd)
- ၅။ ဦးထွန်းထွန်းနိုင်(Managing Director)
(Nyunt Myint Mo Industrial Co.,Ltd)
- ၆။ ဒေါက်တာဌေးဌေးနိုင်
(လက်ထောက်ကထိက- ဓာတုဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်)
- ၇။ ဦးမျိုးမင်းနိုင်-ဒေါ်ရွှေစင်ဌေး
(Naing Seven Construction Materials Trading)
- ၈။ ဦးသန်းနိုင်(Managing Director)
[Naing Family Construction Materials Trading Co.,Ltd]
နိုင်မိသားစု ကာလာစတီးအမိုးနှင့် သွပ်ပြား ဖြန့်ချိရေး
- ၉။ ဦးမျိုးမြင့်-ဒေါ်သန္တာဝင်း(Managing Director)
[Myo Naing Nine In'L Trading Co.,Ltd]
[Naing - Nine သံချောင်းနှင့် ဘိလပ်မြေ ဖြန့်ချိရေး]
- ၁၀။ ဦးဖြိုးဝေနိုင်-ဒေါက်တာ နန်းခင်ဝတ်ရည်
(Naing New Generation Trading Co.,Ltd)

ချစ်မြေးများ - ဝိုင်းဝိုင်း၊ ကစ်ကစ်၊ ခစ်ခစ်၊ ဂါဂါး၊ ကူကူး၊ ကိုအုပ်၊ စနိုး၊ ယွန်းယွန်း၊ ဖိုးလပြည့်၊ ကိုခန့်၊ အူဝဲ၊ ဆုနဒီနိုင်၊ လဝန်း၊ တုန်တုန်၊ သီဟ၊ ပိုင်ပိုင်။

မန်နေဂျာ နှင့် ဝန်ထမ်းများ - နိုင်မိသားစု အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေး သွပ်ပြား၊ ကာလာစက်ရုံ၊ ပဲသန့်စင်စက်ရုံ၊ သံချောင်းစက်ရုံ

